



စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန စီမံကိန်းဦးစီးဌာန



စိုက်ပျိုးစီးပွားသတင်းလွှာ

အမှတ်စဉ် (၇ / ၂၀၂၂)

၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ(၁၇) ရက်

၁၇-၂-၂၀၂၂	
ငွေကြေး အမျိုးအစား	ငွေလဲလှယ်နှုန်း (ကျပ်)
ဒေါ်လာ	၁၇၇၈.၀
ယူရို	၂၀၂၁.၉
စင်ကာပူဒေါ်လာ	၁၃၂၂.၆
စတင်ပေါင်	၂၄၁၇.၀
ဂျပန်ယန်း (၁၀၀)	၁၅၄၄.၇
တရုတ်ယွမ်	၂၈၀.၆၃
ဟောင်ကောင် ဒေါ်လာ	၂၂၇.၈၉
အိန္ဒိယရူပီး	၂၃.၆၈၄
ကိုရီးယားဝမ် (၁၀၀)	၁၄၈.၄၄
မလေးရှား ရင်းဂစ်	၄၂၄.၆၀
ဖိလစ်ပိုင်ပီဆို	၃၄.၆၄၅
ထိုင်းဘတ်	၅၅.၂၂၆
ဗီယက်နမ်ဒေါ် (၁၀၀)	၇.၈၀၁၇

ဈေးကွက်သတင်းဌာနစီမံကိန်းဦးစီးဌာန၊
ရုံးအမှတ်(၁၅)
ဖုန်း- ၀၆၇-၃၄၁၀၁၀၇
Email-
office.mis.npt@gmail.com

သတင်းခေါင်းစဉ်များ

■ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ရေထွက်ပစ္စည်းဆိုင်ရာသတင်းများ

➢ အိန္ဒိယက ပဲနီလေး အကောက်ခွန်နှုန်းထားကို သုညရာခိုင်နှုန်းသို့ လျှော့ချလိုက် ခြင်းကြောင့် ဩစတြေးလျ စိုက်ပျိုးရေးသမားများအတွက် အခွင့်အလမ်းများ ရရှိခြင်း

➢ ဩစတြေးလျ ဂျုံစိုက်ပျိုးသူများက ယူကရိန်းတင်းမာမှုကို စောင့်ကြည့် လျက်ရှိခြင်း

➢ ၂၀၂၂ ခုနှစ်တွင် ပဲပုတ်စေ့တန်ချိန် ၁၃၁.၈ သန်းအထိထွက်ရှိနိုင်ရန် ဘရာဇီးလ်နိုင်ငံ မျှော်မှန်းထား

➢ ဘရာဇီးလ်နိုင်ငံသို့ ဓာတ်မြေဩဇာရောင်းချပေးနိုင်ရေးအတွက် သမ္မတ Bolsonaro သည် ရုရှနိုင်ငံသို့ သွားရောက်တွေ့ဆုံဆွေးနွေး

➢ ဘရာဇီးလ်နိုင်ငံ၏ ဇန်နဝါရီလအတွင်း လယ်ယာထွက်ကုန်တင်ပို့မှုသည် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၈.၈ ဘီလီယံ ရှိခဲ့

➢ နိုင်ငံတွင် အရေးပေါ်လိုအပ်နေသော ယူရီးယားဓာတ်မြေဩဇာများဝယ်ယူ ရရှိနိုင်ရေးအတွက် အီရန်နိုင်ငံသို့ ဘရာဇီးလ်စိုက်ပျိုးရေးဝန်ကြီး ရောက်ရှိ

➢ အိန္ဒိယနိုင်ငံ၌ ပဲတီစိမ်းအား ကန့်သတ်တင်သွင်းကုန်စည်အဖြစ် မူဝါဒပြောင်း လဲချမှတ်ခြင်း

➢ ဂျာမနီနိုင်ငံ၏ ထောပတ်သီးဈေးကွက်အား လေ့လာတင်ပြခြင်း

■ အထွေထွေသတင်းများ

➢ ဂျပန်နိုင်ငံမှ အဖျော်ယမကာကုမ္ပဏီ Kirin Holdings သည် မြန်မာနိုင်ငံမှ ထွက်ခွာရန် ပြင်ဆင်နေ

- ဂျပန်နိုင်ငံရှိ အသက် ၂၅ နှစ်မှ ၃၄ နှစ်အရွယ်လူများအကြား ဝင်ငွေကွာဟချက်မြင့်မားလာကြောင်းသိရ
- ဂျပန်နိုင်ငံ၏ ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ၏ စီးပွားရေးအခြေအနေ
- မိုက်ခရိုချစ်ပီအတွက် အာရှဒေသအပေါ်မှီခိုနေမှုကို လျှော့ချနိုင်ရေး အီးယူ က “Chips Act” အစီအစဉ်ကို ကြေညာခဲ့ခြင်း
- စွမ်းအင်ဈေးနှုန်းမြင့်တက်မှုကြောင့် အီးယူ၏ စီးပွားရေးတိုးတက်မှုကို ဥရောပကော်မရှင်က လျှော့ချခန့်မှန်းခဲ့ခြင်း
- ဘယ်လ်ဂျီယံနိုင်ငံသည် အီးယူ၌ စီးပွားရေးတိုးတက်မှု အနှေးကွေးဆုံး ဖြစ်မည်ဟု ဥရောပကော်မရှင်က ခန့်မှန်းထားခြင်း
- နယ်သာလန်နိုင်ငံ၏ စီးပွားရေးသည် ဆယ်စုနှစ် (၂) ခုအတွင်းအားအကောင်းဆုံးနှုန်းဖြင့် တိုးတက်ခဲ့ခြင်း
- တရုတ်နိုင်ငံ၏ ကပ်ရောဂါမူဝါဒကြောင့် ကမ္ဘာ့စီးပွားရေးတိုးတက်မှုအား ပိုမို ခြိမ်းခြောက်လျက်ရှိ (အမေရိကန်)
- ဇန်နဝါရီလတွင် လက်လီရောင်းချမှုသည် ၃.၈ ရာခိုင်နှုန်းမြင့်တက်ခဲ့ပြီး ထုတ်လုပ်သူ ဈေးဆနှုန်းကိန်း ၁ ရာခိုင်နှုန်းမြင့်တက်ခဲ့ (အမေရိကန်)
- ဟောင်ကောင်ဒေသဆိုင်ရာ စီးပွားရေးသတင်းများ
- ဆော်ဒီအာရေဗျနှင့်ကုန်သွယ်မှု(၂၀%) တိုးလာနိုင်ခြင်း (ထိုင်းနိုင်ငံ)
- ပိုမိုကောင်းမွန်သော အနာဂတ်ကို တည်ဆောက်ခြင်း (ထိုင်းနိုင်ငံ)
- ဩစတြေးလျနှင့် အိန္ဒိယနှစ်နိုင်ငံ စီးပွားရေးဆက်ဆံမှုမြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ခြင်း

အိန္ဒိယက ပဲနီလေးအကောက်ခွန်နှုန်းထားကို သုညရာခိုင်နှုန်းသို့ လျှော့ချလိုက်ခြင်းကြောင့်
ဩစတြေးလျ စိုက်ပျိုးရေးသမားများအတွက် အခွင့်အလမ်းများရရှိခြင်း

အိန္ဒိယနိုင်ငံက ပဲနီလေးတင်သွင်းမှုအပေါ် ကောက်ခံသည့် အကောက်ခွန်နှုန်းထား လျှော့ချလိုက်ခြင်းက ရိတ်သိမ်းမှုပြီးစီးသွားသည့် ဩစတြေးလျ စိုက်ပျိုးရေးသမားများအတွက် ငွေလမ်းခင်းပေးလိုက်သကဲ့သို့ ဖြစ်သွားကြောင်း ABC သတင်းဌာနကရေးသားဖော်ပြထားသည်။ အိန္ဒိယအစိုးရသည်သီတင်းပတ်ကုန်တွင် ပဲနီလေးအတွက် အကောက်ခွန်နှုန်းကို သုညအထိ လျှော့ချမည်ဟု ကြေညာခဲ့ပြီးနောက် ချက်ချင်းအကျိုးသက်ရောက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ သို့သော် ကုလားပဲအတွက် အကောက်ခွန်နှုန်းထားကို ၆၆ % ဖြင့် စည်းကြပ်ကောက်ခံဆဲဖြစ်ကြောင်း သိရှိရသည်။

အိန္ဒိယနိုင်ငံသည် ၂၀၁၇ ခုနှစ်တွင် ပဲနီလေးနှင့် ကုလားပဲအတွက် အကောက်ခွန်နှုန်း ထားကို ၃၃ % သတ်မှတ်ခဲ့ပြီး၊ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်တွင် ပဲနီလေး၏ အကောက်ခွန်နှုန်းထားကို ၁၁ % သို့လျှော့ချကောက်ခံခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ဩစတြေးလျနိုင်ငံ၊ နိုင်ငံခြားရေးနှင့် ကုန်သွယ်ရေးဝန်ကြီး ဌာနအရ ယခုကဲ့သို့ အကောက်ခွန်နှုန်း သုညရာခိုင်နှုန်းသို့မလျှော့ချမီ အိန္ဒိယနိုင်ငံသည် ကမ္ဘာ့ အကြီးဆုံး ပဲနီလေးဝယ်ယူသည့်နိုင်ငံဖြစ်ပြီး၊ ကုန်သွယ်မှုတန်ဖိုးမှာ ဩစတြေးလျဒေါ်လာ ၁ ဘီလီယံအထိ ရှိခဲ့ကြောင်း သိရှိရသည်။

ဩစတြေးလျ ကောက်ပဲသီးနှံထုတ်လုပ်သူများအသင်း ပြောခွင့်ရပုဂ္ဂိုလ်က ပဲနီလေး၏ အကောက်ခွန်နှုန်းထားကို သုညရာခိုင်နှုန်း သတ်မှတ်လိုက်ခြင်းက လယ်သမားများအတွက် သတင်းကောင်းဖြစ်ပါကြောင်း၊ သို့သော် အိန္ဒိယသည် စက်တင်ဘာလကုန်တွင် စည်းကြပ်ခွန် ဖယ်ရှားမှုကို ပြန်လည်သုံးသပ်ရန် ကြိုးပမ်းမည်ဖြစ်ပြီး၊ အကောက်ခွန်ပြန်လည် ကောက်ခံနိုင် ကြောင်း သတိပေးခဲ့သည်။

ဩစတြေးလျ လယ်သမားများသည် ယခုနှစ်တွင် သီးနှံရိတ်သိမ်းမှု စံချိန်တင်ခဲ့ပြီး၊ ကုန်သွယ်မှုအခြေအနေသစ်မှ အကျိုးအမြတ်ရရှိရန် ပဲနီလေးကို အိန္ဒိယသို့ တင်ပို့ရောင်းချရန် အဆင်သင့်ဖြစ်နေကြောင်း သိရှိရသည်။ ဩစတြေးလျကုန်သွယ်ရေးဝန်ကြီး Dan Tehan သည် လွတ်လပ်သော ကုန်သွယ်မှုသဘောတူညီချက်အတွက် စေ့စပ်ညှိနှိုင်းမှု တစ်စိတ်တစ်ပိုင်းအနေ ဖြင့် အိန္ဒိယနိုင်ငံသို့ သွားရောက်ပြီး ရက်ပိုင်းအကြာတွင် ယခုကဲ့သို့ ပဲနီလေးကို အိန္ဒိယကအခွန် စည်းကြပ်မှုကို လျှော့ချရန် ဆုံးဖြတ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ကောက်ပဲသီးနှံစိုက်ပျိုးသူများအသင်း၏ အမှုဆောင်အရာရှိချုပ် Dave McKeon က စေ့စပ်ညှိနှိုင်းမှုသည် ဩစတြေးလျလယ်သမားများအတွက် ပိုမိုကောင်းမွန်သော အခြေအနေ

များရရှိရန် အခွင့်အလမ်းတစ်ခု ဖန်တီးပေးမည်ဟု မျှော်လင့်ပါကြောင်း၊ အနာဂတ်တွင် မလိုလားအပ်သော ကုန်သွယ်မှုအတားအဆီးများကိုရှောင်ရှားနိုင်ရန် ဆန်းသစ်ပြီး ရှေ့ကိုဦးတည်သော ချဉ်းကပ်မှုရရှိရန် လိုပါကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

ဩစတြေးလျ ကောက်ပဲသီးနှံစိုက်ပျိုးသူများက အိန္ဒိယနိုင်ငံနှင့် ကုန်သွယ်မှုသဘောတူညီချက်တွင် အိန္ဒိယနှင့် ကောက်ပဲသီးနှံကုန်သွယ်မှုအတွက် ကုန်သွယ်မှုအစီအစဉ်များကို အလေးပေးဖော်ပြသည့် ကောက်ပဲသီးနှံဆိုင်ရာ နောက်ဆက်တွဲတစ်ခုပါဝင်နိုင်ရန် ကြိုးပမ်းလျက်ရှိကြောင်း သိရှိရသည်။

စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်သူအုပ်စု၏ ပြောကြားချက်အရ အိန္ဒိယသည် ကမ္ဘာ့ဒုတိယအကြီးဆုံး လူဦးရေစာရင်းဝင်နေသော်လည်း လက်ရှိတွင် ဩစတြေးလျနိုင်ငံ ကောက်ပဲသီးနှံ ရိတ်သိမ်းမှု၏ ၂ % အောက်သာ တင်သွင်းကြောင်း သိရှိရသည်။

Source: www.abc.net.au
ရှင်စောသူ၊ စီးပွားရေးသံမှူး
ကင်ဘာရာ

ဩစတြေးလျ ဂျုံစိုက်ပျိုးသူများက ယူကရိန်းတင်းမာမှုကို စောင့်ကြည့်လျက်ရှိခြင်း

ယူကရိန်းကို ရုရှားကျူးကျော်ဝင်ရောက်ပါက ကမ္ဘာ့လုံးဆိုင်ရာတင်ပို့မှုအပေါ် အနှောင့်အယှက်များဖြစ်ပွားနိုင်မည့် စိုးရိမ်ပူပန်မှုများကြောင့် ကမ္ဘာ့ဂျုံဈေးသည် ဆယ်စုနှစ်တစ်ခုနီးပါးတွင် အမြင့်ဆုံးသို့ရောက်ရှိလာချိန်တွင် ဩစတြေးလျ စိုက်ပျိုးသူများက ဂျုံစိုက်ပျိုးရန် ပြင်ဆင်လျက်ရှိသည်။

ရုရှားနှင့်ယူကရိန်းနှစ်နိုင်ငံတို့၏ ကောက်ပဲသီးနှံနှင့် ဆီထွက်သီးနှံရောင်းဝယ်ဖောက်ကားမှုသည် တစ်ကမ္ဘာလုံးအတိုင်းအတာဖြင့်သုံးပုံတစ်ပုံခန့်ရှိပြီး၊ ပဋိပက္ခနှင့် ပိတ်ဆို့အရေးယူမှုများကြောင့် ဖြစ်ပေါ်လာသော ပို့ဆောင်မှုဆိုင်ရာ အနှောင့်အယှက်မှန်သမျှသည် ဈေးကွက်အတွင်း သို့ဂယက်ရိုက်စေနိုင်မည် ဖြစ်ကြောင်းသိရှိရသည်။ ဩစတြေးလျ ကောက်ပဲသီးနှံစိုက်ပျိုးသူ တစ်ဦးက တင်းမာမှုသည်မသေချာမရေရာမှုများ ဖြစ်ပေါ်နေသော်လည်း တောင်သူများ စိုက်ပျိုး ထားမှုအပေါ် ထိခိုက်နိုင်ဖွယ်မရှိကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

ဩစတြေးလျသည် နှစ်ပေါင်းများစွာ မိုးခေါင်ပြီးနောက် ကောက်ပဲသီးနှံစိုက်ပျိုးသူ တောင်သူများအပြားသည် မကြာသေးမီက ကောက်ပဲသီးနှံများကို ရိတ်သိမ်းပြီး၊ ကမ္ဘာ့အကြီးဆုံးဂျုံတင်ပို့ရောင်းချသူများထဲမှ တစ်ဦးဖြစ်လာခဲ့သည်။ လာမည့် ဂျုံရာသီအတွက် စိုက်ပျိုးချိန်သည် ဧပြီလတွင် စတင်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရှိရသည်။

ဩစတြေးလျ ကောက်ပဲသီးနှံစိုက်ပျိုးသူများသင်း ဥက္ကဋ္ဌ Mr Hosking က ဩစတြေးလျအတွက် ဂျုံဈေးမှာ ရေတိုအတက်အကျရှိနိုင်သော်လည်း ယခုအချိန်ကာလ နှင့်သီးနှံများ စိုက်ပျိုးချိန်နှင့်ရိတ်သိမ်းချိန်ကြားတွင် ဈေးနှုန်းသည်သိသိသာသာပြောင်းလဲနိုင်ကြောင်းခန့်မှန်းပြောကြားခဲ့သည်။

ရုရှား-ယူကရိန်းနယ်စပ်တွင် တပ်ဖွဲ့များတပ်စွဲထားသည့် တင်းမာမှုအခြေအနေကြောင့် ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာငွေကြေး၊ ကုန်စည်နှင့် ရှယ်ယာဈေးကွက်များကို သက်ရောက်မှုရှိခဲ့ပြီး၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူများသည် လုံခြုံစိတ်ချရသော ပိုင်ဆိုင်မှုများကို ရှာဖွေလျက်ရှိနေကြသည်။ အမေရိကန် တာဝန်ရှိသူများက ကျူးကျော်ဝင်ရောက်မှုမှာ အချိန်မရွေး ဖြစ်ပေါ်လာနိုင်ကြောင်း သတိပေး ထားသည်။

စိုက်ပျိုးရေးလေ့လာသုံးသပ်သူတစ်ဦးက ပဋိပက္ခဖြစ်ပွားပါကကမ္ဘာ့ဂျုံဈေးသည် ၅၀% (သို့) ထို့ထက်ပို၍ တက်လာနိုင်ကြောင်းနှင့် ပင်လယ်နက်ဒေသမှ ကောက်ပဲသီးနှံတင်ပို့ မှုသည် နဂိုကမ္ဘာ့ဈေးကွက်အကျပ်အတည်းမှ ဆုတ်ခွာသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ခန့်မှန်းထားပြီး၊ ဝယ်သူများဂျုံကိုအလွယ်တကူ အစားထိုး၍မရသောကြောင့် ဈေးနှုန်းအလွန်ထိခိုက်လွယ် ကြောင်းပြောကြားခဲ့သည်။

ကောက်ပဲသီးနှံစိုက်ပျိုးသည့် နိုင်ငံအချို့ရှိ ရာသီဥတုညံ့ဖျင်းမှုကြောင့် ကောက်ပဲသီးနှံ ကမ္ဘာ့ဝယ်လိုအား မြင့်တက်လာချိန်နှင့် ဩစတြေးလျနိုင်ငံ၏ မကြာသေးမီနှစ်များအတွင်း ကောင်းမွန်သောစိုက်ပျိုးမှုအခြေအနေများက ဩစတြေးလျလယ်သမားများအတွက်အခြေအနေကောင်းများကို ဖြစ်ပေါ်စေသည်။ အထူးသဖြင့် အမေရိကန်နိုင်ငံတွင် ခြောက်သွေ့သော ရာသီဥတုကြောင့် ထုတ်လုပ်မှု နှောင့်နှေးနေချိန် ၂၀၁၃ ခုနှစ်၌ ကမ္ဘာ့ဂျုံဈေးများ အရောင်းအဝယ် ဖြစ်ခဲ့ကြောင်း သိရှိရသည်။

ဩစတြေးလျ လယ်ယာစိုက်ပျိုးသူများက ယူကရိန်းအခြေအနေကို အနီးကပ်စောင့်ကြည့်နေသော်လည်း စိုက်ပျိုးမှုအခြေအနေကို ထိခိုက်စေမည်မဟုတ်ကြောင်း သိရှိရသည်။

Source: www.7news.com.au
ရှင်စောသု၊ စီးပွားရေးသံမှူး
ကင်ဘာရာ

**၂၀၂၂ ခုနှစ်တွင် ပဲပုတ်စေ့တန်ချိန် ၁၃၁.၈ သန်းအထိထွက်ရှိနိုင်ရန်
ဘရာဇီးလ်နိုင်ငံမျှော်မှန်းထား**

ဘရာဇီးလ်နိုင်ငံ၏ သီးနှံစိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်မှု သုတေသနပြုချက်များအရ ၂၀၂၂ ခုနှစ် တွင် ပဲပုတ်စေ့တန်ချိန် ၂၇၁.၉ သန်းခန့် စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်နိုင်ရန်မျှော်မှန်းထားကြောင်း ဖေဖော်ဝါရီလ ၁၀ ရက်နေ့တွင်ထုတ်ပြန်သည့် Brazilian Institute of Geography and Statistics (IBGE)၏ သတင်းတွင်ဖော်ပြခဲ့ပြီး ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလတွင်ထုတ်ပြန်ခဲ့သည့် စိုက်ပျိုးရေး သုတေသနအဖွဲ့၏ သီးနှံခန့်မှန်းချက်တွင် ဘရာဇီးလ်နိုင်ငံ၏သီးနှံစိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်မှုမှ ပဲပုတ်စေ့ တန်ချိန် ၁၃၁ သန်း၊ ပြောင်းတန်ချိန် ၁၀၉.၉ သန်းနှင့် ဆန်တန်ချိန် ၁၁.၀ သန်းတို့ အသီးသီး ထွက်ရှိနိုင်ကြောင်း ဖော်ပြထားသည်။

၂၀၂၂ ခုနှစ်တွင် ဘရာဇီးလ်နိုင်ငံ၏ နံစားသီးနှံ၊ ပဲတောင့်ရှည်နှင့်ဆီထွက်သီးနှံစိုက်ပျိုး ထုတ်လုပ်မှုသည် တန်ချိန် ၂၇၁.၉၀ သန်းအထိ စံချိန်တင်ထွက်ရှိနိုင်ကြောင်း၊ ၂၀၂၁ ခုနှစ်တွင် တန်ချိန် ၂၅၃.၂၀ သန်းထွက်ရှိခဲ့သဖြင့် ယခုနှစ်တွင် သီးနှံထွက်ရှိမှုသည် ၇.၄ ရာခိုင်နှုန်း တိုးတက် နှိုင်းကြောင်း စီးပွားရေးဌာန(IBGE)၏ သတင်းတွင်ဖော်ပြထားသည်။

၂၀၂၁ ခုနှစ်တွင် သီးနှံစိုက်ပျိုးမှုဧရိယာသည် ၆၈.၆ သန်းကျော်ရှိခဲ့ပြီး ၂၀၂၂ ခုနှစ်တွင် ၇၁.၂ သန်းအထိစိုက်ပျိုးနိုင်ကြောင်း၊ ၂၀၂၂ ခုနှစ်၏ သီးနှံစိုက်ပျိုးမှုအား ယခင်နှစ်နှင့်နှိုင်းယှဉ် ပါက ပြောင်းစိုက်ဧရိယာတွင် ၅.၈ ရာခိုင်နှုန်း၊ ဝါစိုက်ဧရိယာတွင် ၇.၂ ရာခိုင်နှုန်းနှင့် ပဲပုတ်စေ့ စိုက်ပျိုးဧရိယာတွင် ၃.၆ ရာခိုင်နှုန်းတို့ အသီးသီးတိုးတက်နိုင်ပြီး ဆန်စိုက်ပျိုးမှုတွင် ၀.၉ ရာခိုင် နှုန်းနှင့် ဂျုံစိုက်ပျိုးမှုတွင် ၁.၇ ရာခိုင်နှုန်းတို့လျော့ကျနိုင်ကြောင်း သီးနှံစိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်မှုသုတေ သနတွေ့ရှိချက်များတွင် ဖော်ပြထားသည်။

သတင်းရင်းမြစ် -canalrural.com.br
ထွန်းအောင်ဇော်၊ စီးပွားရေးသံမှူး
ဘရာဇီးလ်

**ဘရာဇီးလ်နိုင်ငံသို့ ဓာတ်မြေဩဇာရောင်းချပေးနိုင်ရေးအတွက် သမ္မတ Bolsonaro သည်
ရုရှနိုင်ငံသို့ သွားရောက်တွေ့ဆုံဆွေးနွေး**

ကမ္ဘာ့ဈေးကွက်သို့ လယ်ယာထွက်ကုန်ပစ္စည်းများ အများအပြားတင်ပို့လျက်ရှိသည့် ဘရာဇီးလ်နိုင်ငံသည် စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းတွင်အရေးပေါ်အပ်လျက်ရှိသည့် ဓာတ်မြေဩဇာများ ဝယ်ယူခွင့်ရရှိနိုင်ရေးအတွက် ဘရာဇီးလ်သမ္မတ Jair Bolsonaro သည် တာဝန်ရှိသူများနှင့်

တွေ့ဆုံဆွေးနွေးရန် ရုရှနိုင်ငံသို့ ဖေဖော်ဝါရီလ ၁၄ ရက်နေ့တွင် စတင်ထွက်ခွဲသွားခဲ့ကြောင်း၊ အဆိုပါ ခရီးစဉ်သို့ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး Carlos Alberto França နှင့် ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီး Walter Braga Netto တို့ လိုက်ပါသွားကြောင်း သတင်းတွင်ဖော်ပြထားသည်။

ဘရာဇီးလ်သမ္မတသည် ခရီးစဉ်အတွင်း ရုရှသမ္မတ Vladimir Putin နှင့် ဖေဖော်ဝါရီလ ၁၆ ရက်နေ့တွင် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးသွားရန်စီစဉ်ထားပြီး အဆိုပါဆွေးနွေးပွဲသို့ ရုရှနိုင်ငံရှိစီးပွားရေး လုပ်ငန်းရှင်များလည်း တက်ရောက်ဆွေးနွေးကြမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ရုရှအစိုးရက အမိုးနီးယမ်း နိုက်ထရိုတ် တင်ပို့ခွင့်များအား ဖေဖော်ဝါရီလ ၂ ရက်နေ့မှ ဧပြီလ ၁ ရက်နေ့အထိ ပိတ်ပင်ထား ခဲ့သဖြင့် ဘရာဇီးလ် နိုင်ငံစိုက်ပျိုးရေးအတွက် အရေးပေါ်လိုအပ်နေသော ဓာတ်မြေဩဇာများ ဝယ်ယူတင်သွင်းခွင့်ရနိုင်ရေး အတွက်ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးရန် သမ္မတ Bolsonaro သည် ရုရှနိုင်ငံသို့ သွားရောက်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့အပြင် Bolsonaro ၏ ခရီးစဉ်အတွင်း စွမ်းအင်ဆိုင်ရာများ၊ ကာကွယ်ရေးနှင့် စိုက်ပျိုးရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များအား ရုရှသမ္မတနှင့်ဆွေးနွေးသွားမည်ဖြစ် ကြောင်း အစိုးရ၏ထုတ်ပြန်ချက်ကိုကိုးကား၍ သတင်းတွင်ဖော်ပြထားသည်။

ဘရာဇီးလ်နိုင်ငံ၏ စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းများတွင် အဓိကသွင်းအားစုဖြစ်သည့် ဓာတ် မြေဩဇာများ ဝယ်ယူတင်သွင်းနိုင်ရန်အတွက် ရုရှနိုင်ငံနှင့်ဘီလာရုနိုင်ငံတို့အား မှီခိုအားထား ရလျက်ရှိနေကြောင်း ဘရာဇီးလ်သမ္မတက ဖေဖော်ဝါရီလ ၁၁ ရက်နေ့တွင် ပြောကြားခဲ့သည်။

ယူကရိန်းအရေးကိစ္စနှင့်ပတ်သက်၍ နယူကလီးယားလက်နက်များပိုင်ဆိုင်ကြသော ကမ္ဘာ့အင်အားကြီးနိုင်ငံများဖြစ်သည့် အမေရိကန်နိုင်ငံအပါအဝင် အနောက်ဥရောပနိုင်ငံများ အဖွဲ့(NATO)နှင့် ရုရှနိုင်ငံတို့၏ စစ်ရေးဆိုင်ရာသဘောထားတင်းမာမှုများပေါ်ပေါက်နေချိန်တွင် ရုရှနိုင်ငံသို့သွားရောက်သည့် ဘရာဇီးလ်သမ္မတ၏ခရီးစဉ်အပေါ် ဝေဖန်မှုများမြင့်တက်လျက်ရှိနေ ကြောင်း၊ သမ္မတ Bolsonaro အနေဖြင့် ခရီးစဉ်မသွားရောက်မီ လူသားအားလုံးအတွက် ငြိမ်းချမ်း သောကမ္ဘာကြီးဖြစ်စေရန် ဘုရားသခင်ထံတွင် ဆုမွန်ကောင်းတောင်းပါကြောင်း သတင်းတွင် ဖော်ပြထားသည်။

ဘရာဇီးလ်နိုင်ငံနှင့်ရုရှနိုင်ငံတို့သည် တရုတ်နိုင်ငံ၊ အိန္ဒိယနိုင်ငံနှင့် တောင်အာဖရိကနိုင် ငံတို့ဖြင့် ပါဝင်ဖွဲ့စည်းထားသည့် BRICS အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများဖြစ်ကြသဖြင့် လတ်တလောဖြစ်ပေါ်နေ သည့်နိုင်ငံရေးအခြေအနေများနှင့် စီးပွားရေး၊ ကုန်သွယ်ရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များအား အဖွဲ့ဝင်နှစ် နိုင်ငံအကြား ညီညွတ်စွာဆွေးနွေးသွားသင့်ကြောင်း သမ္မတ Bolsonaro ၏ ပြောကြားချက်အား သတင်းတွင် ဖော်ပြထားသည်။

ဘရာဇီးလ်သမ္မတ Bolsonaro သည် ဖေဖော်ဝါရီလ ၁၇ ရက်နေ့တွင် ရုရှနိုင်ငံ၏ မြို့တော်ဖြစ်သည့် မော်စကိုမြို့တွင်တည်းခိုနေထိုင်၍ အစိုးရတာဝန်ရှိသူများနှင့် တွေ့ဆုံဆွေးနွေး မှုများဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပြီး ၎င်းနောက် Hungary နိုင်ငံ၏မြို့တော် Budapest မြို့သို့သွား ရောက်၍ Hungary ဝန်ကြီးချုပ် Viktor Orbán နှင့် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးရန်စီစဉ်ထားကြောင်း သတင်းတွင်ဖော်ပြ ထားသည်။

သတင်းရင်းမြစ် - canalrural.com.br

ထွန်းအောင်ဇော်၊ စီးပွားရေးသံမှူး

ဘရာဇီးလ်

ဘရာဇီးလ်နိုင်ငံ၏ ဇန်နဝါရီလအတွင်း လယ်ယာထွက်ကုန်တင်ပို့မှုသည် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၈.၈ ဘီလီယံ ရှိခဲ့

၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလအတွင်း ဘရာဇီးလ်နိုင်ငံ၏လယ်ယာထွက်ကုန်တင်ပို့မှုသည် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၈.၈၂ ဘီလီယံအထိရောက်ရှိခဲ့ပြီး ၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလအတွင်း လယ်ယာ ထွက်ကုန်တင်ပို့မှုသည် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၅.၆၀ ဘီလီယံရရှိခဲ့သဖြင့် နှိုင်းယှဉ်ကြည့်ပါက ၅၇.၅ ရာခိုင်နှုန်းပိုမိုတိုးတက်လာခဲ့ကြောင်း သတင်းတွင်ဖော်ပြထားသည်။

လယ်ယာပို့ကုန်များ၏ ဈေးနှုန်းတိုးမြှင့်ရရှိမှုတွင် ၁၉ ရာခိုင်နှုန်းနှင့် ပို့ကုန်ပမာဏ တိုးတက်မှုတွင် ၃၂.၃ ရာခိုင်နှုန်းရှိခဲ့သဖြင့် ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ၏ လယ်ယာထွက်ကုန်တင်ပို့မှု တန်ဖိုးသည် ၂၀၂၁ ခုနှစ်ကာလတူနှင့်နှိုင်းယှဉ်ပါက ၃၂.၃ ရာခိုင်နှုန်း ပိုမိုတိုးတက်ခဲ့ကြောင်း စိုက်ပျိုးရေးဝန်ကြီးဌာနလက်အောက်ရှိ ကုန်သွယ်ရေးနှင့် နိုင်ငံတကာဆက်ဆံရေးဌာန (Secretariat of Trade and International Relations - SCRI)၏ အချက်အလက်များတွင် ဖော်ပြထားသည်။

ဘရာဇီးလ်နိုင်ငံ၏ လယ်ယာထွက်ကုန်ပစ္စည်းတင်ပို့မှုတန်ဖိုးသည် ၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလတွင် ကုန်သွယ်မှုပမာဏ၏ ၃၇.၅ ရာခိုင်နှုန်းနှင့် ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလတွင် ကုန်သွယ်မှု ပမာဏ၏ ၄၄.၉ ရာခိုင်နှုန်းရှိကြောင်း၊ ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ၏ကုန်သွယ်မှုတွင် ပဲပုတ်စေ့နှင့် ပဲပုတ်စေ့ထွက်ကုန်ပစ္စည်းတင်ပို့မှုသည် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၂.၁၂ ဘီလီယံရှိခဲ့ပြီး ၂၀၂၁ ခုနှစ် ကာလတူတွင် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁.၆၄ ဘီလီယံရှိခဲ့ကြောင်း ကုန်သွယ်ရေးနှင့်နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေးဌာန၏ သတင်းတွင် ဖော်ပြထားသည်။

၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလတွင် ဘရာဇီးလ်နိုင်ငံမှ ပဲပုတ်စေ့နှင့်ပဲပုတ်ထွက်ကုန်တန်ချိန် ၂.၄၅ သန်းအား စံချိန်တင် တင်ပို့နိုင်ခဲ့ကြောင်း၊ ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများတွင် အသားစားသုံးမှုတိုးတက်လာ သည်နှင့်အမျှ မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများတွင်လိုအပ်သည့် အစာကုန်ကြမ်းထုတ်လုပ်မှုအတွက် ကမ္ဘာ့ သီးနှံဈေးကွက်တွင် ပဲပုတ်စေ့ဝယ်လိုအားများတိုးတက်လျက်ရှိနေကြောင်း၊ တရုတ်နိုင်ငံသည် ၂၀၂၂ ခုနှစ်အတွက် ပဲပုတ်စေ့တန်ချိန် သန်း ၁၀၀ ဝန်းကျင်အထိတင်သွင်းရန် မျှော်မှန်း ထားကြောင်း သတင်းတွင်ဖော်ပြထားသည်။

ဇန်နဝါရီလအတွင်း ဘရာဇီးလ်နိုင်ငံ၏ပဲပုတ်စေ့တင်ပို့မှုများတွင် အရှေ့တောင်အာရှ နိုင်ငံများသို့ ပဲပုတ်စေ့တန်ချိန် ၁.၉၇ သန်း၊ တရုတ်နိုင်ငံသို့ ပဲပုတ်စေ့တန်ချိန် ၁၀၀,၀၀၀၊ ဥရောပ နိုင်ငံများသို့ ပဲပုတ်စေ့တန်ချိန် ၁၅၉,၈၀၀ နှင့် ဗီယက်နမ်နိုင်ငံသို့ ပဲပုတ်စေ့တန်ချိန် ၁၃၆,၇၀၀ တို့အား အသီးသီးတင်ပို့ခဲ့ကြောင်း ဌာန၏သတင်းတွင် ဖော်ပြထားသည်။ ထို့အပြင် ပဲပုတ်စေ့ ထွက်ကုန်တင်ပို့မှုတွင် ၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလတွင် တန်ချိန် ၁.၀၃ သန်း တင်ပို့နိုင်ခဲ့ပြီး ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလတွင် တန်ချိန် ၁.၄၉ သန်းအထိ တိုးတက်တင်ပို့ခဲ့ကြောင်း၊ ပဲပုတ်ဆီတင်ပို့မှု သည် ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလတွင် တန်ချိန် ၁.၇၀ သန်းရှိခဲ့ပြီး အိန္ဒိယနိုင်ငံသို့ တန်ချိန် ၁.၃၉ သန်း တင်ပို့ခဲ့ကြောင်း သတင်းတွင်ဖော်ပြထားသည်။

ဘရာဇီးလ်နိုင်ငံ၏ ဇန်နဝါရီလ လယ်ယာထွက်ကုန်တင်ပို့မှုတွင် အသားတင်ပို့မှုသည် ဒုတိယအများဆုံးဖြစ်ခဲ့ပြီး အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁.၆၁ ဘီလီယံတန်ဖိုးရှိခဲ့ကြောင်း၊ ၎င်းတို့အနက် အမဲသားတင်ပို့မှုမှ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၈၀၁.၀၆ သန်း၊ ကြက်သားတင်ပို့မှုမှ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၆၀၄.၈၉ သန်းနှင့် ဝက်သားတင်ပို့မှုမှ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၂၀၄ သန်း ရရှိခဲ့ကြောင်း၊ ဝက်သား တင်ပို့မှုတွင် တရုတ်နိုင်ငံသို့တင်ပို့မှုသည် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၆၂.၈၅ သန်း တန်ဖိုးရှိခဲ့ကြောင်း နှင့် ဂျပန်နိုင်ငံသို့တင်ပို့မှုမှ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၉၀.၉၃ သန်း၊ ကော်ဖီတင်ပို့မှုမှ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၇၁၉.၂၁ သန်းတို့ အသီးသီးရရှိခဲ့ကြောင်း ဌာန၏သတင်းတွင် ဖော်ပြထားသည်။

သတင်းရင်းမြစ် - canalrural.com.br

ထွန်းအောင်ဇော်၊ စီးပွားရေးသံမှူး

ဘရာဇီးလ်

.....

နိုင်ငံတွင်အရေးပေါ်လိုအပ်နေသော
ယူရီးယားဓာတ်မြေဩဇာများဝယ်ယူရရှိနိုင်ရေးအတွက် အီရန်နိုင်ငံသို့

ဘရာဇီးလ်နိုင်ငံ၏ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် စားနပ်ရိက္ခာဖူလုံရေးဝန်ကြီး Tereza Cristina သည် နိုင်ငံ၏စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းအတွက် အရေးပေါ်လိုအပ်နေသည့် ယူရီးယားဓာတ်မြေဩဇာများ အမြန်ဝယ်ယူတင်သွင်းနိုင်ရေး တာဝန်ရှိသူများနှင့် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးရန် အီရန်နိုင်ငံသို့ရောက်ရှိနေကြောင်း ဖေဖော်ဝါရီလ ၁၇ ရက်နေ့သတင်းတွင် ဖော်ပြထားသည်။

ဝန်ကြီး Cristina သည် ခရီးစဉ်ကာလအတွင်း အီရန်နိုင်ငံစိုက်ပျိုးရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ဝန်ကြီး Seyed Javad Sadati Nejadi နှင့် အီရန်နိုင်ငံလွှတ်တော်ရှိ လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးရာကော်မတီ၏ ဥက္ကဋ္ဌဖြစ်သူ အီရန်နိုင်ငံစိုက်ပျိုးရေးဒုတိယဝန်ကြီး Muhammad Askari တို့နှင့် သီးခြားစီတွေ့ဆုံ ဆွေးနွေးသွားမည်ဖြစ်သည့်အပြင် ဘရာဇီးလ် - အီရန်ကုန်သည်အသင်းနှင့် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးခြင်း၊ အီရန်နိုင်ငံတွင် ယူရီးယားဓာတ်မြေဩဇာထုတ်လုပ်သည့် Shiraz Petrochemical သို့ သွားရောက် လည်ပတ်ခြင်းနှင့် ဘရာဇီးလ် - အီရန်စီးပွားရေးဖိုရမ်သို့ တက်ရောက်ဆွေးနွေးခြင်းများ လုပ်ဆောင်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သတင်းတွင်ဖော်ပြထားသည်။

နှစ်နိုင်ငံဆက်ဆံရေးတွင် ဘရာဇီးလ်နိုင်ငံသည် အီရန်နိုင်ငံသို့ အစားအသောက်များ အဓိက တင်ပို့နေသည့်နိုင်ငံဖြစ်ပြီး အီရန်နိုင်ငံသည်ဘရာဇီးလ်နိုင်ငံသို့ ယူရီးယားဓာတ်မြေဩဇာ အဓိက တင်ပို့နေသည့်နိုင်ငံဖြစ်ကြောင်း၊ ဝန်ကြီး၏ ခရီးစဉ်ကြောင့် နှစ်နိုင်ငံဆက်ဆံရေးကိုပိုမိုတိုးတက်ခိုင်မြဲစေမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့အပြင် နှစ်ဘက်အပြန်အလှန်အကျိုးဖြစ်ထွန်းစေမည့် စီးပွားရေးအခွင့်အလမ်းဆိုင်ရာများအား ဆွေးနွေးသွားရန်စီစဉ်ထားကြောင်း သတင်းတွင်ဖော်ပြထားသည်။

၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် နှစ်နိုင်ငံကုန်သွယ်မှုတွင် ဘရာဇီးလ်နိုင်ငံမှအီရန်နိုင်ငံသို့ လယ်ယာပို့ကုန်တင်ပို့မှုသည် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁.၉ ဘီလီယံရှိခဲ့ကြောင်း၊ ပြောင်းစေ့တင်ပို့မှုသည် ပို့ကုန်တန်ဖိုး၏ ၆၄.၄ ရာခိုင်နှုန်းရှိပြီး ပဲပုတ်စေ့တင်ပို့မှုသည် ပို့ကုန်တန်ဖိုး၏ ၂၁.၂ ရာခိုင်နှုန်းရှိခဲ့ကြောင်း၊ အပြန်အလှန်အားဖြင့် အီရန်နိုင်ငံမှဘရာဇီးလ်နိုင်ငံသို့ လယ်ယာပို့ကုန်တင်ပို့မှုသည် အမေရိကန် ဒေါ်လာ ၂ သန်းတန်ဖိုးရှိခဲ့ကြောင်း၊ အီရန်နိုင်ငံမှ အစေ့အဆံအမျိုးမျိုးနှင့် စပျစ်ခြောက်တို့အား အဓိကတင်ပို့ခဲ့ပြီး ပြုပြင်ထုတ်လုပ်ထားသော သစ်သီးနှင့်ယိုအမျိုးမျိုးတို့အား တင်ပို့ခဲ့ကြောင်း သတင်းတွင် ဖော်ပြထားသည်။

ဘရာဇီးလ်အစိုးရသည် နိုင်ငံ၏စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းများအတွက် အရေးပေါ်လိုအပ်လျက်ရှိနေသည့် ဓာတ်မြေဩဇာများအား အမြန်ဆုံးဝယ်ယူတင်သွင်းနိုင်ရေးအတွက် ရုရှနိုင်ငံ

အပါအဝင် ကုန်သွယ်မိတ်ဘက်နိုင်ငံများသို့ သွားရောက်ဆွေးနွေးလျက်ရှိနေကြောင်း၊ ဘရာဇီးလ် နိုင်ငံသည် စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းများတွင်သုံးစွဲလျက်ရှိသည့် ဓာတ်မြေဩဇာ၏ ၈၀ ရာခိုင်နှုန်းကို ပြည်ပနိုင်ငံများမှ ဝယ်ယူတင်သွင်းရလျက်ရှိကြောင်း၊ စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းများအတွက် ဘရာဇီးလ် နိုင်ငံမှနှစ်စဉ်ဝယ်ယူ တင်သွင်းနေသည့် အမိုးနီးယမ်းနိုက်ထရိတ်၏ ၉၀ ရာခိုင်နှုန်းနှင့် ပိုတက် ဆီယမ်ကလိုရိုက်၏ ၃၅ ရာခိုင်နှုန်းတို့ကို ရှုရှနိုင်ငံမှဝယ်ယူတင်သွင်းရလျက်ရှိကြောင်း၊ နိုင်ငံတွင် အရေးပေါ်လိုအပ်နေသည့် ဓာတ်မြေဩဇာများ အမြန်ဝယ်ယူတင်သွင်းနိုင်ရန်အတွက် အစိုးရ လုပ်ငန်းအဖွဲ့များဖွဲ့စည်း၍ ကြိုပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ လတ်တလောအခြေအနေတွင် ကမ္ဘာ့ဈေးကွက်၌ ဓာတ်မြေဩဇာ ပြတ်လပ်မှုများဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိနေပြီး ၂၀၂၃ ခုနှစ်သီးနှံရိတ် သိမ်းချိန်တွင် အထွက်နှုန်းများအပေါ် ထိခိုက်မှုများရှိလာနိုင်ကြောင်း သတင်းတွင်ဖော်ပြထား သည်။

ထို့အပြင် အစိုးရအနေဖြင့် ဘရာဇီးလ်နိုင်ငံအတွင်း ဓာတ်မြေဩဇာထုတ်လုပ်သည့် စက်ရုံများ ပိုမိုတိုးတက်များပြားလာရေးအတွက် မူဝါဒများချမှတ်ဆောင်ရွက်ရန် စီစဉ်ဆောင်ရွက် လျက်ရှိကြောင်းနှင့် စိုက်ပျိုးရေးဝန်ကြီး Cristina ၏ အီရန်နိုင်ငံခရီးစဉ်သို့ ဘရာဇီးလ်စီးပွားရေး လုပ်ငန်းရှင်များလည်း လိုက်ပါသွားကြောင်း သတင်းတွင်ဖော်ပြထားသည်။

သတင်းရင်းမြစ် - canalrural.com.br
ထွန်းအောင်ဇော်၊ စီးပွားရေးသံမှူး
ဘရာဇီးလ်

အိန္ဒိယနိုင်ငံ၌ ပဲတီစိမ်းအား ကန့်သတ်တင်သွင်းကုန်စည်အဖြစ် မူဝါဒပြောင်းလဲချမှတ်ခြင်း

အိန္ဒိယနိုင်ငံ၌ ၂၀၂၁-၂၀၂၂ ဘဏ္ဍာနှစ်အတွင်း ပဲတီစိမ်းများအား ၃၁-၃-၂၀၂၂ နေ့အထိ လွတ်လပ်စွာတင်သွင်းခွင့်ပြုလျက် ၎င်းနေ့ရက်မတိုင်မီ တင်ပို့ရာဆိပ်ကမ်းမှ Bill of Lading ထုတ်ပေးခဲ့ပါက အိန္ဒိယဆိပ်ကမ်းများတွင် အကောက်ခွန်နှင့် ဆိပ်ကမ်းရှင်းလင်းမှု လုပ်ငန်းများ ကို ၃၀-၆-၂၀၂၂ နေ့အထိ ဆောင်ရွက်ခွင့်ပြု မည်ဖြစ်ကြောင်း အိန္ဒိယအစိုးရက ၂၀-၁၂-၂၀၂၁ နေ့၌ ကြေညာချက်ထုတ်ပြန်ထားခဲ့ပါသည်။

ယခုအခါ ၁၉၉၂ ခုနှစ် နိုင်ငံခြားကုန်သွယ်မှု ဖွံ့ဖြိုးရေးနှင့် ကြီးကြပ်ရေး အက်ဥပဒေအရ အပ်နှင်းထားသည့် အခွင့်အာဏာကို ကျင့်သုံးလျက် HS Code 07133190 အောက်ရှိ ပဲတီစိမ်း (Moong [Beans of the SPP Vigna Radiata (L.) Wilczek]) တင်သွင်းခွင့်အား လွတ်လပ်စွာ

တင်သွင်းကုန်အဖြစ်မှ ကန့်သတ်တင်သွင်းခွင့်ပြုသည့် ကုန်စည်အဖြစ်သို့ မူဝါဒပြင်ဆင်သတ်မှတ် လိုက်ကြောင်းနှင့် ကြေညာချက်ထုတ်ပြန်ချိန်မှ လက်ငင်းအကျိုးသက်ရောက်မှု ရှိစေမည်ဖြစ် ကြောင်းဖော်ပြပါရှိသည့် အမိန့်ကြော်ငြာစာအမှတ် S.O. 624(E) ကို ၁၁-၂-၂၀၂၂ နေ့တွင် အိန္ဒိယ ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဌာနက ထုတ်ပြန်ခဲ့ပါသည်။

အိန္ဒိယအစိုးရသည် ၉-၆-၂၀၂၁ နေ့တွင် ၂၀၂၁-၂၂ သီးနှံရာသီနှစ်၌ စိုက်ပျိုးထွက်ရှိသည့် ပဲတီစိမ်းများရောင်းဝယ်မှုအတွက် အစိုးရက အနိမ့်ဆုံးထားရှိ ဝယ်ယူပေးမည့် အခြေခံရည်ညွှန်း ဈေးနှုန်းကို ကုန်ချိန် ၁ ကွင်တယ် (၁၀၀ ကီလိုဂရမ်) လျှင် ရူပီးငွေ ၇၂၇၅/- နှုန်း သတ်မှတ် ခဲ့သည်။ သို့ရာတွင် Commodity Insights မှ ဖော်ပြသည့် ကိန်းဂဏန်းများအရ ရာဂျပ်စတန် ပြည်နယ်၌ ၁၂-၁-၂၀၂၂ နေ့တွင် ဖြစ်ပေါ်သော ပဲတီစိမ်း လက်ကားဈေးနှုန်းမှာ ၁ ကွင်တယ်လျှင် အမြင့်ဆုံး ဈေးနှုန်း ရူပီးငွေ ၆၉၀၀/- နှင့် အနိမ့်ဆုံးဈေးနှုန်း ရူပီးငွေ ၂၁၀၀/- ရှိကြောင်း၊ အိန္ဒိယ အစိုးရက တင်သွင်းခွင့်ကန့်သတ်သည့်အမိန့်အား ထုတ်ပြန်ခဲ့ပြီးနောက် ၁၂-၂-၂၀၂၂ နေ့၌ ၎င်းပြည်နယ်တွင် ပဲတီစိမ်း လက်ကားဈေးနှုန်းမှာ ၁ ကွင်တယ်လျှင် အမြင့်ဆုံးဈေးနှုန်း ရူပီးငွေ ၇၀၀၀/- နှင့် အနိမ့်ဆုံးဈေးနှုန်း ရူပီးငွေ ၅၃၀၀/- ရှိပြီး စံပျမ်းမျှဈေးနှုန်းသည် ရူပီး ၆၂၀၀/- ဖြစ် ကြောင်း တွေ့ရှိရပါသည်။

အိန္ဒိယ ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဌာန၏ စာရင်းများအရ ၂၀၂၁-၂၂ ဘဏ္ဍာနှစ် အတွင်း ဧပြီလမှ ဒီဇင်ဘာလအထိ ပဲတီစိမ်း (HS Code 07133190) ကုန်ချိန် ၁၅၃၅၂၃ တန်အား တင်သွင်းထားပြီးဖြစ်ရာ ယခင်နှစ်ကာလတူ၌ ပဲတီစိမ်းတင်သွင်းမှု ၂၇၇၇၈ တန်နှင့် နှိုင်းယှဉ်ပါက တိုးတက်မှုမှာ ၄၅၂.၆၈% ရှိပါသည်။ အဆိုပါကာလအတွင်း အိန္ဒိယ၏ ပဲတီစိမ်းတင်သွင်းမှု အများ ဆုံး ကုန်သွယ်ဖက်နိုင်ငံများမှာ မိုဇမ်ဘစ် (တန်ချိန် ၅၉၄၀၀ ကျော်)၊ တန်ဇန်နီးယား (တန်ချိန် ၃၁၆၀၀ ကျော်) နှင့် ဘရာဇီး (တန်ချိန် ၁၄၃၀၀ ကျော်) တို့ဖြစ်ကြောင်း၊ နဝမမြောက်နေရာတွင် ရှိသော မြန်မာနိုင်ငံထံမှ ပဲတီစိမ်း ကုန်ချိန် ၄၀၂၃ တန်အား တင်သွင်းထားပြီးဖြစ်ကြောင်း တွေ့ရှိ ရသည်။

သို့ဖြစ်ရာ ပြည်ပမှတင်သွင်းမှုပမာဏ များပြားလာသည်နှင့်အမျှ ပြည်တွင်း၌ ဈေးနှုန်းများ ကျဆင်းမှုဖြစ်ပေါ်ခဲ့ပြီး ပဲတီစိမ်းအား အခြေခံဈေးနှုန်း (MSP) အောက်၌သာ ရောင်းဝယ်မှုရှိခြင်း က အိန္ဒိယအစိုးရအတွက် ပြည်တွင်းလုပ်ငန်းရှင်များအား အကာအကွယ်ပေးနိုင်ရေး သွင်းကုန် မူဝါဒကို ပြောင်းလဲရန် စေ့ဆော်မှုဖြစ်ပေါ်စေသည်ဟု သုံးသပ်ရပါသည်။

ယခုကဲ့သို့ အိန္ဒိယအစိုးရ၏ မူဝါဒပြောင်းလဲမှုအပေါ် India Pulses and Grains Association မှ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ Mr. Bimal Kothari ၏ ပြောဆိုမှုအရ အိန္ဒိယ ပဲတင်သွင်းသူများ

သည် ပြည်ပကုန်သွယ်ဘက်များနှင့် ပဲတီစိမ်းဝယ်ယူမှု စာချုပ်များအားချုပ်ဆိုထားရှိပြီး အိန္ဒိယ သို့ သယ်ယူပို့ဆောင်ဆဲဖြစ်ကြောင်း၊ ထိုကဲ့သို့ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ဆဲ အခြေအနေ၌ရှိသောပဲတီ စိမ်းများကို တင်သွင်းခွင့်မပြုပါက အိန္ဒိယကုမ္ပဏီများအတွက် ငွေကြေးပိုင်း နစ်နာဆုံးရှုံးမှုများ ကြုံတွေ့ရမည်ဖြစ်သကဲ့သို့ ဈေးကွက်တွင်လည်း ကစဉ့်ကလျားဖြင့် ပုံပျက်ယွင်းမှုဖြစ်ပေါ်မည် ဖြစ်ကြောင်း၊ သို့ဖြစ်ရာ အစိုးရအနေဖြင့် ယခုထုတ်ပြန်ခဲ့သော အမိန့်အား ပြန်လည်ရုပ်သိမ်း လျက်ဘဏ္ဍာနှစ်ကုန်အထိ လွတ်လပ်စွာတင်သွင်းခွင့်ပြုရန် ၎င်းတို့အသင်းမှ တောင်းဆိုထား ကြောင်း သိရှိရပါသည်။

Source:1. Notification No: S.O. 624(E) dated 11th February 2022 of the Department of Commerce of India

- 2. Centre restricts import of moong beans, 13-2-2022, The Hindu Business Line
- 3. www.commodityinsightsx.com
- 4. Trade Statistics of the Department of Commerce of India

နေအေးလွင်၊ စီးပွားရေးသံမှူး၊
နယူးဒေလီ

ဂျာမနီနိုင်ငံ၏ ထောပတ်သီးဈေးကွက်အားလေ့လာတင်ပြခြင်း

အီးယူဒေသသည် သစ်သီးဝလံစားသုံးမှုမြင့်မားလာသည်နှင့်အမျှ ထောပတ်သီးသည် ၂၀၁၈ ခုနှစ်ပိုင်းမှစ၍ ဝယ်လိုအားများစွာမြင့်တက်လာပြီး ဂျာမနီနိုင်ငံသည် ၂၀၂၀ခုနှစ်တွင် အီးယူဒေသ၌ ထောပတ်သီးစားသုံးမှု ဒုတိယအများဆုံးနိုင်ငံအဖြစ် ရောက်ရှိခဲ့သည်။ ထောပတ် သီး၏ သိပ္ပံအမည်မှာ *Persea americana* ဖြစ်ပြီး Guatemalan, Mexican, West Indian နှင့် hybrids ဟူ၍ မျိုးအုပ်စုများ ခွဲခြားထားရှိသည်။ တောင်အမေရိက၊ အာဖရိက၊ အာရှ၊ အရှေ့ အလယ်ပိုင်း၊ အမေရိကနှင့်ဩစတြေးလျ နိုင်ငံများတို့တွင် စိုက်ပျိုးထွက်ရှိပါသည်။ ဈေးကွက်တွင် အဓိကရောင်းချနေသောအမျိုးအစားများမှာ Guatemala မှ Hass အမျိုး အစားဖြစ်ပြီး အခြား Lavi Hass, Lamb Hass နှင့် Gem Hass တို့လည်း ဈေးကွက်ဝင်ရောက် လျှက်ရှိသည်။ ဂျာမနီ နိုင်ငံတွင် Fuerte နှင့် Hass အမျိုးအစားနှစ်မျိုးကို ကြိုက်နှစ်သက်ကြပြီး ယခုနောက်ပိုင်းတွင် Hass ကို ပိုမိုနှစ်သက်လာကြသည်။ ထောပတ်သီးတွင်ပါဝင်သော အမျှင်ဓာတ်၊ ဗိုက်တာမင်နှင့်

သတ္တုဓာတ်များ ပေါကြွယ်ဝမှုသည် ကျန်းမာရေးအတွက်များစွာ အထောက်အကူပြုပါသည်။ ထောပတ်သီး လတ်ဆတ် သို့မဟုတ် အခြောက် နှစ်မျိုးလုံးအတွက် HS code 08044000 ကို အသုံးပြုသည်။ အီးယူဒေသသို့ အဓိကတင်ပို့နေသောနိုင်ငံများမှာ ပီရူးနှင့် တောင်အာဖရိကနိုင်ငံ တို့ဖြစ်ကြပြီး ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ဖြစ်ပွားသည့် ကာလအတွင်း ဈေးနှုန်းများကျဆင်းမှုက ဝယ်လို အားတိုးတက်မှုကိုဖြစ်စေသည့်အတွက် ၂၀၂၀ခုနှစ်တွင် အီးယူနိုင်ငံများက တန်ချိန် ၇၀၀,၀၀၀ တင်သွင်းမှုရှိခဲ့ပြီး တန်ဖိုးအားဖြင့် ယူရို ၁.၇ ဘီလီယံ ခန့် ရှိခဲ့ပါသည်။

ဈေးကွက်ဝင်ရောက်မှုအခြေအနေ

အီးယူဒေသတွင် နယ်သာလန်နိုင်ငံသည် အီးယူဒေသသို့ အဓိကတစ်ဆင့် ဖြန့်ဖြူးသူအနေ နှင့်ဆောင်ရွက်ပြီး ပြင်သစ်နိုင်ငံသည် ထောပတ်သီးဈေးကွက်တွင် ဦးဆောင်သူအဖြစ် ရှိနေပါ သည်။ နယ်သာလန် ကုန်သည်များသည် ထောပတ်သီးရင့်မှည့်မှု၊ ထုပ်ပိုးမှုနှင့်ထောက်ပံ့ပို့ဆောင် မှုတို့တွင် ကျွမ်းကျင်သူများဖြစ်လာပြီး ဥရောပ လက်လီဈေးကွက် လိုအပ်ချက်အမျိုးမျိုးကို သိရှိပုံ ပိုးပေးနိုင်ကြပါသည်။ ဂျာမနီ၊ အီတလီနှင့် အခြားအရှေ့ဥရောပနိုင်ငံများသည် နယ်သာလန်နိုင်ငံ သို့မဟုတ် စပိန်နိုင်ငံတို့မှတစ်ဆင့် ဝယ်ယူမှုများပြုလုပ်ကြပါသည်။ ဂျာမနီနိုင်ငံတွင် ထောပတ်သီး စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်မှုမရှိဘဲ တင်သွင်းစားသုံးမှုကိုသာပြုလုပ်ပြီး အချို့ကို အခြားဥရောပနိုင်ငံများ (ဆွစ်ဇာလန်၊ သြစတြေးယား၊ လူဇင်ဘတ်၊ ဟန်ဂေရီ စသည်) သို့ ပြန်လည်တင်ပို့မှုပြုလုပ်ပါသည်။ ကျန်းမာရေးကောင်းမွန်မှုအတွက် ထောပတ်သီးစားသုံးမှု မြှင့်တက်လာလျက်ရှိပြီး တစ်နိုင်ငံလုံး တစ်နှစ်စားသုံးမှု ခန့်မှန်းတန်ချိန် (၁၀၄၄၅၂) မက်ထရစ်တန်ရှိပြီး လူတစ်ဦး ပျမ်းမျှစားသုံးမှုမှာ ၁.၂၆ ကီလိုဂရမ်ရှိပါသည်။ ကိုဗစ်ကပ်ရောဂါ ကာလအတွင်း လက်ကားဈေးကွက်လမ်းကြောင်း များတွင် အခက်အခဲများ ဖြစ်ပေါ်ရမှုများကြောင့် စူပါမားကက်များက ဝယ်လိုအားအခြေအနေကို ဖြည့်ဆည်းနိုင်ရန် ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ပါသည်။ တစ်ဖက်တွင်လည်း ဓာတုဓာတ်ကြွင်းပါဝင်မှုများကို တင်းကြပ်စွာ စစ်ဆေးဆောင်ရွက်မှု ရှိပါ သည်။

ဂျာမနီနိုင်ငံတွင် ထောပတ်သီးကို ဈေးနှုန်းသင့်တင့်မှုရှိခြင်းနှင့် ကျန်းမာရေးနှင့် ညီညွတ် သောသစ်သီးအနေဖြင့် စားသုံးကြခြင်းတို့ကြောင့် ၂၀၂၀ခုနှစ်အတွင်း အီးယူနှင့် အီးယူပြင်ပနိုင်ငံ များမှစုစုပေါင်းတန်ချိန် (၁၁၉၀၀၀) တင်သွင်းမှုရှိခဲ့သည်။ ဂျာမနီနိုင်ငံတွင် ထောပတ်သီးတင် သွင်းမှုဈေးနှုန်းများမှာ ၂၀၁၉ခုနှစ်တွင် တစ်ကီလိုလျှင် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၃.၅၉ ဖြစ်ပါသည်။ ၂၀၂၂ခုနှစ်အတွင်း ပြည်တွင်းလက်ကားဈေးကွက်တွင် ပျမ်းမျှတစ်တန်လျှင် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၃.၇၄ ရှိပြီး တစ်ကီလိုလျှင် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၃.၇၄ မှ ၃.၅၂ အတွင်း ရှိနေပါသည်။ အော်ဂဲနစ်

စားသောက်ကုန် ဈေးကွက်တိုးတက်လာသည်နှင့်အတူ အော်ဂဲနစ် ထောပတ်သီး ဈေးကွက်ဖွံ့ဖြိုး လာရန်လည်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး Hass အမျိုးအစားကို ပိုမိုနှစ်သက်ကြပါသည်။

ဈေးကွက်ဝင်ရောက်ရန်လိုအပ်ချက်များ

United Nations Economic Commission for Europe (UNECE) ၏ စံနှုန်းသတ်မှတ် ချက်အရ ထောပတ်သီးကို Extra Class (superior quality)၊ Class I (good quality) နှင့် Class II (satisfies minimum requirements) ဟူ၍ သုံးမျိုးခွဲခြားထားရှိပါသည်။ လတ်ဆတ်အသီးများ သည်ပိုးမွှားကင်းစင်ခြင်း၊ အပူချိန်နှင့်စိုထိုင်းဆများကြောင့် ထိခိုက်ပျက်စီးမှုမရှိခြင်း၊ ရိုးတံအညှာ သည် ၁၀မီလီမီတာထက်မကျော်စေခြင်းတို့ဖြစ်ရန် လိုအပ်ပါသည်။ labelling ၊ packaging နှင့် အရည်အသွေးပိုင်းဆိုင်ရာများအတွက် Codex Alimentarius Standard အရ ဆောင်ရွက်ပါ သည်။ စားသောက်ကုန်လုံခြုံစိတ်ချမှုသည် အီးယူဈေးကွက်အတွက် အဓိကအရေးကြီးသည့် အပိုင်းဖြစ်ပြီး General Food Law ကို ပြဋ္ဌာန်းထားရှိကာ Regulation (EC) 178/2002 ကိုလေ့ လာနိုင်ပါသည်။ EU food safety policy အရ ညစ်ညမ်းပစ္စည်းပါဝင်မှု (contaminant) အတွက် EU Regulation (EC) 1881/2006 နှင့် microbiological criteria အတွက် Regulation (EC) 2073/2005 တို့ကို ပြဋ္ဌာန်းထားရှိပါသည်။ ဂျာမနီနိုင်ငံတွင် အီးယူမှ ပြဋ္ဌာန်းချက်များအပြင် နိုင်ငံ အနေနှင့်ထပ်မံထုတ်ပြန်ချက်များလည်းရှိပြီး Maximum Residue Level (MRL) အတွက် လက်လီ ရောင်းဝယ်သူများက ဥပဒေပြဋ္ဌာန်းချက်၏ ၃၀ ရာခိုင်နှုန်းကိုသာ ခွင့်ပြုခြင်းများရှိပါသည်။ Non-legislative requirement အနေနှင့် အီးယူနှင့် ဂျာမနီဈေးကွက်က Global G.A.P ကို လိုအပ်မှုရှိ ပြီးစားသောက်ကုန်လုံခြုံစိတ်ချမှုပိုင်းအတွက် ISO22000 နှင့် IFS နှစ်မျိုးအနက် Union of German supermarket chains က ချမှတ်ဆောင်ရွက်သည့် IFS ကို ဂျာမန်စူပါ မားကက်များက ပိုမိုနှစ်သက်ကြပါသည်။

Ripening facilities နှင့် ready to eat စားသုံးမှုပုံစံ

ယခုအခါ ထောပတ်သီးစားသုံးမှုများသည် ရင့်မှည့်၍အရည် အသွေးကောင်းမွန်ပြီး လွယ်ကူအဆင်ပြေစွာ စားသုံးနိုင်သည့် ‘ready to eat’ ပုံစံစားသုံးမှုဆီသို့ တိုးတက် ပြောင်းလဲ လာကြသည်။ စားသုံးသူများသည် လွယ်ကူစွာရွေးချယ်အသင့်စားသုံးနိုင်သည့် ထောပတ်သီး အမှည့်များအတွက် ပရီမီယံဈေးနှုန်းများပေး၍ ဝယ်ယူလိုကြပြီး တစ်ဖက်တွင်လည်း ပို့ကုန်တင်ပို့ သူများအနေဖြင့် သင်္ဘောမတင်မီ အသီးရင့်မှည့်မှုအခြေအနေကို သေချာစွာ စစ်ဆေးမှုပြုလုပ်ရန် အထူးလိုအပ်ပါသည်။ ထိုကဲ့သို့ အသီးရင့်မှည့်မှုစစ်ဆေးနိုင်သည့် အတွေ့အကြုံနည်းလမ်းများ လျင်မြန်စွာတိုးတက်လာနေပြီး နည်းပညာများကိုလည်း ကောင်းစွာအသုံးပြုနိုင်ရန် ဆောင်ရွက်

လာနေကြပါသည်။ ကုမ္ပဏီများက အသီးရင့်မှည့်မှုကို ဝန်ဆောင်မှု တစ်ခုအနေဖြင့်ပြုလုပ်လာကြခြင်း သို့မဟုတ် ရောင်းဝယ်သူများက ရင့်မှည့်မှုဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းသုံးပစ္စည်း အသုံးအဆောင်များ(ripening facilities)ကို ပြုလုပ်ဆောင်ရွက်လာကြသည်။ ready-to-eat စားသုံးမှုပုံစံသည် ယူနိုက်တက် ကင်းဒမ်းနှင့်နယ်သာလန်နိုင်ငံတို့တွင် များစွာရေပန်းစားပြီး အခြားဥရောပနိုင်ငံများတွင်လည်း စတင်နေကြပြီဖြစ်သည်။ နယ်သာလန်နိုင်ငံမှ [Nature's Pride](#) ၊ [LBP](#)နှင့် ယူနိုက်တက် ကင်းဒမ်းနိုင်ငံမှ [Ripenow](#) ကုမ္ပဏီတို့သည် ripening ကို အထူးပြုဆောင်ရွက်သည့် ဝန်ဆောင်မှု လုပ်ငန်းများဖြစ်ကြသည်။ ဂျာမနီနိုင်ငံတွင်လည်း စူပါမားကက်များက 'ready to eat' Hass အမျိုးအစားထောပတ်သီးကို ရောင်းချရန် ပိုမိုနှစ်သက်ကြသည်။ မကြာသေးမီက ဂျာမနီနိုင်ငံ လက်လီအရောင်းဆိုင်လုပ်ငန်း Lidl က ဥရောပတွင် အကြီးဆုံး ripening facilities များအနက် တစ်ခုကို နယ်သာလန်နိုင်ငံတွင် တည်ထောင်လုပ်ကိုင်ခဲ့ပြီး ထောပတ်သီး၊ ငှက်ပျောသီးနှင့် သရက်သီးတို့အတွက် နယ်သာလန်နိုင်ငံနှင့် ဘယ်လ်ဂျီယံနိုင်ငံတို့ရှိ ဖြန့်ဖြူးရေးစင်တာများသို့ ဝန်ဆောင်မှုပေးဆောင်ရွက်ပါသည်။

နည်းပညာပိုင်းတိုးတက်ဆောင်ရွက်မှု

ထောပတ်သီးအရည်အသွေးစစ်ဆေးခြင်းအတွက် နည်းပညာသစ်များ တိုးတက်လာရာတွင် Avos ဟု ခေါ်ဆိုသော အရည်အသွေးစစ်ဆေးပေးသည့်စက် (Artificial Intelligence- AI Device) သည် အသီးကိုထိခိုက် ပျက်စီးစေခြင်းမရှိဘဲ အရည်အသွေးစစ်ဆေး ကျွမ်းကျင်သူများအတွက် မြန်ဆန်ထိရောက်သောအချက်အလက်များကို ပံ့ပိုးပေးနိုင်ကာ အရည်အသွေးပိုင်းနှင့် ပတ်သက်၍ ဆုံးဖြတ်ချက်များချမှတ်နိုင်မည်ဖြစ်ပါသည်။ Avos ကို အသုံးပြု၍ အသီးရင့်မှည့်ကာလနှင့် ပို့ဆောင်သင့်သည့်ဖောက်သည် စသည်တို့ကို ခန့်မှန်းတွက်ချက်နိုင်မည် ဖြစ်ပါသည်။ အဆိုပါနည်းပညာပိုင်း ပံ့ပိုးမှုများဖြင့် ready-to-eat စားသုံးမှုပုံစံကို များစွာအထောက်အပံ့ ဖြစ်လာစေပါသည်။ Avos Device က ထောပတ်သီး၏ တွန်းကန်အား၊ အရောင်အဆင်းနှင့် အရည်အသွေးတို့ကို စက္ကန့်ပိုင်းအတွင်း တိုင်းတာပေးပြီး ချိတ်ဆက်ထားသောကွန်ပျူတာတွင် အရည်အသွေးမှတ်တမ်းကိုကြည့်ရှုနိုင်ရန် ဆောင်ရွက်ပေးပါသည်။

မြန်မာနိုင်ငံမှ ဈေးကွက်ဝင်ရောက်နိုင်မှုအခွင့်အလမ်းများ

မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် ထောပတ်သီးကို တရုတ်၊ ထိုင်း၊ ဟောင်ကောင်၊ ရုရှားအစရှိသည့် နိုင်ငံများသို့ ပင်လယ်ရေကြောင်းနှင့်နယ်စပ်ဂိတ်များမှတစ်ဆင့် တင်ပို့ရောင်းချနေမှုရှိပါသည်။ မြန်မာနိုင်ငံ ထောပတ်သီးစိုက်ပျိုးထုတ်လုပ် တင်ပို့ရောင်းချသူများအသင်းကိုလည်း ဖွဲ့စည်း

တည်ထောင်ထားရှိပြီးဖြစ်ကာ ဒေသမျိုးကိုင်များနှင့် ပြည်ပမှတင်သွင်းလာသည့် Hass အမျိုးအစားမျိုးကိုင်များကို စနစ်တကျပွားများ ဖြန့်ဖြူးထားနိုင်ပြီး ဈေးကွက်ဝင်အသီးများ ထွက်ရှိလာရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိနေခြင်းကြောင့် Hass အမျိုးအစားကို ပိုမိုကြိုက်နှစ်သက်မှုရှိသည့် အီးယူနှင့် ဂျာမနီနိုင်ငံဈေးကွက်များသို့ ဈေးကွက်လိုအပ်ချက်များနှင့်အညီ အရည်အသွေးမီစွာ ဝင်ရောက်နိုင်ရေးအတွက်လည်း ဝိုင်းဝန်းကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သင့်ပါသည်။ ဂျာမနီနိုင်ငံသည် နယ်သာလန်နိုင်ငံကဲ့သို့သော အီးယူနိုင်ငံများမှ တင်သွင်းခြင်းရှိသလို အီးယူပြင်ပနိုင်ငံများမှ တိုက်ရိုက်တင်သွင်းမှုများလည်း ရှိလာနေပြီဖြစ်ပါသည်။ ဈေးကွက်ဝင်ရောက်မှုအတွက် ကုန်စည်ပြပွဲများတွင် ပါဝင်ပြသခြင်းဖြင့် စီးပွားရေးချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက်မှုများ ရရှိနိုင်မည်ဖြစ်ရာ ဘာလင်မြို့တွင်ကျင်းပသည့် Fruit Logistica ပြပွဲနှင့် နူရင်ဘတ်မြို့တွင် ကျင်းပသည့် Biofach အော်ဂဲနစ်ပြပွဲများသို့ လာရောက်ပြသရန် သင့်တော်ပါကြောင်း လေ့လာသုံးသပ် တင်ပြအပ်ပါသည်။

Sources:

<https://www.cbi.eu/market-information/fresh-fruit-vegetables/avocados/market-potential>

<https://www.experiencefruitquality.nl/>

<https://www.selinawamucii.com/insights/prices/germany/avocados/>

https://www.importpromotiondesk.de/fileadmin/user_upload/Publikationen/factsheet/obst_gemuese/avocado-in-germany.pdf

သီတာဝင်းဌေး၊ စီးပွားရေးသံမှူး
ဘာလင်

ဂျပန်နိုင်ငံမှ အဖျော်ယမကာကုမ္ပဏီ Kirin Holdings သည် မြန်မာနိုင်ငံမှ ထွက်ခွာရန် ပြင်ဆင်နေ

ဂျပန်အဖျော်ယမကာကုမ္ပဏီ Kirin Holdings သည် ၎င်း၏မိတ်ဖက်ကုမ္ပဏီ မြန်မာ့စီးပွားရေးဦးပိုင်လီမိတက် (MEHL) နှင့်လုပ်ငန်းပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုကို ရပ်စဲကာ မြန်မာနိုင်ငံမှထွက်ခွာရန်ဆုံးဖြတ်လိုက်ကြောင်း ဖေဖော်ဝါရီလ ၁၄ ရက်နေ့ (တနင်းလာနေ့) တွင် ထုတ်ပြန်ကြေငြာခဲ့ပါသည်။

Kirin Holdings အနေဖြင့် ၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလတွင် မြန်မာနိုင်ငံ၌ အရေးပေါ် အခြေအနေကြေငြာခဲ့ပြီးနောက် လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုရပ်စဲကာ ထွက်ခွာရန် ပြင်ဆင်နေသည့် ပထမဦးဆုံးသော ဂျပန်ကုမ္ပဏီတစ်ခု ဖြစ်ပါသည်။

Kirin Holdings မှ အလုပ်အမှုဆောင်အရာရှိများသည် ၎င်းတို့အနေဖြင့် မြန်မာ့ဈေးကွက် တွင် တစ်နည်းတစ်ဖုံအားဖြင့် ဆက်လက်လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်လိုကြောင်း ယခင်က ပြောကြားခဲ့ သော်လည်း တစ်နှစ်ခန့်အကြာ စေ့စပ်ညှိနှိုင်းမှုများပြီးဆုံးပြီးနောက် နှစ်ဘက်စလုံးမှ ထိုဖက်စပ် လုပ်ငန်းကို ရပ်စဲကာ ဂျပန်ကုမ္ပဏီ Kirin Holdings ကို မြန်မာနိုင်ငံမှ ထွက်ခွာရန် သဘောတူ ခဲ့ကြပါသည်။

Kirin Holdings ၏ အလုပ်အမှုဆောင်အရာရှိချုပ် Yoshinori Isozaki က ယခု အငြင်း ပွားမှုပြဿနာကို လာမည့်ဇွန်လကုန်တွင် အပြီးသတ် ဖြေရှင်းမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထိုသို့ လုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်မှုမှနှုတ်ထွက်ခြင်းကြောင့် ယန်း ၄၆.၆ သန်း (အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၄၀၄.၃၇ သန်း) ခန့် ဆုံးရှုံးနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့ပါသည်။

Kirin Holdings သည် မြန်မာနိုင်ငံအတွင်းရှိ ၎င်းတို့၏ လုပ်ငန်းခွဲ ၂ ခုဖြစ်သည့် Myanmar Brewery Ltd နှင့် Mandalay Brewery Ltd တို့၏ ရှယ်ယာများကို ရောင်းချရန်ကြိုး ပမ်းသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ၎င်းတို့၏ နှုတ်ထွက်မှုသည် အဆိုပါလုပ်ငန်းခွဲ ၂ ခုတွင် လုပ်ကိုင် နေကြသည့် ဒေသခံဝန်ထမ်း ၁,၄၅၀ ဦးခန့်၏ အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းအတွက် အရေးကြီးလှ ကြောင်း ကုမ္ပဏီ၏ ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူက ပြောကြားခဲ့ပါသည်။

မြန်မာဘီယာအပါအဝင် ဘီယာအမှတ်တံဆိပ် ၅ မျိုးခန့် ထုတ်လုပ်နေသော Myanmar Brewery Ltd ကို Kirin Holdings မှ ၅၁ % နှင့် မြန်မာ့စီးပွားရေးဦးပိုင်လီမိတက် (MEHL) မှ ၄၉% ဖြင့်ပိုင်ဆိုင်ထားပြီး မိတ်ဖက်အကျိုးတူပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုကိုရပ်တန့်ရန် Kirin Holdings အနေဖြင့် ယခု ဖေဖော်ဝါရီလ၌ ဆုံးဖြတ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပါသည်။

ရင်းမြစ်။ <https://the-japan-news.com> , <https://asia.nikkei.com>

နန္ဒာဝင်း၊ စီးပွားရေးသံမှူး
တိုကျို

.....

ဂျပန်နိုင်ငံရှိ အသက် ၂၅ နှစ်မှ ၃၄ နှစ်အရွယ်လူများအကြား
ဝင်ငွေကွာဟချက်မြင့်မားလာကြောင်းသိရ

ဂျပန်နိုင်ငံရှိ အသက် ၂၅ နှစ်မှ ၃၄ နှစ်အရွယ်လူများအကြား ဝင်ငွေကွာဟချက်သည် ၎င်းအသက်အုပ်စုများအကြား ဝင်ငွေမညီမျှမှုကို တိုင်းတာသည့် Gini coefficient ညွှန်းကိန်းမြင့် တက်လာခြင်းကြောင့် ဖြစ်သည်ဟု ဂျပန်အစိုးရအဖွဲ့၏ (၂၀၂၁-၂၀၂၂) ဘဏ္ဍာနှစ်စီးပွားရေး အစီ ရင်ခံစာအရ သိရပါသည်။

ဂျပန်နိုင်ငံ၏ စီးပွားရေးအနေအထားကို အဓိကထားကာ လေ့လာသုံးသပ်သည့် ၎င်းအစီ ရင်ခံစာအရ အိမ်ထောင်ပြုပြီး သားသမီးမွေးဖွားရန် အလားအလာရှိသူများအား ဝင်ငွေတိုးမြှင့် ပေးခြင်းသည် အိမ်ထောင်ပြုနောက်ကျပြီး သားသမီးမွေးဖွားနိုင်ချေနည်းပါးသောအနေအထားကို ဖြေရှင်းရန် အကောင်းဆုံး အစီအမံတစ်ခုဖြစ်ကြောင်း သုံးသပ်ထားပါသည်။

Gini coefficient အညွှန်းကိန်းသည် ကိန်းဂဏန်း (၀ နှင့် ၁) ကိုအသုံးပြုကာ ဝင်ငွေမညီ မျှမှုကို တိုင်းတာသော အညွှန်းကိန်းတစ်ခုဖြစ်ပါသည်။ ဝင်ငွေကွာဟချက် ကြီးမားလေ၊ အညွှန်း ကိန်းမှာ ကိန်းဂဏန်း ၁ နှင့် နီးကပ်လေဖြစ်ပါသည်။

အသက်အရွယ်အုပ်စုအလိုက် ၂၅ နှစ်မှ ၂၉ နှစ်အကြားလူများသည် ၂၀၀၂ ခုနှစ်တွင်ရှိခဲ့ သည့် Gini coefficient အညွှန်းကိန်း ၀.၂၄ မှ ၂၀၁၇ ခုနှစ်တွင် ၀.၂၅ သို့လည်းကောင်း၊ အသက် ၃၀ မှ ၃၅ နှစ်အကြားလူများသည် Gini coefficient အညွှန်းကိန်း ၀.၃၁၁ မှ ၀.၃၁၈ သို့ ၎င်းကာ လတူအတွင်း တိုးတက်လာခဲ့ပါသည်။

အစီရင်ခံစာအရ ထိုသို့တိုးတက်လာခြင်းမှာ ပုံမှန်သမားရိုးကျမဟုတ်သည့် ကန်ထရိုက်စာ ချုပ်ဖြင့် ဆောင်ရွက်ကြသော အမျိုးသားဦးရေတိုးတက်လာပြီးအလုပ်ချိန်မှာ နည်းပါးသော ကြောင့် ဖြစ်သည်ဟုသိရပါသည်။ အခြားသောအသက်အုပ်စုများတွင် ယေဘုယျအားဖြင့် Gini coefficient အညွှန်းကိန်းမှာ တဖြည်းဖြည်းချင်း ကျဆင်းလာသည်ကို တွေ့ရပါသည်။

အသက် ၂၅ နှစ်မှ ၃၄ နှစ်အကြား လူများတွင် တကိုယ်ရေနေထိုင်သူ အိမ်ထောင်စုရာခိုင် နှုန်းမှာ မြင့်တက်လာပြီး သားသမီးမွေးဖွားသည့် ဇနီးမောင်နှံအိမ်ထောင်စုများမှာ လျော့နည်းကျ ဆင်းလာပါသည်။

၂၀၁၄ ခုနှစ်မှ ၂၀၁၉ ခုနှစ်အတွင်းမှ စာရင်းဇယားများကိုနှိုင်းယှဉ်ကြည့်ပါက နှစ်စဉ်ဝင်ငွေ ယန်း ၅ သန်းအောက်ရရှိပြီး သားသမီးရှိသည့် အိမ်ထောင်စုအရေအတွက်မှာ သိသိသာသာ လျော့ ကျလာသည်ကို တွေ့ရပါသည်။ ဝင်ငွေနည်းပါးသည့် လူများအကြားတွင် အိမ်ထောင်ပြုပြီး သားသမီးမွေးဖွားရန်ဆုံးဖြတ်ချက်ချနိုင်ရေး အခက်အခဲများ များပြားလာကြောင်း အစီရင်ခံစာ အရ သိရပါသည်။

ဂျပန်ဝန်ကြီးချုပ် Fumio Kishida သည် ယေဘုယျအားဖြင့် သားသမီးပြုစုပျိုးထောင်နေ ရသည့်မိသားစုများနှင့် လူငယ်များ၏ ဝင်ငွေကို မြှင့်တင်ခြင်းဖြင့် လူလတ်တန်းစားများ၏ လူနေမှု ဘဝကို မြှင့်တင်ရန် လူမှုဖူလုံရေးစနစ်ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုအစီအမံများမှတစ်ဆင့် ကြိုပမ်းဆောင် ရွက်သွားရန် ရည်မှန်းထားပါသည်။

ရင်းမြစ်။ <https://www.nippon.com/en>

နန္ဒာဝင်း၊ စီးပွားရေးသံမှူး
တိုကျို

.....
ဂျပန်နိုင်ငံ၏ ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ၏ စီးပွားရေးအခြေအနေ

(က) ဂျပန်နိုင်ငံ၏ ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ၏ ယေဘုယျစီးပွားရေးအခြေအနေ

ဂျပန်နိုင်ငံ၏ ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလအတွင်း စီးပွားရေးအခြေအနေသည် ပြည်တွင်း၌ ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်ရောဂါကူးစက်ပြန့်ပွားခဲ့မှုများ၏သက်ရောက်မှုကြောင့် ယခင် တိုးတက်မှု နှုန်းအနေအထားသို့ရောက်ရှိရန် အားနည်းနေဆဲဖြစ်သော်လည်း အတန်အသင့် ပြန်လည်နာလန် ထူလာသည်ကို တွေ့ရပါသည်။ ယေဘုယျအားဖြင့် ပုဂ္ဂလိကစားသုံးမှုအပိုင်းမှာ ပြန်လည်မြင့် တက်လာသည်ကိုတွေ့ရပါသည်။ စီးပွားရေးပိုင်းရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုမှာ ပြန်လည်မြင့်တက်လာသော် လည်းပို့ကုန်ကဏ္ဍမှာ ပုံမှန်အနေအထား၌သာရှိသည်ကို တွေ့ရပါသည်။ ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်း မဟုတ်သည့် ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းမှအမြတ်ဝင်ငွေရရှိမှုမှာ ကျဆင်းနေဆဲဖြစ်သော်လည်း စက်မှု ကုန်ထုတ်ကဏ္ဍမှာ မြင့်တက်လာပြီး စီးပွားရေးလုပ်ငန်းမှ အမြတ်ဝင်ငွေရရှိမှုမှာလည်း တိုးတက် လာပါသည်။

လက်ရှိစီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ၏ စွမ်းဆောင်ရည်အပေါ် အကဲဖြတ်မှုမှာ (အထူးသဖြင့်) ကုန်ထုတ်လုပ်မှုလုပ်ငန်းများမဟုတ်သည့် ဘဏ်များနှင့် အခြားသော ဝန်ဆောင်မှုဆိုင်ရာစီးပွား ရေးလုပ်ငန်းများတွင် စောင့်ကြည့်အကဲဖြတ်နေဆဲဖြစ်ကြောင်း တွေ့ရပါသည်။ ထို့အပြင်ပြည် တွင်းရှိ အလုပ်အကိုင်အခြေအနေများမှာ ပုံမှန်နှုန်းဖြင့် တိုးတက်လာသော်လည်း ဗိုင်းရပ်စ်ကူး စက်မှုများ၏သက်ရောက်မှုကြောင့် အလုပ်ကမ်းလှမ်းမှုများမှာ ဆက်လက်ကျဆင်းနေဆဲဖြစ်ပါ သည်။ စားသုံးကုန်ဈေးနှုန်းများမှာ ဖြည်းဖြည်းမှန်မှန် တိုးတက်လာသည်ကို တွေ့ရပါသည်။

ကာလတိုသုံးသပ်ချက်အနေဖြင့် ဂျပန်နိုင်ငံ၏ စီးပွားရေးသည် အစိုးရ၏ ကူးစက်ရောဂါ ကာကွယ်တားဆီးရေးအစီအမံများ၊ ပြည်တွင်းစီးပွားရေး နာလန်ထူလာစေရေးအတွက် ပံ့ပိုးမှု အစီအမံများချမှတ်ဆောင်ရွက်ခဲ့ခြင်းနှင့် အခြားနိုင်ငံများ၏ စီးပွားရေးအခြေအနေများ ပြန်လည်

ကောင်းမွန်လာခြင်းကြောင့် နိုင်ငံစီးပွားရေးမှာတိုးတက်လာသည့် အနေအထားဟု သုံးသပ်ရပါသည်။ သို့သော် လတ်တလော ဂျပန်နိုင်ငံအပါအဝင် ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများတွင် စတင်ပြန်ပွားကူးစက်နေသည့် အိုမီခရွန်ဗိုင်းရပ်စ်မျိုးကွဲ၏ သက်ရောက်မှုကြောင့် ဂျပန်နိုင်ငံ၏ အနာဂတ်စီးပွားရေးအလား အလာသည် မရေရာမှုများရှိနိုင်သည်ဟု ဂျပန်အစိုးရအဖွဲ့ရုံးမှ သတိပေးထားပါသည်။

(ခ) ဂျပန်အစိုးရ၏ မူဝါဒပိုင်း ချမှတ်ပံ့ပိုးဆောင်ရွက်မှုများ

ဂျပန်အစိုးရသည် မကြာခဏဖြစ်ပွားတတ်သော ငလျင်ဘေးအန္တရာယ်နှင့် ရေကြီးရေလျှံမှု စသည့် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်များမှ ကာကွယ်ရန်၊ ပြည်သူများ၏ အသက်အိုးအိမ်စည်းစိမ်များကိုဘေးကင်းလုံခြုံစေရန်၊ ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်ရောဂါ၏ သက်ရောက်မှုမှ တုန့်ပြန်နိုင်ရန်နှင့် ကာကွယ်ထိန်းချုပ်နိုင်ရန်၊ နိုင်ငံ၏ စီးပွားရေးထိခိုက်မှုနှင့် ငွေကြေးဈေးကွက်အခြေအနေတည်ငြိမ်စေရန်၊ ပြည်သူတို့၏ အလုပ်အကိုင်အခြေအနေများ တည်ငြိမ်ကောင်းမွန်စေရန်တို့ကို ရည်မှန်းချက်ထားကာ ခိုင်မာသောငွေကြေးမူဝါဒ၊ လိုက်လျောညီထွေရှိသော ဘဏ္ဍာရေးမူဝါဒနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုဆိုင်ရာ မဟာဗျူဟာများကိုချမှတ်ကာ အားထုတ်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်နေပါသည်။

အိုမီခရွန်ဗိုင်းရပ်စ်မျိုးကွဲသစ်ကူးစက်ပြန့်ပွားမှုမှ ထိန်းချုပ်နိုင်ရန် ဇန်နဝါရီလ ၉ ရက်နေ့မှ ၃၁ ရက်နေ့အထိ စီရင်စု (၃) ခုအပေါ် ကူးစက်မှုကာကွယ်ရေးဦးစားပေးမှုအစီအမံများ ချမှတ်ခဲ့ပါသည်။ ၎င်းနောက် အိုမီခရွန်ဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်ပြန့်ပွားမှုထိန်းချုပ်ရေးအတွက် မြို့တော်တို့ကျိုအပါအဝင် စီရင်စု ၁၃ ခု တို့အား တစ်စိတ်တစ်ပိုင်းအရေးပေါ်အခြေအနေ (quasi-emergency status) ကို ဇန်နဝါရီလ ၁၈ ရက်နေ့တွင် ထုတ်ပြန်ကြေငြာခဲ့ပါသည်။ အစိုးရသည် ထပ်မံကူးစက်လာနိုင်အန္တရာယ်ကို ကြိုတင်ရည်မှန်းကာ လိုအပ်သည်များ ပြင်ဆင်ခြင်း၊ ရောဂါပိုးထပ်မံကူးစက်မှုမြင့်တက်လာခြင်းမှ ရှောင်ရှားနိုင်ရန် ရောဂါပိုးရှာဖွေစစ်ဆေးခြင်းကို တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ မတ်လနောက်ပိုင်းတွင် အများပြည်သူတို့အတွက် တတိယအကြိမ် အားဖြည့်ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှုကို အရှိန်အဟုန်မြှင့်ဆောင်ရွက်သွားရန် ကြိုးပမ်းလျက်ရှိရာ ပြည်သူများ၏နေ့စဉ်ဘဝနှင့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်ချက်များကို လူနေမှုပုံစံသစ်နှင့်အညီ အသားတကျနေထိုင်နိုင်ရေးကို ရှေ့ရှုဆောင်ရွက်နေပါသည်။ ပြည်တွင်းနှင့်ပြည်ပတွင် ကိုရိုနာကူးစက်ရောဂါပြန့်ပွားမှုအခြေအနေများ၊ ပြည်တွင်းနှင့် ပြည်ပနိုင်ငံများ၏ စီးပွားရေးအလားအလာများ၊ နိုင်ငံသားတို့အပေါ် အကျိုးသက်ရောက်မှုများ စသည်တို့ကို စနစ်တကျ ချင့်ချိန်သုံးသပ်၍ နှောင့်နှေးမှုမရှိစေရန်ကြိုးပမ်းနေပါသည်။

ဂျပန်ဗဟိုဘဏ်မှလည်း စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများလည်ပတ်မှုအဆင်ပြေစေရန်နှင့် ဘဏ္ဍာရေးဈေးကွက်တည်ငြိမ်မှုရှိစေရန် ငွေကြေးမူဝါဒများကို အတတ်နိုင်ဆုံး ဖြေလျှော့ပေးခြင်းဖြင့် ပံ့ပိုးပေးနေပါသည်။ အစိုးရမှလည်း ဂျပန်ဗဟိုဘဏ်အနေဖြင့် ကူးစက်ရောဂါ၏ နိုင်ငံစီးပွားရေးအပေါ်သက်ရောက်မှုများကို အလေးထားဆောင်ရွက်ရန်၊ သင့်လျော်သည့်ငွေကြေး မူဝါဒစီမံခန့်ခွဲမှုကိုကြီးကြပ်ဆောင်ရွက်ရန်နှင့် ပြည်တွင်းစီးပွားရေးဆောင်ရွက်ချက် အနေအထားအပေါ်မူတည်၍ ကုန်ဈေးနှုန်းတည်ငြိမ်မှုနှင့် ငွေကြေးဈေးကွက်အခြေအနေများကို တည်ငြိမ်မှုရှိစေရေး ကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက်သွားရန် မျှော်မှန်းထားပါသည်။

ထို့အပြင် ဂျပန်နိုင်ငံ၏ ၂၀၂၂ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွက် ကနဦးဘတ်ဂျက်အဖြစ် ယန်း ၁၀၇ ထရီလီယံ(အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၉၅၀ ဘီလီယံ) ကျော်ထိ လျာထားခဲ့ပါသည်။ ၎င်းပမာဏသည် ၁၀ စုနှစ်တာကာလအတွင် အမြင့်ဆုံးလျာထားချက်ဖြစ်ကြောင်း၊ လူမှုဖူလုံရေး၊ အမျိုးသားလိုခြံရေးနှင့် ကာကွယ်ရေးအတွက် သုံးစွဲမည့်ကုန်ကျစရိတ်များကို ချင့်တွက်ကာ ယခုကဲ့သို့များပြားသည့်ဘတ်ဂျက်ငွေကို လျာထားခြင်းဖြစ်ပြီး အဆိုပါရန်ပုံငွေကို လွှတ်တော်၏ ခွင့်ပြုချက်ရယူရန် မလိုအပ်ဘဲ အသုံးပြုနိုင်ရန် ဆုံးဖြတ်အတည်ပြုထားပါသည်။

(ဂ) ပုဂ္ဂလိကစားသုံးမှုအခြေအနေနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုအခြေအနေများ

စားသုံးသူများ၏ မိသားစုဝင်ငွေ၊ အသုံးစရိတ်စစ်တမ်းနှင့် ဝယ်လိုအားအခြေအနေတို့ အပေါ်သုံးသပ်ရာတွင် ဇန်နဝါရီလ၏ စားသုံးမှုအခြေအနေသည် ယခင်ဒုတိယသုံးလပတ်ကထက် ၁.၂ % လျော့ကျခဲ့ကြောင်း၊ မြို့တော်တို့ကျိုအပါအဝင် အခြားစီရင်စုမြို့တော်များတွင် ကူးစက်ရောဂါထိန်းချုပ်ရေးအစီအမံများ ကျင့်သုံးခြင်း၊ အရေးပေါ်အခြေအနေများကျင့်သုံးခြင်း၊ ခရီးသွားလာမှုကန့်သတ်ခြင်း၊ နေအိမ်အပြင်ထွက်စားသောက်မှုလျှော့ချခြင်း စသည်တို့ကြောင့် သုံးစွဲမှုကျဆင်းခဲ့ခြင်းဖြစ်ပါသည်။

ကာလတိုသုံးသပ်ချက်အနေဖြင့် ဂျပန်နိုင်ငံ၏ စီးပွားရေးသည် အစိုးရ၏ကူးစက်ရောဂါပြန့်ပွားမှုထိန်းချုပ်ရေးအစီအမံများနှင့် ကာကွယ်ဆေးဝါးများ ကျယ်ပြန့်စွာထိုးနှံလာနိုင်ခြင်းများကြောင့် ကောင်းမွန်သည့် တိုးတက်မှုများရရှိနိုင်ကြောင်း မျှော်လင့်ရပါသည်။ စားသုံးမှုနောက်ခံအနေအထားကို သုံးသပ်ပါက လုပ်သားများ၏ အမှန်လုပ်ခလစာရရှိမှုများမှာ ရပ်တန့်နေကြောင်း တွေ့ရပါသည်။ သို့သော် စားသုံးသူများ၏ ယုံကြည်မှုအနေအထားမှာ လက်ရှိအနေအထား၌မြင့်တက်လာသော်လည်း အဆိုပါအခြေအနေများအပေါ် သုံးသပ်ချက်အရ ပုဂ္ဂလိကစားသုံးမှုများမှာ ဆက်လက်အားနည်းနေဆဲဖြစ်မည်ပြီး အနာဂတ်တွင် ဖြစ်ပေါ်လာနိုင်သည့် ဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်မှုအနေအထားများကို စနစ်တကျ စောင့်ကြည့်ရန် လိုအပ်ပါသည်။

စီးပွားရေးလုပ်ငန်းပိုင်းရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများမှာ ပြန်လည်မြင့်တက်လာသည်ကို တွေ့ရပါသည်။ ဒုတိယသုံးလပတ်ကာလမှအစပြုကာ လုပ်ငန်းသုံးကုန်စည်များတင်ပို့မှုနှင့် တင်သွင်းမှုများမှာလည်း ၁.၂ % ခန့်ပြန်လည်မြင့်တက်လာကြောင်း တွေ့ရပါသည်။ ဂျပန်ဗဟိုဘဏ်၏ ကာလတိုစီးပွားရေးသုံးသပ်ချက်တန်းကန်းစစ်တမ်း (Tankan survey) အရ ၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာနှစ်အတွင်း စီးပွားရေးလုပ်ငန်းပိုင်း ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများနှင့် ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းများအားလုံးမှာ မြင့်တက်လာနိုင်ကြောင်းသိရပါသည်။ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများအပေါ် သုံးသပ်အကဲဖြတ်မှုနှင့်ပတ်သက်၍ အပိုပစ္စည်းပံ့ပိုးမှုတွင် ပြတ်လပ်မှုများရင်ဆိုင်ရသော်လည်း ကုန်ထုတ်လုပ်မှုစွမ်းရည်များ တိုးတက်လာသည်ကို တွေ့ရပါသည်။

ကာလတိုသုံးသပ်ချက်အရ လတ်တလော ပြည်ပနိုင်ငံအများအပြား၌ အိုမီခရွန်ဗိုင်းရပ်စ်မျိုးကွဲထပ်မံကူးစက်ပြန့်ပွားမှုကြောင့် အနာဂတ်တွင် မရောရာမှုများရှိနိုင်သော်လည်း စီးပွားရေးလုပ်ငန်းပိုင်းရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုသည် မြင့်တက်လာနေပြီး အထူးသဖြင့် စက်ပစ္စည်းထုတ်လုပ်မှုကဏ္ဍတွင် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုတွင် မြင့်တက်လာမည်ဖြစ်ကြောင်း သုံးသပ်ရပါသည်။ အများပြည်သူဆိုင်ရာ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုမှာ လတ်တလော၌ အားနည်းနေဆဲဖြစ်သည်ကို တွေ့ရသော်လည်း ပြန်လည်တိုးတက်လာသည့်အနေအထား၌ ရှိနေပါသည်။

(ဃ) ကုန်သွယ်မှုအခြေအနေ

လက်ရှိ၌ ပို့ကုန်ကဏ္ဍမှာ ဖြည်းဖြည်းနှင့်မှန်မှန် တိုးတက်လာနေပြီး သွင်းကုန်ကဏ္ဍမှာ ရပ်တန့်နေသည့်အတွက် ကုန်စည်နှင့်ဝန်ဆောင်မှု၏ balance မှာ လိုငွေပြနေပါသည်။ ပို့ကုန်တင်ပို့ရာဒေသများအနေဖြင့် အာရှတိုက်နှင့် ဥရောပဒေသနိုင်ငံများနှင့် အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုသို့ တင်ပို့မှုများမှာ ပုံမှန်အနေအထား တွေ့ရပါသည်။ အခြားကမ္ဘာ့နိုင်ငံများသို့ တင်ပို့မှုများလည်း ပုံမှန်သာရှိနေပါသည်။ ကမ္ဘာတစ်ဝှမ်း တစ်ပိုင်းလျှပ်ကူးပစ္စည်း ပြတ်လပ်မှုများနှင့် ရင်ဆိုင်ခဲ့ရသဖြင့်ပြည်တွင်းမှ မော်တော်ကားကုမ္ပဏီများသည် ထုတ်လုပ်မှုပမာဏများ လျှော့ချခဲ့ရပါသည်။ အရှေ့တောင်အာရှနိုင်ငံများတွင် မော်တော်ကားထုတ်လုပ်မှုကျဆင်းခြင်းနှင့် မော်တော်ကားထုတ်လုပ်မှုအတွက် ဆက်စပ်ပစ္စည်းထုတ်လုပ်တင်ပို့မှုများ ကျဆင်းခဲ့ခြင်းသည်လည်း အခြားသက်ရောက်စေသည့် အကြောင်းအရင်းများ ဖြစ်ကြပါသည်။

ကာလတိုသုံးသပ်ချက်အနေဖြင့် အခြားပင်လယ်ရပ်ခြားနိုင်ငံများ၏ စီးပွားရေးပြန်လည်နာလန်ထူလာမှုများကြောင့် ဂျပန်၏ပို့ကုန်ကဏ္ဍမှာ ပြန်လည်မြင့်တက်လာနိုင်သော်လည်း အနာဂတ်တွင် ဖြစ်ပေါ်လာနိုင်သည့် ဗိုင်းရပ်မျိုးကွဲကူးစက်ပြန့်ပွားမှုများ၊ ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းသုံး အပိုပစ္စည်းပံ့ပိုးမှုကွင်းဆက်တွင် အဟန့်အတားများနှင့် ကုန်ကြမ်းပစ္စည်းပြတ်လပ်မှုအနေအထားများ

ကို အထူးသတိပြုရန်လိုပါသည်။ သွင်းကုန်ကဏ္ဍမှာ လတ်တလော ရပ်တန့်နေပြီး အထူးသဖြင့် အာရှတိုက်နှင့် အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုတို့မှ တင်သွင်းမှုများရပ်တန့်နေကာ ပြည်ပနိုင်ငံများ၏ စီးပွားရေးအတက်အကျအနေအထားနှင့် ထောက်ပံ့ပို့ဆောင်မှုကန့်သတ်ချက်များကြောင့် ကုန် ထုတ်လုပ်မှုကဏ္ဍအကျပ်အတည်းများ ဖြစ်ပေါ်လာနိုင်ခြင်းကို အထူးဂရုပြုရပါမည်။

သွင်းကုန်ကဏ္ဍမှာ ပုံမှန်ရှိနေပြီး အထူးသဖြင့် အာရှတိုက်နိုင်ငံများမှ သွင်းကုန်များအား နည်းနေသည်ကို တွေ့ရပါသည်။ အမေရိကန်နှင့် ဥရောပသမဂ္ဂတို့မှ သွင်းကုန်များမှာလည်း ပုံမှန် သာရှိနေပါသည်။ ကာလတိုသုံးသပ်ချက်အရ လက်ရှိပြန်ပွားနေသည့် အိုမီခရစ်ဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက် ရောဂါထိန်းချုပ်ရေးအစီအမံများကို ထိရောက်စွာဆောင်ရွက်ပြီး စီးပွားရေးနှင့် လူမှုရေးဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်မှုအစီအမံများကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက်မည်ဆိုပါက နိုင်ငံ၏ စီးပွားရေးအခြေအနေ သည် တဖြည်းဖြည်း ပြန်လည်တိုးတက်လာမည်ဟု သုံးသပ်ရပါသည်။

(င) စီးပွားရေးလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ချက်များနှင့် အလုပ်အကိုင်အခြေအနေများ

စက်မှုကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းများမှာ လတ်တလောမြင့်တက်လာသည်ကို တွေ့ရပြီး အချို့ကုန် ထုတ်လုပ်မှုနယ်ပယ်များမှာ အားနည်းဆဲဖြစ်ပါသည်။ လုပ်ငန်းအမျိုးအစားအလိုက် သယ်ယူပို့ ဆောင်ရေးလုပ်ငန်းဆိုင်ရာစက်ပစ္စည်းထုတ်လုပ်မှုမှာ အားနည်းဆဲဖြစ်ပါသည်။ စက်ပစ္စည်းထုတ် လုပ်မှုမှာ တိုးတက်လာပြီး လျှပ်စစ်ပစ္စည်းနှင့် ကိရိယာများထုတ်လုပ်မှုများမှာလည်း တိုးတက် လာပါသည်။ ကာလတိုသုံးသပ်ချက်အရ ကုန်ထုတ်လုပ်မှုအနေအထားမှာ ဒီဇင်ဘာလတွင်တိုး တက်ခဲ့သည့် ၁.၆% ထက်သာလွန်ကာ ဇန်နဝါရီလတွင် ၅.၀% ထိမြင့်တက်လာနိုင်ကြောင်း သိရ ပါသည်။ သို့သော် အပိုပစ္စည်းပံ့ပိုးမှုကွင်းဆက်တွင် အားနည်းချက်များနှင့် တစ်ဝက်တစ်ပျက် လျှပ်ကူးပစ္စည်း ပြတ်လပ်မှုများသည် ကမ္ဘာ့အခြားနိုင်ငံများ၏ စီးပွားရေးကို သက်ရောက်စေနိုင် သည့်အချက်ကို အထူးသတိပြုရန်လိုပါသည်။

စီးပွားရေးလုပ်ငန်းပိုင်းအမြတ်ရရှိမှုသည် ပြန်လည်မြင့်တက်လာသော်လည်း ကုန်ထုတ် လုပ်ငန်းမဟုတ်သည့် ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများမှာ ကူးစက်ရောဂါ၏သက်ရောက်မှုကြောင့် အမြတ်ရရှိမှုတွင် အားနည်းချက်များရှိဆဲဖြစ်ပါသည်။ လက်ရှိစီးပွားရေးလုပ်ငန်း၏အနေအ ထားအပေါ်သုံးသပ်ချက်သည် အကောင်းမြင်မှုများ မြင့်တက်လာနေပါသည်။ သို့သော် အချို့စီး ပွားရေးလုပ်ငန်းများမှာ ကျဆင်းနေဆဲအနေအထား၌ရှိသည်ကို တွေ့ရပါသည်။

ထို့အပြင် ဂျပန်ဗဟိုဘဏ်၏ ဒုတိယသုံးလပတ်တန်းကန်းစစ်တမ်း(Tankan survey)အရ ၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာနှစ်၊ ဒုတိယနှစ်ဝက်တွင်လည်း ယခင်ကာလတူနှစ်ကထက် ၀.၇% မြင့်တက်ရရှိနိုင်

ကြောင်း ခန့်မှန်းထားပါသည်။ အဆိုပါတန်းကန်းစစ်တမ်းအရ လက်ရှိ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ၏ ဆောင်ရွက်ချက်အပေါ် အကဲဖြတ်မှုမှာ လုပ်ငန်းအားလုံးနီးပါး မြင့်တက်လာကြောင်း၊ လာမည့် ဒီဇင်ဘာလအထိ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ချက်များအပေါ်သုံးသပ်ချက်အရ ဆက်လက်မြင့်တက်လာ နိုင်ကြောင်းနှင့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ဖျက်သိမ်းခြင်းများမှာလည်း သိသိသာသာ လျော့ကျလာ ကြောင်း သိရှိရပါသည်။

အလုပ်အကိုင်အခြေအနေများမှာ ပုံမှန်အနေအထားဖြင့် ပြန်လည်မြင့်တက်လာကြောင်း၊ အလုပ်ကမ်းလှမ်းမှုများမှာ ကူးစက်ရောဂါ၏ သက်ရောက်မှုအခြေအနေကြောင့် သိသိသာသာ တိုးတက်လာခြင်းမရှိသေးကြောင်း၊ အလုပ်လုပ်ကိုင်နေသည့် လူဦးရေမှာလည်း ကျဆင်းဆဲဖြစ် ကြောင်း၊ အလုပ်မရှိသည့် လူဦးရေမှာလည်း များပြားဆဲဖြစ်သော်လည်း ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းများ တွင် အချိန်ပိုကြေးပံ့ပိုးငွေမှာ မြင့်တက်လာသည်ကို တွေ့ရပါသည်။

ဗဟိုဘဏ်၏ တန်းကန်းစစ်တမ်း(Tankan survey) သုံးသပ်ချက်အရ လက်ရှိအလုပ် အကိုင်အခြေအနေများနှင့်ပတ်သက်၍ လုပ်သားအင်အားပြတ်လပ်မှုများ မြင့်မားဆဲဖြစ်သည်ကို တွေ့ရပါသည်။ သို့သော် အရေးပေါ်အခြေအနေရုတ်သိမ်းပြီးနောက် ပုဂ္ဂလိကကုမ္ပဏီများ၏ နေ့စဉ်နှင့်အမျှ အလုပ်အကိုင်ကမ်းလှမ်းမှုများ ပြန်လည်ဆောင်ရွက်နေကြသည်ကို တွေ့ရသည့် အတွက် အနာဂတ်တွင် အလုပ်အကိုင်များ ပြန်လည်တိုးတက်လာနိုင်ကြောင်း သုံးသပ်ရပါသည်။ ကာလတို သုံးသပ်ချက်အရ အလုပ်အကိုင်အခြေအနေနှင့်ပတ်သက်၍ လက်ရှိ၌ ကျဆင်းနေသည့် အနေအထားဖြစ်သော်လည်း အနာဂတ်၌ ပြန်လည်မြင့်တက်လာနိုင်ကြောင်း၊ သို့သော် အလုပ် အကိုင်အမျိုးအစားအပေါ် ပြန်လည်ချိန်ညှိမှုများနှင့် သတ်မှတ်ချက်များကြောင့် အလုပ်အကိုင် ရရှိမှုတွင် အားနည်းနိုင်မည်ဟု ယူဆရကြောင်း၊ ထို့အပြင် အနာဂတ်၌ လက်ရှိကမ္ဘာ့နိုင်ငံအချို့ တွင်စတင်ကူးစက်နေသည့် ဗိုင်းရပ်စ်မျိုးကွဲသစ် အိုမီခရစ်၏ ပြန့်ပွားမှုအနေအထားကိုလည်း ထည့်သွင်း သုံးသပ်ရမည်ဖြစ် ကြောင်းသိရပါသည်။

(စ) ဈေးနှုန်းများနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဈေးကွက်အခြေအနေ

ကုန်ထုတ်လုပ်မှုဈေးနှုန်းများမှာ တိုးတက်လာသကဲ့သို့ စားသုံးကုန်ဈေးနှုန်းများမှာလည်း မကြာသေးမီက ဖြည်းဖြည်းမှန်မှန် မြင့်တက်လာသည်ကို တွေ့ရပါသည်။ ကာလတိုသုံးသပ်ချက် အရ လတ်ဆတ်သော စားသောက်ကုန်ဈေးနှုန်းများနှင့် စွမ်းအင်ဈေးနှုန်းများမှအပ ကျန်သော စားသုံးကုန်ဈေးနှုန်းများမှာ အချိန်နှင့်အမျှ အနည်းငယ်စီ မြင့်တက်လာနိုင်ကြောင်း သိရပါသည်။ ယေဘုယျအားဖြင့် လတ်ဆတ်သောစားသောက်ကုန်နှင့် အသီးအနှံများ၊ စွမ်းအင်ဈေးနှုန်းများမှာ အနည်းငယ်မြင့်တက်လာပါသည်။

နစ်ကေးစတော့ရှယ်ယာဈေးနှုန်းများသည် ယန်း ၂၈၅၀၀ အဆင့်မှ ယန်း ၂၉၃၀၀ အဆင့် သို့မြင့်တက်လာပြီး ယန်း ၂၈၀၀၀ အဆင့်သို့ ပြန်လည်ကျဆင်းခဲ့သည်ကို တွေ့ရပါသည်။ အမေရိကန်ဒေါ်လာနှင့် ဂျပန်ယန်းငွေလဲနှုန်းမှာ အမေရိကန်တစ်ဒေါ်လာလျှင် ၁၁၄ ယန်း မှ ၁၁၆ ယန်းနီးပါးသို့ကျဆင်းသွားခဲ့သည်ကို တွေ့ရပါသည်။

(ဆ) သုံးသပ်တင်ပြချက်

ကမ္ဘာတစ်ဝှမ်း၌ ကိုရိုနာကူးစက်ရောဂါကာကွယ်ဆေးများ ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့်ထိုးနှံလျက် ရှိကြသော်လည်း လတ်တလော၌ အိုမီခရွန် ဗိုင်းရပ်စ်မျိုးကွဲအသစ်ကူးစက် ပြန့်ပွားနေသဖြင့် ရောဂါပိုးအပြီးသတ်ပျောက်ကွယ်သွားမည့် အချိန်ကာလကို မည်သူမျှခန့်မှန်းနိုင်ခြင်း မရှိသေးသည့်အတွက် ကမ္ဘာ့စက်မှုကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းများတွင် အပြောင်းအလဲများနှင့် ရင်ဆိုင်ရမည့် အလားအလာများကြောင့် အချို့သော စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများသည် အနာဂတ်အခြေအနေကို ချင့်တွက်၍ အပြောင်းအလဲများ ဆောင်ရွက်လာကြကြောင်းတွေ့ရပါသည်။

အဆိုပါအခြေအနေများမှ ရင်ဆိုင်ကျော်လွှားနိုင်ရန် ယခုဘဏ္ဍာနှစ် ၂၀၂၁ ခုနှစ်အကုန် တွင်ပြီးဆုံးမည့် စီးပွားရေးအစီအမံများအပြင် အခြားစီးပွားရေးပံ့ပိုးမှုအစီအမံများ ထပ်မံချမှတ် ဆောင်ရွက်သင့်ကြောင်း၊ လက်ရှိဆောင်ရွက်နေသည့် အစီအမံများထက် ပိုမိုပြီးပြည့်စုံသည့် ပံ့ပိုးမှု များချမှတ်သင့်ပါကြောင်း၊ ကိုရိုနာကပ်ရောဂါပြန့်ပွားမှုအခြေအနေများနှင့် နိုင်ငံ၏စီးပွားရေး အခြေအနေအပေါ် သက်ရောက်နိုင်မှုများကို အခြေပြုကာ ဦးတည်ချက်နည်းနည်းနှင့် ထိထိ ရောက်ရောက် ပံ့ပိုးဆောင်ရွက်နိုင်ရန် လိုအပ်ကြောင်းသုံးသပ်ရပါသည်။ ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ကူး စက်ရောဂါပြန့်ပွားမှုကြောင့် ပြည်သူတို့၏ စားသုံးနေထိုင်မှု ပုံစံပြောင်းလဲလာမှုကို တုံ့ပြန်ရန် လိုက်လျောညီထွေဖြစ်စေမည့် ဆောင်ရွက်ချက်များသည် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ၏ ရေရှည်တည် တံ့ခိုင်မြဲမှုအပေါ် များစွာအကျိုးသက်ရောက်စေနိုင်မည် ဖြစ်ပါသည်။

ဂျပန်အစိုးရအနေဖြင့် လက်ရှိပြည်တွင်းစီးပွားရေးအနေအထားကို ထပ်မံကျဆင်းခြင်း မဖြစ်စေရန် ဘက်စုံပံ့ပိုးဆောင်ရွက်နေပြီး အကယ်၍ ရောဂါပိုးထပ်မံကူးစက်ပြန့်ပွားလာပါက လည်းပြည်သူများ၏ လူနေမှုဘဝများ၊ အလုပ်အကိုင်များ၊ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ၏ လုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်ချက်များ၊ နိုင်ငံ့စီးပွားရေးအခြေအနေစသည်တို့ကို ထပ်မံထိခိုက်ခြင်းမရှိစေရန် အခိုင်အမာပံ့ပိုးသွားနိုင်ရေး ပြင်ဆင်ထားကြောင်းသိရပါသည်။ နိုင်ငံ၏ GDP အနေဖြင့် ၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာနှစ်မကုန်မီ ကာလအတွင်း ကူးစက်ရောဂါမပြန့်ပွားမီအချိန်မှ တိုးတက်မှုနှုန်းသို့ ပြန်လည် ရောက်ရှိနိုင်ရန် အစိုးရအနေဖြင့် ကြိုးပမ်းနေသော်လည်း ထပ်မံပြန့်ပွားလာနိုင်သည့် ဗိုင်းရပ်စ်မျိုး ကွဲသစ်များ ကူးစက်မှုကိုလည်း ကြိုတင်ချင့်တွက်ရမည်ဖြစ်ပါသည်။

ကိုရိုနာကူးစက်ရောဂါသည် ဂျပန်နိုင်ငံ၏ အလုပ်အကိုင်ကဏ္ဍ၊ ဝင်ငွေကဏ္ဍ၊ ကုန်သွယ်ရေးနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကဏ္ဍ၊ ဘဏ္ဍာရေးကဏ္ဍနှင့်အရင်းအနှီးဈေးကွက်များအပေါ် သက်ရောက်မှုများကြောင့် ဂျပန်နိုင်ငံအနေဖြင့် အဆိုပါကဏ္ဍရပ်များဆိုင်ရာ အတက်အကျများကို အထူးအာရုံစိုက်လေ့လာဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ပါသည်။ ကမ္ဘာ့တစ်ဝှမ်းတွင် ဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်မှုများ ဆက်လက်ပြန့်ပွားနေဆဲဖြစ်သဖြင့် ဂျပန်နိုင်ငံ၏ နိုင်ငံတကာကုန်သွယ်မှုနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုအပိုင်းတွင် ဆက်လက်အားနည်းနေမှုများ၊ ခရီးသွားလုပ်ငန်း ဆက်လက်ကျဆင်းနေမှုများ၊ ဒေသတွင်း ပထဝီနိုင်ငံရေးအပိုင်းတင်းမာနေမှုများ၊ ရံဖန်ရံခါ ရင်ဆိုင်တွေ့ကြုံနေရသည့် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်များ စသည်တို့ကြောင့် လက်ရှိဂျပန်နိုင်ငံ၏ ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလအတွင်း စီးပွားရေးအခြေအနေသည် ယခင်သုံးလပတ်ကာလများကထက် ပြန်လည်နလန်ထူကာ တိုးတက်လာသော်လည်း ကဏ္ဍစုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအနေဖြင့် ဆက်လက်၍ အားနည်းနေဆဲဖြစ်ပါကြောင်း သုံးသပ်တင်ပြအပ်ပါသည်။

ကိုးကားချက် ။ ဂျပန်နိုင်ငံ၊ အစိုးရအဖွဲ့ရုံးမှထုတ်ပြန်သည့် Recent Economic Developments (January, 2022) ဆိုင်ရာအချက်အလက်များ
နန္ဒာဝင်း၊ စီးပွားရေးသံမှူး
တိုကျို

မိုက်ခရိုချစ်ပ်အတွက် အာရှဒေသအပေါ်မှီခိုနေမှုကို လျှော့ချနိုင်ရေး အီးယူက “Chips Act” အစီအစဉ်ကို ကြေညာခဲ့ခြင်း

အီးယူသည် မိုက်ခရိုချစ်ပ်များနှင့်ပတ်သက်၍ အာရှအပေါ် မှီခိုနေမှုကို လျှော့ချနိုင်ရေးနှင့် အီးယူဒေသအား semiconductor အဓိကထုတ်လုပ်သည့်ဒေသဖြစ်လာစေရေးကို ရည်ရွယ်၍ ယူရို (၄၈) ဘီလျံတန်ဖိုးရှိသော “Chips Act” အမည်ရှိ အစီအစဉ်တစ်ရပ်ကို ကြေညာခဲ့ကြောင်း သိရပါသည်။ မိုက်ခရိုချစ်ပ်များသည် မော်တော်ကား၊ ဆေးရုံသုံးလေသန့်စင်စက်များမှသည် ဂိမ်းကစားသည့်ခလုတ်များအထိ ထုတ်လုပ်ရာတွင် လိုအပ်သည့်အစိတ်အပိုင်းများဖြစ်ပါသည်။

စွမ်းအင်တင်သွင်းမှုနှင့်ပတ်သက်၍လည်း အီးယူက ရုရှားနိုင်ငံအပေါ် မှီခိုနေခြင်းနှင့် သဘာဝဓါတ်ငွေ့မလုံလောက်မှု ကိစ္စရပ်များသည် စီးပွားရေးအရအမှီအခိုမကင်းမှုကို မီးမောင်းထိုးပြနေကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် အီးယူအနေဖြင့် ကုန်ထုတ်လုပ်မှု၌ အရေးပါသည့် semiconductor ကဏ္ဍတွင် စီးပွားရေးအရအမှီအခိုကင်းမှုကို မြှင့်တင်နိုင်ရေး “Chips Act” အစီအစဉ်ဖြင့်ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရပါသည်။

မိုက်ခရိုချစ်ပ်များသည် ကမ္ဘာ့နည်းပညာယှဉ်ပြိုင်မှုများတွင် အချက်အခြာဖြစ်နေပြီး၊ ခေတ်သစ်စီးပွားရေးပုံစံ၏ အခြေခံလည်းဖြစ်နေကြောင်း ဥရောပကော်မရှင်၏ ဥက္ကဋ္ဌဖြစ်သူ Ursula von der Leyen က ပြောကြားပါသည်။ အီးယူ၏ “Chips Act” အစီအစဉ်ကို အီးယူ အဖွဲ့ဝင် (၂၇) နိုင်ငံနှင့် ဥရောပပါလီမန်တို့က ဆက်လက်အတည်ပြုရန် လိုအပ်မည်ဖြစ်ပါသည်။

ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများသည် ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါအကျပ်အတည်းမှ ပြန်လည်ရုန်းထွက်၍ စီးပွားရေးပြန်လည်ကောင်းမွန်လာရေး ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသဖြင့် semiconductor များ ထောက်ပံ့မှုလုပ်ငန်းကွင်းဆက်တွင် အဟန့်အတားများ ဆက်လက်ဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိကြောင်း သိရပါသည်။ ကပ်ရောဂါအကျပ်အတည်းသည် ကမ္ဘာ့ထောက်ပံ့ရေးလုပ်ငန်းကွင်းဆက်ကို ထိရှလွယ်သည့်အနေအထားသို့ ရောက်ရှိစေကြောင်း၊ ယင်းကြောင့် ထုတ်လုပ်မှုလုပ်ငန်းများ ရပ်ဆိုင်းထားရခြင်းကို ကြုံတွေ့ရကြောင်း၊ ဝယ်လိုအားတိုးတက်လာချိန်တွင် မိုက်ခရိုချစ်ပ်များ မလုံလောက်မှုကြောင့် လိုအပ်သလောက် မထုတ်လုပ်ပေးနိုင်ခဲ့ကြောင်း Ursula von der Leyen က ဆိုသည်။

အီးယူ၏ “Chips Act” အစီအစဉ်သည် သုတေသန၊ ဒီဇိုင်းနှင့် စမ်းသပ်မှုလုပ်ငန်းများနှင့် ချိတ်ဆက်သွားမည်ဖြစ်ပြီး၊ အီးယူအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများ၏ အမျိုးသားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုအစီအစဉ်များနှင့် ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်း ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရပါသည်။ လက်ရှိတွင် အီးယူအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများသည် ကမ္ဘာ့ semiconductor ဈေးကွက်ဝေစု၏ (၉) ရာခိုင်နှုန်းကိုသာ ကိုယ်စားပြုထားကြောင်း၊ ဥရောပ ကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ Ursula von der Leyen အနေဖြင့် လာမည့် ၂၀၃၀ ပြည့်နှစ်တွင် အဆိုပါ ဈေးကွက်ဝေစုအား (၂၀) ရာခိုင်နှုန်းအထိ တိုးမြှင့်နိုင်ရေး ဆန္ဒရှိနေကြောင်း၊ “Chips Act” အစီအစဉ်အရ အီးယူဘတ်ဂျတ်မှ ယခင်ကတိကဝတ်ပြုထားသည့် ရန်ပုံငွေများအပြင် အစိုးရနှင့် ပုဂ္ဂလိက ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုလုပ်ငန်းများ၌ ယူရို (၁၅) ဘီလျံကို ထပ်တိုးသုံးစွဲသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရပါသည်။

ရင်းမြစ်- <https://www.belgiumnews.net/news/272283402/europe-announces-scheme-to-end-dependency-on-asia-for-chips>

ကျော်စိန်ဝင်း၊ စီးပွားရေးသံမှူး
ဘရပ်ဆဲလ်

.....

စွမ်းအင်ဈေးနှုန်းမြင့်တက်မှုကြောင့် အီးယူ၏ စီးပွားရေးတိုးတက်မှုကို ဥရောပကော်မရှင်က လျှော့ချ ခန့်မှန်းခဲ့ခြင်း

၂၀၂၂ ခုနှစ်တွင် အီးယူ၏ စီးပွားရေးသည် ယခင်မျှော်မှန်းထားသည်ထက် လျော့နည်း၍ တိုးတက်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ စွမ်းအင်ဈေးနှုန်းမြင့်မားခြင်း၊ ထောက်ပံ့ရေးကွင်းဆက်ပြဿနာများ ကငွေကြေးဖောင်းပွမှုကို ပိုမိုဖြစ်ပေါ်စေပြီး၊ ကပ်ရောဂါမှ စီးပွားရေးပြန်လည်နာလန်ထူမှုကို နှောင့်နှေးစေခြင်းတို့ကြောင့် ဥရောပကော်မရှင်က အီးယူ၏စီးပွားရေးတိုးတက်မှုခန့်မှန်းချက်ကို လျှော့ချခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရပါသည်။

အီးယူစီးပွားရေးသည် ၂၀၂၁ ခုနှစ်တွင် (၅.၃) ရာခိုင်နှုန်းဖြင့်တိုးတက်ခဲ့ပြီးနောက် ယခု ၂၀၂၂ ခုနှစ်တွင် အီးယူနှင့် ယူရိုဇုန်၏ စီးပွားရေးသည် ယခင်ခန့်မှန်းထားသည့် (၄.၃) ရာခိုင်နှုန်း ထက်လျော့နည်း၍ (၄) ရာခိုင်နှုန်းခန့်ဖြင့်သာ တိုးတက်မည်ဟု ခန့်မှန်းထားပါသည်။ ငွေကြေးဖောင်းပွနှုန်းမှာမူ ၂၀၂၂ ခုနှစ်တွင် မျှော်မှန်းသည်ထက်ပို၍ မြင့်မားနိုင်ပြီး၊ (၃.၅) ရာခိုင်နှုန်းသို့ ရောက်ရှိနိုင်ပါသည်။

အီးယူ၏ စီးပွားရေးတိုးတက်မှုကို အဟန့်အတားဖြစ်စေသည့် အချက်များစွာရှိနေကြောင်း၊ အိုမီခရစ်ဗိုင်းရပ်စ်မျိုးကွဲ လျင်မြန်စွာကူးစက်ပျံ့နှံ့ခြင်း၊ စွမ်းအင်ဈေးနှုန်းမြင့်မားမှုကြောင့် ငွေကြေးဖောင်းပွနှုန်း ထပ်မံမြင့်တက်စေခြင်းနှင့် ထောက်ပံ့ရေးကွင်းဆက်အဟန့်အတားများ ဆက်လက်ရှိနေခြင်း စသည့်အချက်များဖြစ်ကြောင်း အီးယူ၏ စီးပွားရေးကော်မရှင်နာဖြစ်သူ Paolo Gentiloni ကပြောကြားပါသည်။ ကုန်ဈေးနှုန်းမြင့်တက်မှုများသည် ဥရောပ၏ နွေရာသီကာလအထိ ဆက်လက်ဖြစ်ပေါ်နိုင်ကြောင်းနှင့် ထောက်ပံ့ရေးကွင်းဆက် အဟန့်အတားများ ဖြေလျှော့လာနိုင်ပြီး၊ စွမ်းအင်ဈေးနှုန်း အသင့်အတင့်ပြန်လည်ကျဆင်းပြီးနောက်တွင်မှ ငွေကြေးဖောင်းပွမှုကျဆင်းမည်ဟု ခန့်မှန်းကြောင်း ၎င်းကဆိုသည်။

သို့ရာတွင် အရှေ့ဥရောပ၌ ပထဝီနိုင်ငံရေးတင်းမာမှုများ သိသိသာသာ အရှိန်ရလာခြင်းကြောင့် စီးပွားရေးအပေါ် ခြိမ်းခြောက်မှုများရှိလာနိုင်ခြင်းနှင့်အတူ မသေချာမရေရာမှုများ ဆက်လက်မြင့်မားနေဆဲဖြစ်ကြောင်း၊ ရုရှားနှင့် ယူကရိန်းတို့အကြား တင်းမာမှုသည် အီးယူအတွက် ရုရှားနိုင်ငံမှ စွမ်းအင်ရောင်းချမှုအပေါ် မသေမချာဖြစ်စေနိုင်ကြောင်း၊ အီးယူရှိ စက်ရုံလုပ်ငန်းများ နှင့်အိမ်ထောင်စုများအတွက် လိုအပ်သည့်ဓါတ်ငွေ့တင်သွင်းမှု၏ (၄၀) ရာခိုင်နှုန်းခန့်ကို ရုရှားနိုင်ငံမှ ဝယ်ယူရခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရပါသည်။

ဈေးနှုန်းမြင့်တက်နေစေကာမူ ရုရှားနိုင်ငံအနေဖြင့် လက်ရှိတွင် အီးယူသို့ ဓါတ်ငွေ့ /စွမ်းအင်တိုးမြှင့်ရောင်းချဖွယ်ရှိမည်မဟုတ်ဟု ဥရောပကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌဖြစ်သူ Ursula von der Leyen

က ဘရပ်ဆဲလ်၌ပြုလုပ်သည့် စီးပွားရေးကွန်ဖရင့်တွင် ပြောကြားကြောင်း၊ အီးယူအနေဖြင့်ခါတ် ငွေတင်သွင်းမှုအပေါ် မှီခိုနေခြင်းကြောင့် ဈေးနှုန်းမြင့်တက်မှုနှင့်ပတ်သက်၍ အလွန်ထိရှလွယ် သည့်အခြေအနေဖြစ်သည်ဟု ၎င်းက ပြောကြားကြောင်း သိရပါသည်။

လာမည့် ၂၀၂၃ ခုနှစ်တွင် ယူရိုဇန်၏ ငွေကြေးဖောင်းပွမှုနှုန်းသည် ဥရောပဗဟိုဘဏ်၏ (၂) ရာခိုင်နှုန်း ရည်မှန်းချက်အောက်ဖြစ်သည့် (၁.၇) ရာခိုင်နှုန်းသို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိနိုင်ခြင်း နှင့်အတူ အီးယူ၏စီးပွားရေးသည် ပုံမှန်အခြေအနေသို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိနိုင်မည်ဟု ဥရောပကော် မရှင်က ခန့်မှန်းထားပါသည်။

ရင်းမြစ် - <https://www.euractiv.com/>

ကျော်စိန်ဝင်း၊ စီးပွားရေးသံမှူး

ဘရပ်ဆဲလ်

ဘယ်လ်ဂျီယံနိုင်ငံသည် အီးယူ၌ စီးပွားရေးတိုးတက်မှု အနှေးကွေးဆုံးဖြစ်မည်ဟု ဥရောပကော်မရှင် က ခန့်မှန်းထားခြင်း

ဥရောပကော်မရှင်က ၁၀-၂-၂၀၂၂ ရက်တွင် ထုတ်ပြန်သည့် ဆောင်းရာသီ စီးပွားရေးခန့်မှန်းချက်အရ ဘယ်လ်ဂျီယံနိုင်ငံသည် ၂၀၂၂ ခုနှစ်တွင် ဥရောပ၌ စီးပွားရေးတိုးတက်မှု အနှေးကွေးဆုံးနိုင်ငံဖြစ်မည်ဟု ခန့်မှန်းထားပါသည်။ ၂၀၂၂ ခုနှစ်အတွက် အီးယူ၏ စီးပွားရေးတိုးတက်မှုသည် (၄) ရာခိုင်နှုန်းရှိမည်ဟု ခန့်မှန်းထားပြီး၊ ဘယ်လ်ဂျီယံနိုင်ငံ၏ စီးပွားရေးတိုးတက်မှုသည် (၂.၇) ရာခိုင်နှုန်းခန့်သာ ရှိနိုင်ကြောင်းနှင့် တိုးတက်မှုအနှေးကွေးဆုံးဖြစ်နိုင်ကြောင်း သိရပါသည်။ ၂၀၂၂ ခုနှစ်တွင် ဘယ်လ်ဂျီယံနိုင်ငံ၏ ငွေကြေးဖောင်းပွမှုနှုန်းသည် ယူရိုဇန်၏ ပျမ်းမျှ (၃.၅) ရာခိုင်နှုန်းထက်ကျော်လွန်၍ (၄.၃) ရာခိုင်နှုန်းရှိမည်ဟုလည်း ခန့်မှန်းထားပါသည်။

ဘယ်လ်ဂျီယံနိုင်ငံ၏ စီးပွားရေးသည် ကိုဗစ်ကပ်ရောဂါကြောင့် ၂၀၂၀ ခုနှစ်တွင် (၅.၇) ရာခိုင်နှုန်းဖြင့် ဆိုးရွားစွာကျဆင်းခဲ့ပြီးနောက် ၂၀၂၁ ခုနှစ်တွင်မူ စီးပွားရေး ပြန်လည်အားကောင်းလာခဲ့ကြောင်း၊ ၂၀၂၁ ခုနှစ်တွင် ကပ်ရောဂါဆိုင်ရာ ထိန်းချုပ်ကန့်သတ်ချက်များအား တဖြည်းဖြည်းချင်းဖြေလျှော့ပေးနိုင်မှုကြောင့် ပုဂ္ဂလိကသုံးစွဲမှုများ တိုးတက်လာခြင်းဖြင့် တတိယသုံးလပတ်တွင် ဘယ်လ်ဂျီယံနိုင်ငံ၏ စီးပွားရေးမှာ ကပ်ရောဂါမတိုင်မီက အဆင့်ထက်ပင် ကျော်လွန်ခဲ့ကြောင်း ဥရောပကော်မရှင်၏ ဆောင်းရာသီစီးပွားရေးခန့်မှန်းချက်တွင် ဖော်ပြထားပါသည်။

သို့သော် ၂၀၂၁ ခုနှစ် အကုန်ပိုင်းတွင် ဗိုင်းဗစ်ကူးစက်မှုလှိုင်းအသစ် ကျရောက်ခြင်းနှင့် ကန့်သတ်ချက်များ ပြန်လည်ထားရှိခြင်းတို့ကြောင့် ဘယ်လ်ဂျီယံနိုင်ငံ၏ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ပြန်လည်နှေးကွေးခြင်း၊ ထောက်ပံ့ရေးလုပ်ငန်း၌ ကန့်သတ်ချက်များဖြစ်ပေါ်ခြင်းနှင့် ထုတ်ကုန် သွင်းအားစုများ ဈေးနှုန်းမြင့်တက်ခြင်းတို့ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့ကြောင်း၊ ၂၀၂၁ ခုနှစ်အတွက် ဘယ်လ်ဂျီယံ နိုင်ငံ၏ စီးပွားရေးတိုးတက်မှုနှုန်း (Annual Growth Rate) မှာ (၆.၁) ရာခိုင်နှုန်းရှိခဲ့ကြောင်း၊ ၂၀၂၂ ခုနှစ် အစပိုင်းတွင် ကိုဗစ်ထိန်းချုပ်ရေး ကန့်သတ်ချက်များနှင့် ထောက်ပံ့ရေးပိုင်းအကန့် အသတ်များသည် ဘယ်လ်ဂျီယံနိုင်ငံ၏ စီးပွားရေးအပေါ် သက်ရောက်မှုရှိနေဆဲဖြစ်ကြောင်း သိရပါသည်။

ယင်းကန့်သတ်ချက်များကို တဖြည်းဖြည်းချင်း ဖြေလျှော့သွားနိုင်မည်ဟု မျှော်မှန်းထားပြီး ဘယ်လ်ဂျီယံနိုင်ငံ၏ စီးပွားရေးသည် ဒုတိယသုံးလပတ်မှစတင်၍ နောက်ပိုင်းတွင် ပြန်လည် နာလန်ထူလာနိုင်မည်ဟု ခန့်မှန်းထားပါသည်။ စွမ်းအင်ဈေးနှုန်းမြင့်တက်မှုကြောင့် ဘယ်လ်ဂျီယံ နိုင်ငံအစိုးရအနေဖြင့် လျှပ်စစ်နှင့် ဓါတ်ငွေ့ဈေးနှုန်းမြင့်တက်မှုပြဿနာကို ဖြေရှင်းနိုင်ရေး အစီ အမံများစွာကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ ၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ စတုတ္ထသုံးလပတ်နှင့် ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ပထမ သုံးလပတ်တို့တွင် ဘယ်လ်ဂျီယံနိုင်ငံ၌ လျှပ်စစ်ဓါတ်အားနှင့် ဓါတ်ငွေ့ဈေးနှုန်းများ မကြုံစဖူးမြင့် တက်ခဲ့ပြီးနောက် အဆိုပါဈေးနှုန်းများမှာ အမြင့်ပိုင်းတွင် ဆက်လက်တည်မြဲနေနိုင်သော်လည်း တဖြည်းဖြည်းချင်း ပြန်လည်ကျဆင်းမည်ဟု ခန့်မှန်းထားကြောင်း သိရပါသည်။

ရင်းမြစ် - <https://www.thebulletin.be/belgian-economy-slowest-growing-europe>
ကျော်စိန်ဝင်း၊ စီးပွားရေးသံမှူး
ဘရပ်ဆဲလ်

နယ်သာလန်နိုင်ငံ၏ စီးပွားရေးသည် ဆယ်စုနှစ် (၂) ခုအတွင်း အားအကောင်းဆုံးနှုန်းဖြင့် တိုးတက်ခဲ့ခြင်း

နယ်သာလန်နိုင်ငံ၏ စီးပွားရေးသည် ၂၀၂၁ ခုနှစ်တွင် (၄.၈) ရာခိုင်နှုန်းဖြင့် တိုးတက်ခဲ့ပြီး၊ ၁၉၉၈ ခုနှစ်နောက်ပိုင်းတွင် အားအကောင်းဆုံးနှုန်းဖြင့် တိုးတက်မှုဖြစ်ခဲ့ကြောင်း သိရပါသည်။ နယ်သာလန်စာရင်းအင်းအဖွဲ့အစည်း (Statistics Netherlands-CBS) ၏ အချက်အလက်များ အရ အိမ်ထောင်စုအလိုက် သုံးစွဲမှုသည် ၂၀၂၁ ခုနှစ်တွင် ၂၀၂၀ ခုနှစ်ထက် တိုးတက်လာကြောင်း၊ အစိုးရ ပိုင်းမှသုံးစွဲမှုသည်လည်း ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ကြောင့်ထိခိုက်မှုဆိုင်ရာ ပံ့ပိုးမှုအစီအမံများနှင့်

ကာကွယ် ဆေးထိုးနှံခြင်းအစီအစဉ်များနှင့်အတူ ၂၀၂၀ ခုနှစ်ထက် ပိုမိုရင်းနှီးမြှုပ်နှံသုံးစွဲခဲ့ကြောင်းသိရပါသည်။

အိုမီခရွန်ဗိုင်းရပ်စ်မျိုးကွဲကူးစက်မှုကြောင့် lockdown အစီအမံသစ်များ ချမှတ်ခဲ့ရသည့် တိုင်နယ်သာလန်နိုင်ငံ၏ စီးပွားရေးသည် ၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ စတုတ္ထသုံးလပတ်တွင် အနည်းငယ်တိုးတက်မှုရှိခဲ့ကြောင်း၊ အဓိကအကြောင်းရင်းမှာ စက်မှုလုပ်ငန်းကဏ္ဍ မြန်ဆန်စွာချဲ့ထွင်ဆောင်ရွက်နိုင်မှုနှင့် အစိုးရပိုင်းမှ သုံးစွဲမှုများကြောင့် ဖြစ်ကြောင်း၊ စီးပွားရေးဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများနှင့် ကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်းကဏ္ဍများသည် နယ်သာလန်နိုင်ငံ၏ စီးပွားရေးတိုးတက်မှုကို ထည့်ဝင်အကျိုးပြုခဲ့ကြောင်း နယ်သာလန်စာရင်းအင်းအဖွဲ့အစည်း (Statistics Netherlands-CBS) က ဆိုသည်။ ဗိုင်းရပ်စ်ထိန်းချုပ်ရေးကန့်သတ်ချက်အနေဖြင့် စားသောက်ဆိုင်လုပ်ငန်းများနှင့် Non-essential shop များ ပိတ်သိမ်းရမှုကြောင့် အိမ်ထောင်စုများ၏ ငွေကြေးသုံးစွဲမှုသည် ၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ စတုတ္ထသုံးလပတ်တွင် ယခင်သုံးလပတ်ထက် အနည်းငယ်ကျဆင်းခဲ့ပါသည်။

၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ စတုတ္ထသုံးလပတ်တွင် နယ်သာလန်နိုင်ငံ၏ ဂျီဒီပီသည် တတိယသုံးလပတ်ကထက် (၀.၉) ရာခိုင်နှုန်း ပိုမိုမြင့်မားခဲ့ပါသည်။ နယ်သာလန်နိုင်ငံအနေဖြင့် အိုမီခရွန်ဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်မှုကြောင့် စတုတ္ထသုံးလပတ်တွင် စီးပွားရေးကျုံ့နိုင်သည်ဟု စီးပွားရေးပညာရှင်များက ခန့်မှန်းထားခဲ့ကြသော်လည်း စီးပွားရေးမှာ အနည်းငယ်တိုးတက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပါသည်။ စီးပွားရေးတိုးတက်ခဲ့သည့် အဓိကအချက်မှာ ကုန်စည်အများအပြားတွင် ဝယ်လိုအား ပြန်လည်တိုးတက်လာခဲ့ပြီး၊ စက်မှုလုပ်ငန်းကုမ္ပဏီများ၏ ထုတ်လုပ်မှုသည် အမြင့်ဆုံးအဆင့်သို့ ရောက်ရှိခဲ့ခြင်းကြောင့်ဖြစ်ကြောင်း၊ အထူးသဖြင့် စက်ပစ္စည်း၊ သတ္တု၊ ဓါတုလုပ်ငန်း စသည်တို့တွင် သိသာစွာ တိုးတက်ခဲ့ကြောင်း သိရပါသည်။

သို့သော် ၂၀၂၁ ခုနှစ်တွင် နယ်သာလန်နိုင်ငံရှိ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းကဏ္ဍအားလုံး၌ အပြည့်အဝပြန်လည်ကောင်းမွန်လာခြင်း မရှိခဲ့ကြောင်း၊ အစားအသောက်ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းကဏ္ဍသည်ကပ်ရောဂါအကျပ်အတည်းကြောင့် ထိခိုက်မှုအရှိဆုံးဖြစ်ခဲ့ပြီး၊ ၂၀၂၁ ခုနှစ်တွင် ရရှိခဲ့သော တိုးတက်မှု အချို့သည် ၂၀၂၀ ခုနှစ်၏ ဆုံးရှုံးမှုများကို ပြန်လည်ကုစားပေးနိုင်ခြင်းမရှိခဲ့ကြောင်း၊ သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးလုပ်ငန်းကဏ္ဍသည်လည်း လွန်ခဲ့သည့် (၂)နှစ်က တိုးတက်မှုထက် များစွာ နောက်ကျနေဆဲဖြစ်ကြောင်း၊ ခရီးသွားအေဂျင်စီလုပ်ငန်းသည် ၂၀၂၁ ခုနှစ်တွင် တိုးတက်မှုရှိခဲ့သော်လည်း ကပ်ရောဂါမတိုင်မီကအဆင့်သို့ မရောက်ရှိနိုင်သေးကြောင်း၊ ဖျော်ဖြေရေးယဉ်ကျေးမှုနှင့် အပန်းဖြေလုပ်ငန်းကဏ္ဍသည် ၂၀၂၀ ခုနှစ်တွင် သိသိသာသာကျဆင်းမှုဖြစ်ပေါ်ခဲ့ပြီးနောက်

၂၀၂၁ ခုနှစ်တွင် လည်း အထိခိုက်ဆုံးလုပ်ငန်းကဏ္ဍဖြစ်ခဲ့ကာ (၃) ရာခိုင်နှုန်းကျဆင်းခဲ့ကြောင်း သိရပါသည်။

ရင်းမြစ် - <https://nltimes.nl/2022/02/15/dutch-economy-saw-strongest-growth-two-decades>

ကျော်စိန်ဝင်း၊ စီးပွားရေးသံမှူး
ဘရပ်ဆဲလ်

တရုတ်နိုင်ငံ၏ ကပ်ရောဂါ မူဝါဒကြောင့် ကမ္ဘာ့စီးပွားရေးတိုးတက်မှုအား ပိုမို ခြိမ်းခြောက်လျက်ရှိ

ယနေ့ကမ္ဘာတွင် အိုမီခရွန်မျိုးကွဲဗိုင်းရပ်စ် ပြန့်နှံ့ကူးစက်နေချိန်တွင် အမေရိကန်နှင့် ဥရောပနိုင်ငံများက ဗိုင်းရပ်စ်နှင့်အတူယှဉ်တွဲနေထိုင်းရေးကို လေ့လာကျင့်သုံးလျက်ရှိကြသော် လည်းတရုတ်နိုင်ငံ၏ ဗိုင်းရပ်စ်လုံးဝကင်းစင်ရေးဗျူဟာ (“zero-Covid strategy”) ကြောင့် ကမ္ဘာ့ထောက်ပံ့မှု ကွင်းဆက်အား ထိခိုက်နေကြရသည့်သတင်းအား ၁၄-၂-၂၀၂၂ ရက်နေ့ထုတ် The Wall Street Journal တွင် ဖော်ပြထားပါသည်။

စီးပွားရေး ပြန်လည်အခြေလာသည့်နေရာတိုင်းတွင်းလိုလိုတွင် အိုမီခရွန်ဗိုင်းရပ်စ် ပြန့်နှံ့မှုနှင့် မားလာသဖြင့် လုပ်သားများ ဆေးကုသမှုခံယူနေရပြီး Quarantine နေကြရသည့်အတွက် စီးပွား ရေးလုပ်ငန်းများ ထိခိုက်၊ နစ်နာမှုမြင့်မားလျက်ရှိကြောင်း၊ သို့သော် အိုမီခရွန်သည် ယခင်ကိုဗစ် မျိုးကွဲများထက် ရောဂါခံစားမှု ပျော့သည့်အတွက် ဥရောပနိုင်ငံများတွင် ဗိုင်းရပ်စ်ပြန့်နှံ့သည့်နေ ရာများတွင်လည်း ကန့်သတ်မှုများ ဖယ်ရှားခဲ့ကြောင်း၊ အမေရိကန်နိုင်ငံတွင်လည်း ၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလထက် ဗိုင်းရပ်စ်ကူးစပ်သူ နှစ်ဆကူးစက်ခံရသဖြင့် အလုပ် မလုပ်နိုင်ကြသော်လည်း ၂၀၂၂ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလတွင် အလုပ်အကိုင်တိုးတက်မှု မြင့်တက်ခဲ့ကြောင်း ဖော်ပြထားပါသည်။

၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ နှစ်စတွင် အမေရိကန်နှင့် ဥရောပတွင် စီးပွားရေးတိုးတက်မှု နှေးကွေးသည်ဟု စီးပွား ရေးစစ်တမ်းများနှင့် သုတေသနအချက်အလက်များက ဖော်ပြနေသော်လည်း စီးပွားရေးပညာရှင် များက အိုမီခရွန်ကြောင့် ထိခိုက်မှုသည် ယခင်ဗိုင်းရပ်စ်မျိုးကွဲများကြောင့် ထိခိုက်မှုထက်လျော့ နည်းနိုင်သည်ဟု မျှော်လင့်ကြကြောင်း၊ ဗိုင်းရပ်စ်ကြောင့် ထိခိုက်မှု အန္တရာယ်ရှိနေသေးသည်ဟု သတိပေးထားကြသော်လည်း အမေရိကန်နှင့် ဥရောပတွင် ကန့်သတ်ချက်များ ဖယ်ရှားလိုက် ခြင်းသည် ဗိုင်းရပ်စ်နှင့် အတူယှဉ်တွဲနေထိုင်ရန် ဖော်ပြလိုက်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ သို့သော် တရုတ်

နိုင်ငံတွင် ကိုဗစ်လုံးဝကင်းစင်ရေး ဗျူဟာ (“zero-Covid” strategy) ကို ဆက်လက်ကျင့်သုံး လျက်ရှိပြီး ဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက် ပြန့်နှံ့သည့်နေရာများအား ကပ်ရောဂါကန့်သတ်မှုများ ဆောင်ရွက် လျက်ရှိကြောင်း ဖော်ပြထားပါသည်။

တရုတ်နိုင်ငံသည် ကမ္ဘာ့ကုန်ထုတ်လုပ်သည့်စက်ရုံများအတွက် စက်မှုကုန်ကြမ်းများ ကိုအဓိကထုတ်လုပ်ဖြန့်ဖြူးသည့် နိုင်ငံဖြစ်သည့်အတွက် ကပ်ရောဂါကန့်သတ်မှုများ ဆောင်ရွက် ခြင်းသည် အနောက်နိုင်ငံများ၏ တိုးတက်မှုကိုနှေးကွေးစေပြီး ငွေဖောင်းပွမှုကို မြင့်မားစေ ကြောင်း၊ ကပ်ရောဂါကန့်သတ်မှုများ တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်ခြင်းသည် တရုတ်စီးပွားရေးတိုးတက် အောင်ဆောင်ရွက်နိုင်သော်လည်း ကမ္ဘာ့ရောင်းလိုအားကွင်းဆက်ကို ထိခိုက်စေကာ ကမ္ဘာ့စီးပွား ရေးကို နောက်ကြောင်းပြန်စေပြီး ကမ္ဘာ့ငွေကြေးဖောင်းပွမှုကို မြင့်မားစေကြောင်း ဖော်ပြထားပါ သည်။

၂၀၂၁ ခုနှစ်တွင် ထောက်ပံ့ပို့ဆောင်ရေးအကြပ်အတည်းကြောင့် ကမ္ဘာ့စီးပွားရေးတိုး တက်မှုကို ၀.၅ မှ ၁ ရာခိုင်နှုန်းပျံ့နှံ့ထိ ထိခိုက်ကျဆင်းခဲ့သည်ဟု အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ငွေကြေး ရန်ပုံငွေအဖွဲ့ - IMF မှ ခန့်မှန်းခဲ့ကြောင်း၊ ၂၀၂၁ခုနှစ်တွင် ကမ္ဘာ့စီးပွားရေးတိုးတက်မှုကို ၆.၉ ရာ ခိုင်နှုန်းတိုးတက်မည်ဟု ခန့်မှန်းထားခဲ့သော်လည်း အမှန်တွင် ၅.၉ ရာခိုင်နှုန်းသာ တိုးတက်ခဲ့ ကြောင်း၊ ၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ ဇွန်လမှ ဩဂုတ်လထိ တရုတ်နိုင်ငံမှ စက်မှုကုန်ကြမ်း အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၃၅၄ ဘီလီယံဖိုးတင်ပို့ခဲ့ပြီး အမေရိကန်နိုင်ငံမှ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၂၀၀ ဘီလီယံဖိုး တင်ပို့ခဲ့ ကြောင်း၊ အမေရိကန်နိုင်ငံသည် တရုတ်နိုင်ငံမှ စက်မှုကုန်ကြမ်း အများဆုံးတင်သွင်းသည့်နိုင်ငံ ဖြစ်ပြီး တောင်ကိုရီးယား၊ ဂျပန်၊ ဂျာမဏီနှင့် အိန္ဒိယနိုင်ငံတို့မှလည်း ပမာဏများစွာတင်သွင်း လျက်ရှိ သည်ဟု ကမ္ဘာ့ကုန်သွယ်ရေးအဖွဲ့မှ ထုတ်ပြန်ခဲ့ကြောင်း ဖော်ပြထားပါသည်။

တရုတ်နိုင်ငံသည် ယခုချိန်ခါတွင် “zero-Covid” strategy ကို ပယ်ဖျက်လိုက်ပါက ၎င်း အနေနှင့် ကပ်ရောဂါကြောင့် သေဆုံးမှုများ၊ ထိခိုက်မှုများ ကြုံရနိုင်ဖွယ်ရှိကြောင်း၊ တရုတ်နိုင်ငံ၏ လူဦးရေ ၈၆ ရာခိုင်နှုန်းခန့်သည် Sinopharm နှင့် Sinovac ကာကွယ်ဆေးထိုးပြီး ဖြစ်သော် လည်း အဆိုပါကာကွယ်ဆေးများသည် [Moderna](#) နှင့် [Pfizer](#) ကာကွယ်ဆေးများလောက် အိုမီ ခရွန်ဗိုင်းရပ်စ်ကို ကာကွယ်နိုင်မှုမရှိသောကြောင့် ထိခိုက်မှုကြီးမားနိုင်ကြောင်းလည်း ဖော်ပြထား ပါသည်။

အမေရိကန်နှင့် ဥရောပနိုင်ငံများတွင် ဗိုင်းရပ်စ်နှင့်အတူယှဉ်တွဲနေထိုင်ရေးကို ကျင့်သုံး ကာ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှုများ တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်ပြီး ကပ်ရောဂါကန့်သတ်မှုများ ပယ်ဖျက်ခဲ့ကြ ကြောင်း၊ တရုတ်တာဝန်ရှိသူများအနေနှင့်လည်း ပို့ကုန်များ တိုးမြှင့်တင်ပို့နိုင်ရန် “zero-Covid”

မူဝါဒ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်မှုကို အတိုး/အလျှော့လုပ်ကာ “zero-Covid” မူဝါဒကို စီမံဆောင်ရွက်သွားနိုင်မည်ဟု ယုံကြည်သည်ဟု Barclays Bank မှ စီးပွားရေးပညာရှင်များက ပြောကြားခဲ့ကြောင်း ဖော်ပြထားပါသည်။

Source: <https://www.wsj.com/articles/omicrons-threat-to-global-economy-increasingly-runs-through-china-11644764401>

ခင်မြမြထွေး၊ စီးပွားရေးသံမှူး
ဝါရှင်တန်

ဇန်နဝါရီလတွင် လက်လီရောင်းချမှုသည် ၃.၈ ရာခိုင်နှုန်းမြင့်တက်ခဲ့ပြီး ထုတ်လုပ်သူ ဈေးဆန္ဒကိန်း ၁ ရာခိုင်နှုန်းမြင့်တက်ခဲ့ (အမေရိကန်)

အမေရိကန်နိုင်ငံတွင် ငွေကြေးဖောင်းပွမှုများ မြင့်တက်ခဲ့သည့်အတွက် ယခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလတွင် လက်လီရောင်းချမှုသည် ၃.၈ ရာခိုင်နှုန်းမြင့်တက်ခဲ့ကြောင်း ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာနမှ ၁၆-၂-၂၀၂၂ ရက်နေ့တွင် ထုတ်ပြန်ခဲ့ပါသည်။ ၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလတွင် လက်လီရောင်းချမှုသည် ၁.၉ ရာခိုင်နှုန်း မြင့်တက်နိုင်သည်ဟု ကနဦး ခန့်မှန်းထားချက်အစား ၂.၅ ရာခိုင်နှုန်း မြင့်တက်ခဲ့ကြောင်း၊ ထို့နောက် ဇန်နဝါရီလတွင် သိသိသာသာ ဆက်လက်မြင့်တက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ Bloomberg မှ စီးပွားရေးပညာရှင်များ၏ ၂ ရာခိုင်နှုန်း မြင့်တက်နိုင်သည်ဟု ခန့်မှန်းချက်ထက်လည်း ကျော်လွန်ခဲ့ကြောင်း ၁၆-၂-၂၀၂၂ ရက်နေ့ထုတ် The Wall Street Journal တွင် ဖော်ပြထားပါသည်။

လက်လီရောင်းချမှုများတွင် အွန်လိုင်းမှ လက်လီရောင်းချမှုသည် ၁၄.၅ ရာခိုင်နှုန်း မြင့်တက်ခဲ့ကြောင်း၊ ပရိဘောဂရောင်းချမှု ၇.၂ ရာခိုင်နှုန်းနှင့် မော်တော်ကားရောင်းချမှု ၅.၇ ရာခိုင်နှုန်း မြင့်တက်ခဲ့သော်လည်း ဓာတ်ငွေ့ရောင်းချမှု ၁.၃ ရာခိုင်နှုန်းနှင့် စားသောက်ဆိုင်များ၊ ဘားများတွင် ရောင်းချမှု ၀.၉ ရာခိုင်နှုန်း အသီးသီး ကျဆင်းခဲ့ကြောင်း ဖော်ပြထားပါသည်။

ယခင်က လက်လီရောင်းချမှု မြင့်တက်လာခြင်းသည် စီးပွားရေးကောင်းမွန်သည့် အတွက် အမေရိကန်နိုင်ငံသားများ ပိုမိုဝယ်ယူသုံးစွဲနိုင်သည်ဟု သုံးသပ်ခဲ့ကြသော်လည်း ယခုအခါနှစ်ပေါင်း ၄၀ တွင် အမြင့်ဆုံးငွေဖောင်းပွမှုကြောင့် ကုန်ဈေးနှုန်းများမြင့်တက်လာသည့် အတွက် ရောင်းချမှုပမာဏ မြင့်တက်လာခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ငွေကြေးဖောင်းပွမှုသည် ဇန်နဝါရီလတွင် နှစ်စဉ်တိုးတက်မှုနှုန်း ၇.၅ ရာခိုင်နှုန်းထိ ရောက်ရှိခဲ့ကြောင်း၊ သို့ဖြစ်၍ အိမ်ထောင်စုများ

သည် အစားအစာ၊ အိမ်နေရာ၊ စွမ်းအင်၊ သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးနှင့် အခြားသောအသုံးစရိတ်များကို ဈေးကြီးပေးဝယ်ယူသုံးစွဲနေကြရကြောင်း၊ ယမန်နှစ် ၂၀၂၁ ခုနှစ်တွင် မော်တော်ကားဟောင်းဈေး နှုန်းများသည် ၄၀ ရာခိုင်နှုန်းခန့် မြင့်တက်ခဲ့ကြောင်း၊ ထောက်ပံ့ဖြန့်ဖြူးမှု အကြပ်အတည်းများ ဆက်လက်ဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိသည့်အတွက် အိမ်ထောင်စုများအနေနှင့် ဆက်လက်၍ဈေးကြီးပေး၍ သုံးစွဲနေကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း ဖော်ပြထားပါသည်။

အမေရိကန်နိုင်ငံတွင် ထုတ်လုပ်သူဈေးဆနှုန်းကိန်း (producer price index) သည် ယခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလတွင် ၁ ရာခိုင်နှုန်းမြင့်တက်ခဲ့ကြောင်း၊ ယင်းကဲ့သို့မြင့်တက်ခဲ့ခြင်းသည် ယခုနှစ်အစတွင် အိုမီခရန်မျိုးကွဲဗိုင်းရပ်စ် ပြန့်နှံ့ကူးစက်မှုကြောင့် ထုတ်လုပ်၊ ရောင်းချမှုတွင် ခက်ခဲကာရောင်းလိုအား ကျဆင်းခဲ့ပြီး စားသုံးသူများ၏ ဝယ်လိုအားဆက်လက်ခိုင်မာလျက်ရှိ သည်ကို ဖော်ပြခြင်းဖြစ်ကြောင်း အလုပ်သမားဌာနမှ ၁၅-၂-၂၀၂၂ ရက်နေ့တွင် ထုတ်ပြန်ခဲ့ပါ သည်။

Source: <https://www.wsj.com/articles/producer-prices-inflation-january-2022-11644876284>
<https://www.washingtonpost.com/business/2022/02/16/gasoline-food-inflation/>

ခင်မြမြထွေး၊ စီးပွားရေးသံမှူး၊
ဝါရှင်တန်

ဟောင်ကောင်ဒေသဆိုင်ရာ စီးပွားရေးသတင်းများ

ဟောင်ကောင်ဒေသ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်မှုပြင်းထန်နေသည့်အပြင် နယ်စပ် ဖြတ်ကျော်ကုန်တင်ကားမောင်းနှင်သည့် ယာဉ်မောင်းများ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်မှု တွေ့ရှိခဲ့ပြီးနောက် ဟင်းသီးဟင်းရွက်များ ပြတ်လပ်လျက်ရှိခြင်း

ဟောင်ကောင်ဒေသမှနယ်စပ်ဖြတ်ကျော်ကုန်တင်ကားများမောင်းနှင်သည့် ယာဉ်မောင်း (၅) ဦး၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်မှု တွေ့ရှိခဲ့ပြီး ဟောင်ကောင်၌ ဟင်းသီးဟင်းရွက်များ တင်သွင်းမှု နှေးကွေးလျော့ကျလာကြောင်း ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၈ ရက်နေ့ထုတ် South China Morning Post သတင်းစာ၌ “Vegetable shortage adds to Hong Kong’s Covid woes, cross-border truckers infected” ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ရေးသားဖော်ပြထားပါ သည်။

အဆိုပါ သတင်းဆောင်းပါးတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါတွေ့ရှိခဲ့သည့် ယာဉ်မောင်း (၅) ဦးမှ (၂) ဦးမှာ ဟောင်ကောင်ဒေသမှ ထွက်ခွာလာသူများဖြစ်ပြီး (၃) ဦးမှာ ရှန်းကျန်ဒေသမှ ထွက်ခွာလာသူများဖြစ်ကြောင်း၊ ကိုဗစ် - ၁၉ ရောဂါကူးစက်မှုမှာ နေရာအနှံ့တွင်ပျံ့နှံ့လျက်ရှိပြီး ကူးစက်မှုပြင်းထန်လျက်ရှိကာ ပိုမိုဆိုးရွားလာသောကြောင့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများအပေါ် စတင်၍ ထိခိုက်လျက်ရှိကြောင်း၊ ကူးစက်မှုများ ရုတ်တရက် မြင့်တက်လာသောကြောင့် လတ်ဆတ်သော ဟင်းသီးဟင်းရွက်များ အစရှိသည့် သွင်းကုန်ပစ္စည်းများ အပေါ်ရိုက်ခတ်မှုများ ဖြစ်ပွားလျက်ရှိပြီး ကုန်ဈေးနှုန်းမြင့်တက်လာကြောင်း၊ ဟောင်ကောင် အထူးအုပ်ချုပ်ရေးဒေသ အုပ်ချုပ်ရေးမှူးချုပ် Mrs. Carrie Lam Cheng Yuet-ngor ၏ အပတ်စဉ်သတင်း ရှင်းလင်းပြောကြားချက်တွင် ကုန်တင်ကားမောင်းနှင်သည့်ယာဉ်မောင်း (၅)ဦးတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်မှုတွေ့ရှိခဲ့သောကြောင့် နယ်စပ်ဖြတ်ကျော် ဟင်းသီးဟင်းရွက်များပို့ဆောင်မှု လျော့ကျခဲ့ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သော်လည်း ဟင်းသီးဟင်းရွက်များ ပြတ်လပ်မှုအတွက် ဖြေရှင်းချက်နှင့် ပြောကြားခဲ့ခြင်းမရှိကြောင်း ရေးသားဖော်ပြထားပါသည်။

ဟောင်ကောင်မြို့ တစ်ဝန်းရှိ စူပါမားကတ်များ၏ အရောင်းစင်တာများတွင် ဟင်းသီးဟင်းရွက်များ ပြတ်လပ်သွားသော်လည်း အခြားသောအစားအစာများမှာ ဆက်လက်ရရှိဆဲဖြစ်ကြောင်း၊ Wan Chai ဈေးတွင် ဟင်းသီးဟင်းရွက်အရောင်းဆိုင်၌ ဟင်းသီးဟင်းရွက်များ ပြတ်လပ်သွားပြီဖြစ်သောကြောင့် ဝယ်သူများ ဝင်ရောက်မလာရန် အရောင်းဝန်ထမ်းမှပြောကြားခဲ့ရမှုများ ရှိကြောင်း၊ တရုတ်နိုင်ငံမှ တင်သွင်းသည့် ဟင်းသီးဟင်းရွက်များရောင်းချသည့် ဈေးဆိုင်အချို့၌ ဟင်းသီးဟင်းရွက်များ ပြတ်လပ်သွားပြီး ဆိုင်ပိတ်ခဲ့ကြပြီး အချို့ဆိုင်များမှာ ပုံမှန်ဈေးနှုန်းထက် ဈေး (၂) ဆ တင်၍ ရောင်းချခဲ့ကြကြောင်း၊ စားသုံးသူများမှာ ဟင်းသီးဟင်းရွက်များ ကြိုတင်၍ ဝယ်ယူထားကြခြင်း ဖြစ်နိုင်ကြောင်းနှင့် ထိုကဲ့သို့ ကြိုတင်ဝယ်ယူမှုအား လာမည့်ရက်အနည်းငယ်အတွင်းတွင် ဆက်လက်ဝယ်ယူနေကြမည်ဟု ယူဆရကြောင်း၊ ၇-၂-၂၀၂၂ ရက်နေ့တွင် ဟင်းသီးဟင်းရွက်များ တင်သွင်းမှုမှာ ၆-၂-၂၀၂၂ ရက်နေ့က တင်သွင်းလာခြင်း၏ သုံးပုံတစ်ပုံသာရှိကြောင်း၊ သို့သော် ၈-၂-၂၀၂၂ ရက်နေ့မှစတင်၍ လတ်ဆတ် သောဟင်းသီးဟင်းရွက်များ တင်သွင်းလာသည့် ကုန်တင်ကားများ ရောက်ရှိလာသောကြောင့် မကြာမီ ပုံမှန်အခြေအနေသို့ပြန်လည်ရောက်ရှိနိုင်ကြောင်း၊ ကုန်တင်ကားမောင်းနှင်သူများ အနေဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ စစ်ဆေးမှုအား ၎င်းတို့ဘာသာ ချက်ချင်းပြုလုပ်နိုင်ရန် ဟောင်ကောင်ဒေသ အာဏာပိုင်များမှ Rapid Covid Testing Kits များ ထုတ်ပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ လေယာဉ်ပြေးဆွဲမှုများမှာ (၉၀) ရာခိုင်နှုန်း လျော့ကျခဲ့ပြီး၊ ကျောင်းများ၊ ကစားကွင်းများနှင့် အားကစားရုံများအား ပိတ်ထားကြကြောင်း၊ စားသောက်ဆိုင်များ ရောင်းချမှုအား ညနေ(၆) နာရီတွင် ပိတ်သိမ်းခြင်းထားပြီး အစိုးရဝန်ထမ်း

များမှာလည်း နေအိမ်များမှ လုပ်ငန်းများ လုပ်ကိုင်လျက်ရှိကြောင်း စသည်ဖြင့် ရေးသားဖော်ပြ ထားပါသည်။

အေးသီခိုင်၊ စီးပွားရေးသံမှူး
ဟောင်ကောင်

ဟောင်ကောင်ဒေသ၌နေထိုင်သည့်ဒေသခံများ ထိုင်ဝမ်ဒေသ၌ အိမ်ခန်းများဝယ်ယူမှု မြှင့်တက်လာခြင်း

ဟောင်ကောင်ဒေသ၌ နေထိုင်သည့်ဒေသခံများ ထိုင်ဝမ်ဒေသသို့ ပြောင်းရွှေ့သည့် အရေ အတွက်များပြားလာခြင်းကြောင့် လာမည့်နှစ်တွင် ထိုင်ဝမ်ဒေသ၌ အိမ်ခန်းများဝယ်ယူမှုမြင့် တက်လာနိုင်ကြောင်း၊ ၂၀၁၉ ခုနှစ်နှင့် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်တွင် ထိုင်ဝမ်ဒေသ၌ နိုင်ငံခြားသားများအိမ် ဝယ်ယူမှု၏ သုံးပုံတစ်ပုံမှာ ဟောင်ကောင်ဒေသမှ ဖြစ်ကြောင်း ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၃ ရက် နေ့ထုတ် South China Morning Post သတင်းစာ၌ “Hongkongers boost housing demand in Taiwan” ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ရေးသားဖော်ပြထားပါသည်။

အဆိုပါ သတင်းဆောင်းပါးတွင် ၂၀၁၉ ခုနှစ်မှ ၂၀၂၁ ခုနှစ်အတွင်း တိုင်ပေ၌ ဒေသခံ အဖြစ် နေထိုင်နိုင်ရန် ဟောင်ကောင်ဒေသမှ ၂၇,၈၄၄ ဦးအား အတည်ပြုပေးခဲ့ရာ ၂၀၁၆ ခုနှစ်နှင့် ၂၀၁၈ ခုနှစ်အတွင်း အတည်ပြုပေးခဲ့သည့် (၁၂,၂၂၀) ဦးနှင့် နှိုင်းယှဉ်လျှင် (၂) ဆ မြင့်တက်ခဲ့ ကြောင်း၊ တိုင်ပေ၌ အမြဲတမ်းနေထိုင်ခွင့်ရရှိသူ အရေအတွက်မှာ ၂၀၁၆ ခုနှစ်ကတည်းက စတင်၍ မြင့်တက်ခဲ့ကြောင်း၊ တိုင်ပေသည် ဟောင်ကောင်ဒေသနှင့် ပထဝီအနေအထားအရ နီးကပ်စွာ တည်ရှိပြီး ယဉ်ကျေးမှုအရလည်း တူညီမှုများရှိသောကြောင့် ဟောင်ကောင်ဒေသခံများ ပြောင်း ရွှေ့နေထိုင်ရန် တိုင်ပေသည် လူကြိုက်များသည့် ဒေသတစ်ခုဖြစ်ကြောင်း၊ ပြည်ပနိုင်ငံများ၌ အိမ်ခြံမြေအများဆုံး ဝယ်ယူသူများ သမိုင်းတွင် ဟောင်ကောင်ဒေသမှ ဝယ်ယူသူများပါဝင် ကြောင်း၊ ၂၀၁၉ ခုနှစ်တွင် ဒေသတွင်း အစိုးရဆန့်ကျင်ဆန္ဒပြမှုများ ဖြစ်ပွားခဲ့ပြီးနောက် ပေါ်တူဂီ နှင့် ဗြိတိန်နိုင်ငံတို့၌ အိမ်ခြံမြေဝယ်ယူမှုများ ရုတ်တရက်မြင့်တက်ခဲ့ကြောင်း ရေးသားဖော် ပြထားပါသည်။

ဟောင်ကောင်ဒေသမှ ဝယ်ယူသူများအနေဖြင့် ပြည်ပနိုင်ငံများတွင် အိမ်ခြံမြေဝယ်ယူရန် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံခြင်းဖြင့်အခြားနိုင်ငံများတွင် အမြဲတမ်းနေထိုင်ခွင့်ရရှိနိုင်သည့် နည်းလမ်းတစ်ခုဖြစ် ကြောင်း၊ ဗြိတိန်နိုင်ငံ၌ Fast-track residency scheme ဖြင့် British National (Overseas)

passport ကိုင်ဆောင်ထားသည့် ဟောင်ကောင်ဒေသခံ (၃၂၂,၄၀၀) ဦးသည် ၂၀၂၅ ခုနှစ်အတွင်း အိမ်ခြံမြေများ ပိုမိုဝယ်ယူနိုင်သည်ဟု ဗြိတိန်နိုင်ငံအစိုးရမှ ခန့်မှန်းထားကြောင်း ၂၀၁၉ ခုနှစ်မှစတင်၍ အစိုးရဆန့်ကျင်ဆန္ဒပြမှုများ၊ မတည်ငြိမ်မှုများ ဖြစ်ပွားပြီးနောက် တိုင်ပေ၌ ဟောင်ကောင်ဒေသခံများ အိမ်ခြံမြေဝယ်ယူမှုမှာ ၁၅၈,၆၁၄ စတုရန်း မီတာရှိပြီး နိုင်ငံခြားသားများဝယ်ယူမှု စုစုပေါင်း၏ (၄၁.၂) ရာခိုင်နှုန်းရှိကြောင်း၊ သို့သော် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် မှစတင်၍ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရန်နယ်စပ်ဖြတ်ကျော်မှု ကန့်သတ်ချက်များကြောင့် ဟောင်ကောင်ဒေသခံများသည် တိုင်ပေ၌ ၆၀,၉၁၃ စတုရန်း မီတာသာ ဝယ်ယူနိုင်ခဲ့ကြောင်း စသည်ဖြင့် ရေးသားဖော်ပြထားပါသည်။

အေးသီခိုင်၊ စီးပွားရေးသံမှူး
ဟောင်ကောင်

ကမ္ဘာ့ကပ်ရောဂါ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါလှိုင်းအသစ် ကူးစက်မှုကြောင့် ဟောင်ကောင်ဒေသစီးပွားရေး လျော့ကျသွားကြောင်း PMI စစ်တမ်းကောက်ယူမှုမှ ပြသလျက်ရှိခြင်း

ကမ္ဘာ့ကပ်ရောဂါ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါလှိုင်းအသစ် ကူးစက်ပျံ့နှံ့လာမှုအရ ဒေသအစိုးရမှ ကန့်သတ်ချက်အသစ်များ သတ်မှတ်ခဲ့မှုကြောင့် ဇန်နဝါရီလအတွင်း ဟောင်ကောင်ဒေသ၏ စီးပွားရေးလျော့ကျသွားကြောင်း ၈-၂-၂၀၂၂ ရက်နေ့ထုတ် The Standard သတင်းစာ၌ “PMI survey show Hong Kong Economy contracted over fresh virus wave” ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ရေးသားဖော်ပြထားပါသည်။

အဆိုပါ သတင်းဆောင်းပါး၌ ဒေသအစိုးရ၏ ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်မှု လုံးဝကင်းစင်ရေး နည်းဗျူဟာအပေါ် ကိုဗစ်-၁၉ ဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်ပျံ့နှံ့သည့် ဖိအားများကြောင့် အာရှ၏ငွေကြေး အချက်အချာကျသည့် ဟောင်ကောင်အတွက် စိန်ခေါ်မှုများနှင့် ရင်ဆိုင်ကြုံတွေ့ လျက်ရှိကြောင်း၊ ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်မှု လုံးဝကင်းစင်ရေး နည်းဗျူဟာကြောင့် ကူးစက်မှုလျော့နည်းစေရန်တင်းကျပ်သည့် နယ်စပ်ဖြတ်ကျော်မှုများ ထိန်းချုပ်မှုများနှင့် ဒေသတွင်း အစီအမံများကြောင့် ဟောင်ကောင်ဒေသသည် နိုင်ငံအများအပြားနှင့် သီးခြားဖြစ်လျက်ရှိကြောင်း၊ ဟောင်ကောင်ဒေသ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်မှုများမှာ ၇-၂-၂၀၂၂ ရက်နေ့မှ စတင်၍ ကူးစက်မှုအရေအတွက် အများအပြားရှိခဲ့ပြီး စံချိန်တင်ခဲ့ကြောင်း ရေးသားဖော်ပြထားပါသည်။

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်မှုများကြောင့် ဟောင်ကောင်ဒေသ၏ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ အားထိခိုက်လျက်ရှိပြီး Purchasing Managers' Index မှာ ၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ တွင် (၅၀.၈) ရှိခဲ့ရာမှ (၄၈.၉) ရာခိုင်နှုန်းသို့ လျော့ကျသွားခဲ့ရာ စံသတ်မှတ်ချက်၏ (၅၀) ရာခိုင်နှုန်းအောက်သို့ ရောက်ရှိသွားကြောင်း၊ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်မှုများ ဆိုးရွားလာသောကြောင့် ဟောင်ကောင် ဒေသ၏ ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုများအတွက် ရုတ်တရက်လျော့ကျမှုများ ဖြစ်ပွား စေခဲ့ပြီး ၂၀၂၁ ခုနှစ် နှစ်ဦးပိုင်းကာလနှင့် နှိုင်းယှဉ်လျှင် ဝယ်လိုအားနှင့် ရောင်းလိုအား နှစ်ခုလုံး လျော့ကျလျက်ရှိကြောင်း စသည်ဖြင့် ရေးသားဖော်ပြထားပါသည်။

အေးသီခိုင်၊ စီးပွားရေးသံမှူး
ဟောင်ကောင်

.....

ဟောင်ကောင်ဒေသ၌ နယ်စပ်ဖြတ်ကျော် ဟင်းသီးဟင်းရွက် ကုန်တင်ကားမောင်းနှင်သည့် ယာဉ်မောင်း (၁၅) ရာခိုင်နှုန်း လုပ်ငန်းမှနုတ်ထွက်ရန် စီစဉ်လျက်ရှိခြင်း

ဟောင်ကောင်ဒေသနှင့် တရုတ်နိုင်ငံ ရှန်းကျန်မြို့တို့အကြား နယ်စပ်ဖြတ်ကျော်ရန်လို အပ်သည့် ကိုဗစ်-၁၉ စစ်ဆေးမှုများ တင်းကျပ်မှုများကြောင့် ဟင်းသီးဟင်းရွက်ကုန်တင်ကား မောင်းနှင်သည့် ယာဉ်မောင်း(၁၅) ရာခိုင်နှုန်းသည် လုပ်ငန်းမှနုတ်ထွက်ရန် စီစဉ်လျက်ရှိကြောင်း ၁၀-၂-၂၀၂၂ ရက်နေ့ထုတ် South China Morning Post သတင်းစာ၌ “15 pc of truckers plan to quit” ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ရေးသားဖော်ပြထားပါသည်။

အဆိုပါ သတင်းဆောင်းပါး၌ နယ်စပ်ဖြတ်ကျော် ဟင်းသီးဟင်းရွက် ကုန်တင်ကားများ မောင်းနှင်သည့် ယာဉ်မောင်းများ၌ ကိုဗစ်-၁၉ တွေ့ရှိခဲ့ပြီးနောက် ကုန်တင်ကားများအား ပိုးသတ် ဆေးဖျန်းခြင်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့မှုကြောင့် ကြန့်ကြာခဲ့သဖြင့် ဟောင်ကောင်သို့ ဟင်းသီးဟင်းရွက် များတင်သွင်းမှုအား ပြင်းထန်စွာ ရိုက်ခတ်ခဲ့ကြောင်း၊ တင်သွင်းမှုလျော့ကျခဲ့ခြင်းကြောင့် ကုန်ဈေး နှုန်းများမြင့်တက်ခဲ့ကြောင်း၊ တရုတ်ဂေါ်ဖီစီမံထုပ်များမှာ ယခင်က တစ်ကီလိုဂရမ်လျှင်ဟောင် ကောင်ဒေါ်လာ (၆.၆၀) မှ ၇-၂-၂၀၂၂ ရက်နေ့တွင် ဟောင်ကောင်ဒေါ်လာ(၁၉.၄၀) သို့ မြင့်တက် ခဲ့ရာ ရာခိုင်နှုန်းအားဖြင့် (၁၉၄) ရာခိုင်နှုန်း မြင့်တက်ခဲ့ကြောင်း၊ ၉-၂-၂၀၂၂ ရက်နေ့တွင်လုပ်ငန်း များပုံမှန်လည်ပတ်လာနိုင်ပြီး တရုတ်ဂေါ်ဖီစီမံထုပ် တစ်ကီလိုဂရမ်လျှင် ဟောင်ကောင်ဒေါ်လာ (၁၄.၃၀) သို့လျော့ကျသွားကြောင်း၊ ဟောင်ကောင်ဒေသသို့ တင်သွင်းသည့် ဟင်းသီးဟင်းရွက်များ ၏ (၉၂) ရာခိုင်နှုန်းမှာ တရုတ်ပြည်မကြီးမှဖြစ်ကြောင်း၊ ၇-၂-၂၀၂၂ ရက်နေ့ နံနက်ပိုင်းတွင်နယ်

စပ်ဖြတ်ကျော် ယာဉ်မောင်း (၇) ဦး၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါတွေ့ရှိခဲ့ပြီး ညနေပိုင်းတွင် လုပ်ငန်းများ ပြန်လည်၍ လည်ပတ်လုပ်ကိုင်နိုင်ခဲ့ကြောင်း ရေးသားဖော်ပြထားပါသည်။

တရုတ်ပြည်မကြီး၌ နေထိုင်သည့် နယ်စပ်ဖြတ်ကျော် ကုန်တင်ကားမောင်းနှင်သူများ အနေဖြင့်မိသားစုဖြင့် အတူနေထိုင်ခွင့်မပြုခြင်း (သို့မဟုတ်) လုပ်ငန်းတာဝန်ပြီးဆုံးလျှင် နေ့စဉ် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ စစ်ဆေးခြင်းတို့ ပြုလုပ်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ စစ်ဆေးမှုများ တင်းကျပ်မှုကြောင့် ခက်ခဲမှုများသဖြင့် နယ်စပ်ဖြတ်ကျော်ဟင်းသီးဟင်းရွက် ကုန်တင်ကားမောင်း နှင့်သည့်ယာဉ်မောင်း(၃၀၀) ဦးခန့်ရှိရာမှ(၁၅) ရာခိုင်နှုန်းမှာ လုပ်ငန်းမှနုတ်ထွက်ရန် စီစဉ်လျက် ရှိကြောင်း၊ ထို့ပြင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါတွေ့ရှိခဲ့သော ယာဉ်မောင်းများနှင့် နီးကပ်စွာထိတွေ့ခဲ့သည့် ယာဉ်မောင်း (၃၀) ရာခိုင်နှုန်းခန့်မှာ အသွားအလာ ကန့်သတ်စောင့်ကြည့်ရေး စင်တာသို့ပို့ဆောင် ထားကြောင်း၊ အဆိုပါ ယာဉ်မောင်းများ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါပိုးတွေ့ရှိလျှင် ၎င်းတို့နှင့် အနီးကပ် ထိတွေ့ခဲ့သည့် ယာဉ်မောင်းများအား အသွားအလာကန့်သတ်စောင့်ကြည့်ရေးစင်တာသို့ ပို့ဆောင်ပါ ကယာဉ်မောင်းဦးရေ ထပ်မံလျော့နည်းကာ လူစွမ်းအားများ လျော့ကျမည်ဖြစ်ပြီး ကုန်ဈေးနှုန်းများ မြင့်တက်လာ မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဒေသအစိုးရအနေဖြင့် ယာဉ်မောင်းများအား နေရာများစွာသို့သွား ရောက်ပို့ဆောင်ခြင်းအစား သတ်မှတ်ထားသော နေရာတစ်ခုမှ အခြားနေရာတစ်ခုသို့သာ ပစ္စည်း ပို့ဆောင်ရန် သတ်မှတ်ထားသင့်ကြောင်း၊ ကုန်ပစ္စည်းများတင်သွင်းမှုနှင့် ဈေးနှုန်းအကြားပွင့် လင်းမြင်သာမှုရှိစေရန် ဟောင်ကောင်ဒေသို့နေ့စဉ်တင်သွင်းလာသည့် ဟင်းသီးဟင်းရွက်အရေအ တွက်ကို ဖော်ပြသင့်ကြောင်း၊တရုတ်ပြည်မကြီးမှ တင်သွင်းသည့် ဟင်းသီးဟင်းရွက်များမှာများ ပြားသော်လည်း ပို့ဆောင်မည့်ယာဉ်မောင်းမှာ အနည်းငယ်သာရှိကြောင်း၊ အချို့သော ဝယ်ယူသူ များမှာ အထိတ်တလန့် ဝယ်ယူလျက်ရှိသောကြောင့် ၎င်းတို့ပုံမှန်ဝယ်ယူသည့် ပမာဏထက် သုံးဆပိုမို ဝယ်ယူလျက်ရှိရာ ဟင်းသီးဟင်းရွက်များ ဖြည့်စွမ်းနိုင်မှုမှာ အကျတက်သို့ဦးတည် လျက်ရှိမည်ဖြစ်ကြောင်း စသည်ဖြင့် ရေးသားဖော်ပြထားပါသည်။

အေးသီခိုင်၊ စီးပွားရေးသံမှူး
ဟောင်ကောင်

.....
ဟောင်ကောင်ဒေသ၌ ဝင်ငွေနည်းပါးသည့် အိမ်ထောင်စုများ၏ လိုအပ်ချက်အား ပံ့ပိုးကူညီနိုင်ရန် ဒေသတွင်း ကုန်ဈေးနှုန်းမြင့်တက်မှု အချက်အလက်များသည်

ဟောင်ကောင်ဒေသ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ အိုမီခရွန်ဗိုင်းရပ်စ် ကူးစက်ပျံ့နှံ့မှုအတွက်သာ စိုးရိမ်ပူပန်နေမှုမှာ လုံလောက်မှုမရှိဘဲ မကြာမီရက်သတ္တပတ်ကာလက ကုန်ဈေးနှုန်းမြင့်တက်လာ ခြင်းမှာလည်း စိုးရိမ်ပူပန်ဖွယ်ဖြစ်သည်ဟု သတိပေးလျက်ရှိကြောင်း ၁၁-၂-၂၀၂၂ ရက်နေ့ထုတ်

South China Morning Post သတင်းစာ၌ “How Hong Kong inflation data obscures the insight needed to help poorer families” ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ရေးသားဖော်ပြထားပါသည်။

အဆိုပါ သတင်းဆောင်းပါး၌ ဟောင်ကောင်၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ပဉ္စမလှိုင်းအသစ်ကူး စက်ပျံ့နှံ့ခဲ့ခြင်း၊ တရုတ်နှစ်သစ်ကူးကာလနှင့် ရှန်းကျန်ဒေသ နယ်စပ်ဖြတ်ကျော် ဟင်းသီးဟင်း ရွက်ကုန်တင်ကားများ မောင်းနှင်သည့် ယာဉ်မောင်းများ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါတွေ့ရှိခဲ့ခြင်း အစရှိ သည့်ဖြစ်စဉ်များ ဖြစ်ပွားခဲ့သဖြင့် ကုန်ပစ္စည်းများ အထိတ်တလန့်ဝယ်ယူမှုကြောင့် ကုန်ဈေးနှုန်း များမြင့်တက်လာခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ကုန်ပစ္စည်းများ တင်သွင်းမှုအား အနှောင့်အယှက်ဖြစ်စေခြင်း မှာကုန်ဈေးနှုန်း ပိုမိုမြင့်တက်စေခြင်းကို ဖြစ်ပေါ်စေနိုင်မှုအား ဖော်ညွှန်းလျက်ရှိကြောင်း၊ အဆိုပါ အချက်မှာ ဟောင်ကောင်ဒေသ၏ ထူးခြားသည့် စားနပ်ရိက္ခာမဖူလုံခြင်းနှင့် လုံခြုံမှုမရှိခြင်းတို့ အား သတိပေးမှုသဖွယ်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဟောင်ကောင်ဒေသသည် ဟင်းသီးဟင်းရွက်၊ ဝက်သားနှင့် အမဲသား တင်သွင်းမှု၏ (၉၀) ရာခိုင်နှုန်းကျော်မှာ တရုတ်ပြည်မကြီးအပေါ် မှီခိုလျက်ရှိကြောင်း၊ တရုတ်မုန်ညင်းများ၏ ပုံမှန်ဈေးနှုန်းမှာ ၆၀ ကျပ်သား (per catty) လျှင် ဟောင်ကောင်ဒေါ်လာ (၂၀) ဒေါ်လာမှ ဟောင်ကောင်ဒေါ်လာ (၄၅) ဒေါ်လာ (အမေရိကန် ဒေါ်လာအားဖြင့် ၂.၅၀ မှ ၅.၈ ဒေါ်လာ) သို့ မြင့်တက်သွားခဲ့ကြောင်း၊ ဘရိုကိုလီ (ပန်းဂေါ်ဖိစိမ်း) ဈေးနှုန်းမှာလည်း ယခင်က(၃) ပွင့်လျှင် ဟောင်ကောင်ဒေါ်လာ (၁၄) ဒေါ်လာမှ (၁) ပွင့်လျှင် ဟောင်ကောင် ဒေါ်လာ (၂၀) သို့ မြင့်တက်သွားကြောင်း၊ အချို့သော ဈေးနှုန်းအနည်းဆုံးဖြစ်သည့် ဟင်းချက်ဆီမှာလည်း(၅) လီ တာလျှင်ဟောင်ကောင်ဒေါ်လာ(၇၂) ဒေါ်လာမှဟောင်ကောင် ဒေါ်လာ (၁၁၅) ဒေါ်လာသို့ မြင့် တက်သွားကြောင်း၊ သာမန်အရွယ်အစားသေးငယ်သည့် ဆားထုပ်များမှာလည်း ယခင်လက တစ် ထုပ်လျှင် ဟောင်ကောင်ဒေါ်လာ(၂.၉၀) ဒေါ်လာမှ ဟောင်ကောင်ဒေါ်လာ(၄.၉၀) ဒေါ်လာသို့မြင့် တက်ခဲ့ကြောင်း၊ ကုန်ဈေးနှုန်းမြင့်တက်မှုများ ပြန်လည်ဖြစ်ပွားလျက်ရှိပြီး အဆိုပါကိစ္စရပ်နှင့် ပတ် သက်၍ ယာယီ (သို့မဟုတ်) ကာလကြာရှည်ဖြစ်ပွားနိုင်ခြင်း ရှိ/မရှိနှင့် ပတ်သက်၍ ကမ္ဘာတစ်ဝန်း တွင်လည်း ငြင်းခုံပြောကြားလျက်ရှိကြောင်း ရေးသားဖော်ပြထားပါသည်။

ဟောင်ကောင်ဒေသ၌ ယခင်နှစ်က ဒေသအစိုးရမှ ပံ့ပိုးပေးသည့် သက်သာခွင့်အစီအစဉ် ကြောင့် ကုန်ဈေးနှုန်းညွှန်းကိန်းမှာ (၁.၄) ရာခိုင်နှုန်းမှ ယခုအခါ (၂.၄) ရာခိုင်နှုန်းသို့ မြင့်တက်ခဲ့ ကြောင်း၊ သို့သော်၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလတွင် အမေရိကန်နိုင်ငံ၏ ကုန်ဈေးနှုန်းညွှန်းကိန်း (၇.၅) ရာခိုင်နှုန်းနှင့် ဗြိတိန်နိုင်ငံ (၅.၄) ရာခိုင်နှုန်းတို့နှင့် နှိုင်းယှဉ်လျှင် ဟောင်ကောင်ဒေသ၏ ကုန်ဈေး နှုန်းမြင့်တက်မှုမှာ အသင့်အတင့် ဖြစ်ကြောင်း၊ ဟောင်ကောင်ဒေသအစိုးရ၏ စီးပွားရေးအစီရင်ခံ စာအရ ၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလတွင် လျှပ်စစ်၊ ဓါတ်ငွေ့နှင့် ရေဖိုးများ ကောက်ခံမှုမှာ (၅၄.၂၀) ရာ

ခိုင်နှုန်း ရုတ်တရက်မြင့်တက်ခဲ့ကြောင်း၊ အဝတ်အထည်များနှင့် ဖိနပ်များဈေးနှုန်းမှာ(၈.၇) ရာခိုင်နှုန်းနှင့် စားသောက်ကုန်ဈေးနှုန်းမှာ (၁.၉) ရာခိုင်နှုန်း မြင့်တက်ခဲ့ကြောင်း၊ သို့သော် လိုအပ်သည့် သတင်းအချက်အလက်များရရှိရန် ပံ့ပိုးပေးနိုင်မှုမရှိကြောင်း၊ နိုင်ငံတစ်ဝန်းတွင် ကုန်ပစ္စည်းများ၏ ဈေးနှုန်းမြင့်တက်မှုအား စစ်တမ်းကောက်ယူရန် ရည်ရွယ်လျှင် လူမှုအဆင့်အတန်းအားလုံးအတွက် စစ်တမ်းကောက်ယူပါက ပျမ်းမျှအနေဖြင့်အားလုံးမှာ တူညီမှုရှိမည်ဖြစ်သော်လည်း အမှန်တစ်ကယ်စာရင်းအား တိကျစွာရရှိနိုင်ခြင်း မရှိကြောင်း၊ သို့ဖြစ်ရာ ဒေသရှိ ဝင်ငွေနည်းပါးသည့်အိမ်ထောင်စုများ ကြုံတွေ့နေမှုများအား သိရှိနိုင်ရန်နှင့် ပံ့ပိုးပေးနိုင်ရန်မှာ ရှင်းလင်းပြတ်သားသည့် သတင်းအချက်အလက်များ ရရှိရန် လိုအပ်ကြောင်း ရေးသားဖော်ပြထားပါသည်။

ဒေသအစိုးရ ပံ့ပိုးမှုပေးမည့် သက်သာခွင့်အစီအစဉ်နှင့် ပတ်သက်၍ ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလအတွင်း ပြုလုပ်မည့် ဟောင်ကောင်ဘဏ္ဍာရေး အတွင်းဝန် (ဝန်ကြီး) Mr. Paul chan Mo-po က ရှင်းလင်းပြောကြားမည့် ဘဏ္ဍာရေးစီမံချက်တွင် ထည့်သွင်းပြောကြားရန်နှင့် ပတ်သက်၍ ဖိအားများဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိကြောင်း၊ ဝိုင်၊ အမဲသားနှင့် Abalone အစရှိသည့် စားသောက်ကုန်များမှာ အားလပ်ရက်များအတွင်း စားသုံးသူညွှန်းကိန်း မြင့်တက်နိုင်သော်လည်း အဆိုပါစားသောက်ကုန်များမှာ ချမ်းသာကြွယ်ဝသူများသာ စားသုံးကြခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ သို့ဖြစ်ရာ ဝင်ငွေနည်းပါးသည့် အိမ်ထောင်စုများ၏ ဝယ်ယူသုံးစွဲနိုင်မှုအပေါ် အဓိကထား၍ ညွှန်းကိန်းတွက်ချက်လျှင်ပိုမိုကောင်းမွန်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ကုန်ဈေးနှုန်း မြင့်တက်မှုမှာ လူတိုင်းအတွက် တူညီစွာဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိကြောင်း၊ ကုန်ပစ္စည်းစာရင်းမှာ တစ်နိုင်ငံနှင့် တစ်နိုင်ငံ တူညီမှုမရှိကြောင်း၊ အမေရိကန်နှင့် ဗြိတိန်နိုင်ငံတွင် ဓါတ်ဆီဈေးနှုန်းမှာ အဓိကဦးစားပေး ကုန်ပစ္စည်းဖြစ်ကြောင်း၊ မကြာမီကာလက ဆီဈေးနှုန်းမြင့်တက်မှုကြောင့် အိမ်ထောင်စုတိုင်း၏ အသုံးစရိတ်များ မြင့်တက်ခဲ့ကြောင်း၊ သို့သော် ဟောင်ကောင်ဒေသ၌ အများပြည်သူသုံး လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေး ကောင်းမွန်ကာ အသုံးပြုသူများပြား၍ ကိုယ်ပိုင်မော်တော်ယာဉ် ပိုင်ဆိုင်သူနည်းပါးသောကြောင့် ဓါတ်ဆီဈေးနှုန်းမှာ မြင့်မားမှုမရှိကြောင်း၊ ဟောင်ကောင်ဒေသ၌ အချို့သော မရှိမဖြစ်ကုန်ပစ္စည်းများ ပြတ်လပ်သွားလျှင် စူပါမားကတ်များမှ ၎င်းတို့ကိုယ်တိုင် ထုတ်လုပ်သည့် ကုန်အမှတ်တံဆိပ်ပစ္စည်းများဖြင့် အစားထိုး ဝယ်ယူသုံးစွဲနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ငွေကြေး ချွေတာသုံးစွဲသည့် ဝင်ငွေနည်းပါးသည့် မိသားစုများမှ ဈေးဝယ်ယူသူများသည် ဈေးနှုန်းလျော့နည်းသည့်ဆိုင်မှ ဝယ်ယူရန် Wellcome နှင့် Parkshop အစရှိသောဆိုင်များမှ ဈေးနှုန်းများကို နှိုင်းယှဉ်၍ သင့်တင့်သော ဈေးနှုန်းဖြင့် ရရှိနိုင်မည့် ကုန်ပစ္စည်းများကို ရွေးချယ်ဝယ်ယူလျက်ရှိကြောင်း၊ ကုန်ဈေးနှုန်းညွှန်းကိန်းများရရှိနိုင်ရန် လစဉ်လတိုင်းတွင် တူညီသည့်ကုန်ပစ္စည်း အမျိုးအစားအပေါ် နောက်ကြောင်းလိုက်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့ပြင် လူမှုအဆင့်အတန်း အားလုံးအတွက် စစ်တမ်းကောက်

ယူပါက ပျမ်းမျှအနေဖြင့် အားလုံးမှာတူညီသည့် အချက်အလက်များအား စာရင်းကောက်ယူသူ များထံမှ ရရှိမည် ဖြစ်သော်လည်း စာရင်းအမှန်များအား ရရှိရန်မှာ အချက်အလက်များအား ပျမ်းမျှတူညီစွာ ကောက်ယူခြင်းထက် ရွေးချယ်၍ ကောက်ယူသင့်ကြောင်း၊ သို့မှသာ အခြေခံ လိုအပ်ချက်ပစ္စည်းများ ဝယ်ယူနိုင်ခြင်းမရှိသည့် ဆင်းရဲနွမ်းပါးသော အိမ်ထောင်စုများအတွက် လို အပ်သည့် ကူညီပံ့ပိုးမှုများ ရရှိနိုင်မည်မဟုတ်ဘဲ ဒေသအစိုးရအနေဖြင့်လည်း ပံ့ပိုးပေးသည့်သက် သာခွင့် ရန်ပုံငွေများမှာ အချည်းနှီးသာ ဖြစ်နိုင်ကြောင်းစသည်ဖြင့် ရေးသားဖော်ပြထားပါသည်။

အေးသီခိုင်၊ စီးပွားရေးသံမှူး
ဟောင်ကောင်

.....
ဟောင်ကောင်ဒေသ၌ ဟင်းသီးဟင်းရွက်ဈေးနှုန်းများ ပြန်လည်မြင့်တက်လာမှုကြောင့် လတ်ဆတ်သောကုန်ပစ္စည်းများ နယ်စပ်ဖြတ်ကျော်ပို့ဆောင်ရန်နယ်စပ်ဂိတ် ရှုန်းကျန်မြို့မှ ထပ်မံသတ်မှတ်ပေးခဲ့ခြင်း

ဟောင်ကောင်ဒေသ၌ ဟင်းသီးဟင်းရွက်ဈေးနှုန်းများ ဆက်လက်မြင့်တက်လာမှုကြောင့် လတ်ဆတ်သော ဟင်းသီးဟင်းရွက်များ နယ်စပ်ဖြတ်ကျော် ပို့ဆောင်ရန် Wenjindu နယ်စပ်ဂိတ်အား အထူးအစီအစဉ်အနေဖြင့် ရှုန်းကျန်မြို့မှ သတ်မှတ်ပေးခဲ့ကြောင်း ၃-၂-၂၀၂၂ ရက်နေ့ထုတ် The Standard သတင်းစာ၌ “Shenzhen designates border point for fresh goods as vegetable price rebounds” ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ရေးသားဖော်ပြထားပါသည်။

အဆိုပါသတင်းဆောင်းပါး၌ ကုန်ပစ္စည်းများယာယီဖလှယ်ရန် Wenjindu နယ်စပ်ဂိတ် နေရာမှာ သေးငယ်ပြီး တရုတ်ပြည်မကြီးမှ ယာဉ်မောင်း (၄၀၀) ဦးခန့်သာ Quarantine နေထိုင် နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ သို့ဖြစ်ရာကုန်ပစ္စည်းများဖလှယ်သည့်အစီအစဉ်အား ပယ်ဖျက်ပြီးကုန် ပစ္စည်းများအား တရုတ်ပြည်မကြီးမှ တိုက်ရိုက်သယ်ယူခွင့်ပြုသင့်ကြောင်း၊ တရုတ်ပြည်မကြီးမှ ယာဉ်မောင်းများမရရှိနိုင်မှုကြောင့် ဟင်းသီးဟင်းရွက်များနှင့် အေးခဲဝက်သားများအပေါ်သက် ရောက်မှုများရှိနေပြီး ဟောင်ကောင်ဒေသရှိ Wet Market များ၌ ၁၃-၂-၂၀၂၂ ရက်နေ့တွင် မုန်ညင်း ရွက်ဈေးနှုန်းမှာ ၆၀ ကျပ်သား(Per catty) လျှင် ဟောင်ကောင် ဒေါ်လာ ၃၀ ဒေါ်လာဖြင့် ရောင်း ချခဲ့ကြကြောင်း၊ ဟင်းသီးဟင်းရွက် ဈေးနှုန်းမှာ ၅၀ ရာခိုင်နှုန်း မြင့်တက်ခဲ့သော်လည်း ၎င်းတို့အနေဖြင့် ဟင်းသီးဟင်းရွက်များ ဆက်လက်ဝယ်ယူရန် လိုအပ်လျက်ရှိသည်ဟု ဈေးဝယ် ယူသူများမှ ပြောကြားခဲ့ကြောင်း ရေးသားဖော်ပြထားပါသည်။

ဟင်းသီးဟင်း ရွက်ရောင်းချသည့် ဆိုင်ရှင်မှပြောကြားရာတွင် ဟင်းသီးဟင်းရွက်အမျိုးအစားများ ဝယ်ယူရရှိနိုင်မှုမှာလည်း ယခင်နှင့်နှိုင်းယှဉ်လျှင် ထက်ဝက်ခန့်သာရှိကြောင်း၊ သို့သော် သယ်ယူပို့ဆောင်ရေး ကုန်ကျစရိတ်များမှာ မြင့်တက်လျက်ရှိကြောင်း၊ ဟောင်ကောင်ဒေသသို့ တင်သွင်းလာသည့် ဟင်းသီးဟင်းရွက်များမှာ လုံလောက်မှုမရှိကြောင်း၊ သို့ဖြစ်ရာ Wenjindu နယ်စပ်ဂိတ်အား အထူးနယ်စပ်ဂိတ်အဖြစ်သတ်မှတ်ပြီး လတ်ဆတ်သောဟင်းသီး ဟင်းရွက်များပို့ဆောင်မည့်ကုန်ကားများ ဖြတ်သန်းရန် အဆင်ပြေချောမွေ့စေရေး ရှန်းကျန်မြို့နယ်စပ်ဂိတ်ရုံးမှ သတ်မှတ်ပေးခဲ့ကြောင်း၊ အခြားသောပစ္စည်းပို့ဆောင်သည့် ကုန်ကားများမှာ အခြားနယ်စပ်ဂိတ်များမှ ဖြတ်ကျော်ပို့ဆောင်နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ယခုလက်ရှိတွင် တရုတ်ပြည်မကြီးမှ လတ်ဆတ်သော ဟင်းသီးဟင်းရွက် ပို့ဆောင်သည့် ကုန်ကားမောင်းနှင်သူများသည် ကုန်ပစ္စည်းဖလှယ်သည့်နေရာ၌ ဟောင်ကောင်ဒေသမှ နယ်စပ်ဖြတ်ကျော်ကုန်ကား မောင်းနှင်သူများသို့ လွှဲပြောင်းပေးရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ယခု ရက်ပိုင်းအတွင်းတွင် ယာဉ်မောင်းအချို့၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ တွေ့ရှိခဲ့ပြီးနောက် နယ်စပ်ဂိတ်များအား ပိုးသတ်ဆေးဖျန်းခြင်းများ လုပ်ဆောင်ခဲ့မှုကြောင့် ဟင်းသီးဟင်းရွက်များ ပို့ဆောင်မှုအား အနှောင့်အယှက်ဖြစ်ပေါ်စေခဲ့ကြောင်း၊ ရှန်းကျန်ဒေသအစိုးရမှ ယာယီ ကုန်ပစ္စည်းဖလှယ်ရန်နေရာ ချက်ချင်းသတ်မှတ်ပေးခဲ့သော်လည်း ဟင်းသီးဟင်းရွက်များနှင့် အေးခဲဝက်သားများတင်သွင်းမှုအပေါ်သက်ရောက်မှုများ ရှိနေဆဲဖြစ်ကြောင်း၊ ဟောင်ကောင် ဒေသအတွက်စားသောက်ကုန်များ သယ်ယူပို့ဆောင်ရေး သွက်လက်မြန်ဆန်စေရန်နှင့် ပုံမှန်အခြေအနေသို့ မြန်ဆန်စွာပြန်လည်စတင်နိုင်ရန် အစီအစဉ်များ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် တရုတ်ပြည်မကြီးမှတာဝန်ရှိသူများနှင့် ဟောင်ကောင်ဒေသအစိုးရတို့ အကြားနီးကပ်စွာ အတူတကွလုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ အချို့သော ဟောင်ကောင်ဒေသခံများသည် regional lockdown သတ်မှတ်မည်ကို စိုးရိမ်ပူပန်လျက်ရှိသောကြောင့် စူပါမားကတ်များသို့ သွားရောက်၍ ကုန်ပစ္စည်းများ ပိုမိုဝယ်ယူခဲ့ကြကြောင်း၊ သို့သော် တရုတ်ပြည်မကြီးမှ လတ်ဆတ်သော ကုန်ပစ္စည်းများနှင့် ဟင်းသီးဟင်းရွက်များအား မကြာမီ ပုံမှန်တင်သွင်းနိုင်မည် ဖြစ်သောကြောင့် စားသုံးသူများအထိတ်တလန့် မဝယ်ယူအောင် ချင့်ချိန်၍ ခွဲတမ်းစနစ်ဖြင့် ရောင်းချပေးရန် ဟောင်ကောင် ဒေသအစိုးရ စားသုံးသူရေးရာကောင်စီမှ လက်လီရောင်းချသည့် ဆိုင်ရှင်များအား ပြောကြားထားကြောင်း စသည်ဖြင့် ရေးသားဖော်ပြထားပါသည်။

အေးသီခိုင်၊ စီးပွားရေးသံမှူး
ဟောင်ကောင်

.....

ဆော်ဒီအာရေဗျနှင့် ကုန်သွယ်မှု(၂၀%) တိုးလာနိုင်ခြင်း (ထိုင်းနိုင်ငံ)

ထိုင်းနိုင်ငံနှင့်ဆော်ဒီအာရေဗျနိုင်ငံတို့အကြားဆယ်စုနှစ်သုံးခုကျော်အတွင်းပထမဦးဆုံး အကြိမ်အဖြစ် သံတမန်ဆက်ဆံရေး အပြည့်အဝ ပြန်လည်ထူထောင်ရန်မကြာသေးမီက သဘော တူညီခဲ့ကြပြီးသည့်နောက် ယခုနှစ်တွင် ကုန်သွယ်မှုအနေဖြင့် (၂၀%) ခန့်တိုးလာနိုင်မည်ဟု ခန့်မှန်းထားကြောင်း ထိုင်းစီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၏ လေ့လာဆန်းစစ်မှုတစ်ရပ်အရ သိရှိရပါသည်။

စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနလက်အောက်ရှိ ကုန်သွယ်မှု မူဝါဒနှင့်မဟာဗျူဟာဦးစီးဌာန(TPSO)၏ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် Ronnarong Phoolpipat က ၎င်း၏ TPSO ဌာနအနေဖြင့် ဆော်ဒီဈေးကွက်သို့ပို့ကုန်များတင်ပို့နိုင်ရေး လေ့လာဆန်းစစ်မှုကိုပြုလုပ် ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း၊ ၎င်းဌာန၏လေ့လာဆန်းစစ်မှုများအရ ဆော်ဒီဈေးကွက်အနေဖြင့် ယခင် တည်းက ထိုင်းနိုင်ငံ၏ ပြည်ပပို့ကုန်ဈေးကွက်တစ်ခုဖြစ်ခဲ့ကြောင်းနှင့် ထိုင်းနိုင်ငံ၏ ပြည်ပပို့ကုန်များဖြင့်တင်ရန် အလားအလာများစွာရှိနေသည်ကို တွေ့ရှိခဲ့ကြောင်း ပြောကြားခဲ့ပါသည်။

ကမ္ဘာ့ဘဏ်၏ အချက်အလက်များအရ ဆော်ဒီအာရေဗျနိုင်ငံ၏GDPမှာ အမေရိကန်ဒေါ်လာ(၇၀၀)ထရီလီယံရှိကြောင်း၊ တစ်ဦးချင်းပျမ်းမျှဝင်ငွေမှာ၂၀၂၁ခုနှစ်တွင် အမေရိကန်ဒေါ်လာ(၄၆,၇၀၀) ရှိကြောင်း၊ ရေနံဈေးနှုန်းမြင့်တက်မှုများနှင့် ရေနံနှင့်မသက်ဆိုင်သည့်စီးပွားရေးလှုပ်ရှားမှုများကြောင့် ၂၀၂၂ ခုနှစ်အတွက် ဆော်ဒီအာရေဗျနိုင်ငံ၏ GDPတိုးတက်မှုမှာ (၄.၉%)နှင့် ၂၀၂၃ ခုနှစ်အတွက် GDP တိုးတက်မှုမှာ(၂.၃%) ရှိနိုင်သည်ဟုခန့်မှန်းထားကြောင်း သိရှိရပါသည်။

အရှေ့အလယ်ပိုင်းတွင် တူရကီပြီးပါက ဆော်ဒီအာရေဗျနိုင်ငံသည် ထိုင်းနိုင်ငံ၏ ဒုတိယ အကြီးမားဆုံးဈေးကွက်ကြီးတစ်ခုဖြစ်ကြောင်း သိရှိရပါသည်။ ၂၀၂၂ခုနှစ်တွင် ထိုင်းနိုင်ငံနှင့်ဆော်ဒီအာရေဗျနိုင်ငံတို့အနေဖြင့် နှစ်နိုင်ငံကုန်သွယ်မှုပမာဏမှာ ဘတ်ငွေ(၂၈၀.၃၃) ဘီလီယံ ရှိနိုင်ကြောင်း ယခင်နှစ်ကထက်(၂၀.၃%) တိုးတက်လာနိုင်ကြောင်း၊ အဆိုပါစုစုပေါင်းပမာဏတွင်ပို့ကုန်တင်ပို့မှုအနေဖြင့် ဘတ်ငွေ(၅၄.၆၇)ဘီလီယံခန့် ရှိနိုင်ပြီး(၆.၂%)ခန့် တိုးတက်နိုင်ကြောင်းနှင့် သွင်းကုန်တင်သွင်းမှုအနေဖြင့် ဘတ်ငွေ(၂၂၅.၆၅) ဘီလီယံခန့်ရှိနိုင်ပြီး(၂၄.၃%) ခန့် တိုးတက်နိုင်ကြောင်း ကုန်သွယ်မှု မူဝါဒနှင့် မဟာဗျူဟာဦးစီးဌာန (TPSO) က ခန့်မှန်းထားပါသည်။

ပို့ကုန်တင်ပို့မှု မြင့်မားစွာတိုးတက်နိုင်သည့်အလားအလာရှိသည့် အဓိကပို့ကုန်များအနေဖြင့် မော်တော်ကားများ၊ ရာဘာထုတ်ကုန်များ၊ ကျောက်မျက်နှင့် လက်ဝတ်ရတနာများ၊

စက်ကရိယာများနှင့် စက်ပစ္စည်းအစိတ်အပိုင်းများ၊ စည်သွပ်နှင့် ပြုပြင်ထားသော ပင်လယ်စာများ၊ လတ်ဆပ်၊ အေးခဲနှင့် အခြောက်ခံထားသောသစ်သီးဝလံများဖြစ်ကြောင်း သိရှိရပါသည်။

ဆော်ဒီအာရေဗျနိုင်ငံမှတင်သွင်းမည့် အဓိကသွင်းကုန်ပစ္စည်းများတွင် ရေနံစိမ်း၊ ဓါတုဗေဒပစ္စည်းများ၊ သန့်စင်ပြီးစက်သုံးဆီ၊ သတ္တုရိုင်းများနှင့်အပိုင်းအစများ၊ တွင်းထွက်ပစ္စည်းများ၊ အိမ်အသုံးအဆောင်ပစ္စည်းများ၊ အိမ်သုံးပရိဘောဂများ၊ မော်တော်ယာဉ်အစိတ်အပိုင်းများနှင့် စက်ကရိယာပစ္စည်းများဖြစ်ကြောင်း သိရှိရပါသည်။

၂၀၂၁ ခုနှစ်တွင် ထိုင်းနိုင်ငံနှင့် ဆော်ဒီအာရေဗျနိုင်ငံတို့အနေဖြင့်နှစ်နိုင်ငံ ကုန်သွယ်မှုပမာဏမှာ ဘတ်ငွေ(၂၄၁.၃၆)ဘီလီယံ (အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၇.၃၀ဘီလီယံ) ရှိခဲ့ကြောင်း၊ ၎င်းတွင် ထိုင်းနိုင်ငံမှပို့ကုန်တင်ပို့မှုမှာ ဘတ်ငွေ(၅၃.၈၈) ဘီလီယံ (အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁.၆၃ ဘီလီယံ) ရှိခဲ့ပြီး သွင်းကုန်တင်သွင်းမှုမှာ ဘတ်ငွေ(၁၈၇.၁၂) ဘီလီယံ (အမေရိကန်ဒေါ်လာ၅.၆၆ ဘီလီယံ) ရှိခဲ့ကြောင်း သိရှိရပါသည်။

Bangkok Post

လွင်မျိုးဇော်၊ စီးပွားရေးသံမှူး၊
ဗန်ကောက်

ပိုမိုကောင်းမွန်သောအနာဂတ်ကိုတည်ဆောက်ခြင်း (ထိုင်းနိုင်ငံ)

ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီး အာခွန်းသည် ထိုင်းနိုင်ငံ၏ ယှဉ်ပြိုင်စွမ်းအားကို မြှင့်တင်နိုင်ရန်အတွက် လာမည့်ဆယ်စုနှစ်အတွင်း ထိုင်းနိုင်ငံတွင်လုပ်ဆောင်ရန်လိုအပ်မည့် ကဏ္ဍရှစ်ခုကိုဖော်ပြခဲ့ကြောင်းသိရှိရပါသည်။ “ တိုးတက်မှု၏အနာဂတ် ထိုင်းနိုင်ငံ၏မျှော်မှန်းချက် ၂၀၃၀ ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ကျင်းပပြုလုပ်သည့် ကွန်ဖရင့်ဖွင့်ပွဲတွင်ပြောကြားခဲ့သည့်အဓိကမိန့်ခွန်း၌ မစ္စတာအာခွန်းက စီးပွားရေးဆုတ်ယုတ်မှုကိုရှောင်ရှားနိုင်ရန် တိုင်းပြည်အနေဖြင့်ယခုအချိန်တွင် လိုက်လျောညီထွေရှိရန်လိုအပ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့ပါသည်။

ထိုင်းနိုင်ငံအနေဖြင့် အမျိုးသားစီးပွားရေးနှင့် လူမှုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကောင်စီက ပြုစုထားသည့် အပိုင်း(၅)ပိုင်းပါဝင်သည့် အနှစ်(၂၀) အမျိုးသားမဟာဗျူဟာရှိကြောင်း သိရှိရပါသည်။ ဝန်ကြီးက လာမည့်ဆယ်စုနှစ်အတွင်း ထိုင်းနိုင်ငံအနေဖြင့် အလုံးစုံယှဉ်ပြိုင်နိုင်စွမ်းမြှင့်တင်ရန် ကိုင်တွယ်ဆောင်ရွက်ရမည့် နယ်ပယ်ရှစ်ခုကို ဆွေးနွေးတင်ပြခဲ့ကြောင်း သိရှိရပါသည်။

ပထမဦးဆုံးအချက်မှာ ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှုဖြစ်ကြောင်းနှင့် ထိုင်းနိုင်ငံအနေဖြင့် ပါဝင်ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့ပါသည်။ ကာဗွန်ထုတ်လွှတ်မှုကို လျှော့ချနိုင် ရေးအထောက်အကူဖြစ်စေမည့် မူဝါဒကို အစိုးရအနေဖြင့် ရေးဆွဲရန်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် လျှပ်စစ် မော်တော်ကားများမှာ ၎င်း၏အစိတ်အပိုင်းတစ်ခုဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့ပါသည်။

အခြားနယ်ပယ်တစ်ခုမှာ ဒီဂျစ်တယ်နည်းပညာမြှင့်တင်ရန်ဖြစ်ကြောင်း၊ ၎င်းမှာ အဓိက စက်မှုလုပ်ငန်း(၁၂) ခုအနက်တစ်ခုအပါအဝင်ဖြစ်ကြောင်း၊ လွန်ခဲ့သည့်(၂)နှစ်အတွင်း ဒီဂျယ်တယ် ငွေပေးချေရေးစနစ်တွင် ဒီဂျစ်တယ်နည်းပညာမှာ အဓိကအခန်းမှပါဝင်ခဲ့ကြောင်း ၎င်းက ပြောကြားခဲ့ပါသည်။

အစိုးရအနေဖြင့် တီထွင်ဖန်တီးမှုများကို မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်သွားလိမ့်မည်ဖြစ် ကြောင်း၊ သို့ရာတွင် ထိုင်းဘဏ်နှင့်ငွေကြေးလဲလှယ်ကြီးကြပ်ရေးကော်မရှင် တို့အနေဖြင့် နိုင်ငံ၏ ဘဏ္ဍရေး တည်ငြိမ်မှုမထိခိုက်စေရန် ကြီးကြပ်ဆောင်ရွက်ပေးလိမ့်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရှိရပါ သည်။

တတိယနယ်ပယ်မှာမူ ခိုင်မာအားကောင်းပြီး အလားအလာရှိသည့် ကျန်းမာရေးစောင့် ရှောက်မှုလုပ်ငန်းဖြစ်ကြောင်း သိရှိရပါသည်။ ထိုင်းနိုင်ငံအနေဖြင့် SMEsများကိုမြှင့်တင်ရန် လိုအပ်ကြောင်း ဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့်ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူများနှင့် လုပ်ငန်းစတင်လုပ်ကိုင်မည့်သူများ ကိုမည်သို့ကူညီပေးနိုင်မည်ကို ထည့်သွင်းစဉ်းစားလျှက်ရှိကြောင်း ၎င်းကပြောကြားခဲ့ပါသည်။

ခရီးသွားလုပ်ငန်းကဏ္ဍအနေဖြင့် ဂျီဒီပီ၏(၁၂%)ခန့်ရှိကြောင်း၊ ကပ်ရောဂါမဖြစ်မီက နှစ်စဉ်နိုင်ငံတကာခရီးသွားသန်း(၄၀) ခန့်လာရောက်လည်ပတ်ကြကြောင်း၊ ထိုင်းနိုင်ငံအနေဖြင့် အရေအတွက်မှ အရည်အချင်းသို့ကူးပြောင်းရမည်ဖြစ်ကြောင်း ၎င်းကပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရှိရ ပါသည်။

၎င်းက တိုင်းပြည်အနေဖြင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်နှင့် အရင်းအမြစ်များကိုဆိုးကျိုးဖြစ် စေမည့် အစုလိုက်အပြုံလိုက်ခရီးသွားများကို မှီခိုအားထားနေခြင်းထက်ပိုမိုသုံးစွဲမည့် ခရီးသွား များကိုပိုမိုဆွဲဆောင်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း ၎င်းကပြောကြားခဲ့ပါသည်။ ၎င်းက အခြေခံလူတန်းစား များအတွက် လူမှုဖူလုံရေးကွန်ယက်တစ်ခု ဖန်တီးပေးပြီး ၎င်းတို့၏ အနာဂတ်ဘဝလိုအပ်ချက် များကိုဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်ရန်နှင့် စုဆောင်းငွေများကို မြှင့်တင်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့ပါ သည်။ သက်ကြီးရွယ်အိုလူအဖွဲ့အစည်းမှာ စိန်ခေါ်မှုတစ်ခုအဖြစ်ရှိနေပြီး စနစ်တကျစီမံချက်ရေး ဆွဲရန်လိုအပ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့ပါသည်။

နောက်ဆုံးအချက်အနေဖြင့် မူဝါဒချမှတ်သူများအနေဖြင့် ဝင်ငွေကောက်ခံခြင်းနှင့် အခွန်အခြေခံများ တိုးချဲ့ခြင်းတို့တွင် ထိရောက်မှုကိုတိုးမြှင့်ခြင်းဖြင့် ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာရေရှည် တည်တံ့မှုကိုသေခြာစေရန် ပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရှိရပါသည်။

Bangkok Post

လွင်မျိုးဇော်၊ စီးပွားရေးသံမှူး

ဗန်ကောက်

ဩစတြေးလျနှင့် အိန္ဒိယနှစ်နိုင်ငံ စီးပွားရေးဆက်ဆံမှုမြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ခြင်း

ဩစတြေးလျ- အိန္ဒိယ နှစ်နိုင်ငံဆက်ဆံရေးမှ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်တွင် မြှင့်တင်ထားသည့် ဘက်စုံမဟာဗျူဟာမြောက် မိတ်ဖက်ဆက်ဆံရေးတွင် ပညာရေး၊ လူမှုအသိုင်းအဝိုင်း၊ ခရီးသွား လုပ်ငန်းနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဆိုင်ရာ ချိတ်ဆက်မှုဆိုင်ရာ အစီအစဉ်အသစ်များကို ထပ်လောင်း ဖြည့်စွက်သွားခြင်းဖြင့် ဩစတြေးလျအစိုးရသည် အင်ဒို- ပစိဖိတ်ဒေသရှိ ဩစတြေးလျ၏ အရေး အပါဆုံး မိတ်ဖက်နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံဖြစ်သော အိန္ဒိယနိုင်ငံနှင့် ဆက်ဆံရေးပိုမိုခိုင်မာစေမည်ဖြစ် ကြောင်း အစိုးရ၏ ၁၄-၂-၂၀၂၂ ရက်နေ့ သတင်းထုတ်ပြန်ချက်အရ သိရှိရသည်။

မဲလ်ဘုန်းမြို့တွင်ဩစတြေးလျနိုင်ငံ၊ နိုင်ငံခြားရေးနှင့် အမျိုးသမီးရေးရာဝန်ကြီး၊ အထက် လွှတ်တော်အမတ် Hon Marise Payne နှင့် အိန္ဒိယနိုင်ငံ၊ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး Dr S. Jaishankar တို့တွေ့ဆုံပြီးနောက် ဩစတြေးလျ- အိန္ဒိယ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု မြှင့်တင်မည့် Maitri (ချစ် ကြည်ရေး) အစီအစဉ်အနေဖြင့် တီထွင်ဖန်တီးမှု၊ နားလည်မှုနှင့် ဖလှယ်မှုစသည့် ပဏာမခြေလှမ်း ၃ ခုကို စတင်ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရှိရသည်။

ဩစတြေးလျဒေါ်လာ ၁၁.၂ သန်းတန်ဖိုးရှိ Maitri ပညာသင်ဆုအစီအစဉ်သည် ဩစတြေးလျတက္ကသိုလ်များတွင် ပညာသင်ကြားရန် အောင်မြင်လျက်ရှိသော အိန္ဒိယကျောင်း သားများကိုဆွဲဆောင်နိုင်ပြီး ကူညီပံ့ပိုးပေးနိုင်မည်ဖြစ်သည်။ ယင်းပံ့ပိုးမှုက အထူးသဖြင့် သိပ္ပံ နည်းပညာ၊ အင်ဂျင်နီယာ၊ သင်္ချာနှင့် ကျန်းမာရေးကဏ္ဍတို့တွင် ဩစတြေးလျ၏ ကမ္ဘာကျော် ကျော်ကြားသော ပညာရေးနှင့် သုတေသနအဖွဲ့အစည်းများကို မြှင့်တင်ပေးနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရှိရသည်။ ဩစတြေးလျဒေါ်လာ ၃.၅ သန်းတန်ဖိုးရှိ Maitri ထောက်ပံ့ကြေးနှင့် ပညာသင် ဆုအစီအစဉ်သည် အနာဂတ်ခေါင်းဆောင်များကြား ချိတ်ဆက်မှုများကို တည်ဆောက်ပေးမည် ဖြစ်ပြီး၊ ဩစတြေးလျနှင့် အိန္ဒိယ အလယ်အလတ်အသက်မွေးဝမ်းကြောင်း ပညာရှင်များသည်

မဟာဗျူဟာမြောက် သုတေသနနှင့် မျှဝေဦးစားပေးမှုများတွင် ပူးပေါင်းလုပ်ဆောင်နိုင်ရန် ပံ့ပိုးပေးမည်ဖြစ်သည်။

ဩစတြေးလျဒေါ်လာ ၆.၁ သန်းတန်ဖိုးရှိ ဩစတြေးလျ- အိန္ဒိယ Maitri ယဉ်ကျေးမှု မိတ်ဖက်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုသည် စီးပွားရေးနှင့် ပြည်သူများနှင့် ဆက်ဆံမှုတွင် တီထွင်ဖန်တီးမှုဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းများ၏ အခန်းကဏ္ဍကို မြှင့်တင်ပေးမည်ဖြစ်သည်။ အဆိုပါပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုသည်နှစ်နိုင်ငံလုံး၏ ကမ္ဘာ့အဆင့်မီရုပ်မြင်သံကြားနှင့် ဖျော်ဖြေရေးအနုပညာ၊ စာပေ၊ ရုပ်ရှင်၊ ရုပ်မြင်သံကြားနှင့် ဂီတလုပ်ငန်းများတွင် အနုပညာစွမ်းရည်နှင့် ယဉ်ကျေးမှု ဖလှယ်ရေးတို့ကို မြှင့်တင်ပေးနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရှိရသည်။

အိန္ဒိယနိုင်ငံ၊ နယူးဒေလီမြို့တွင် ဩစတြေးလျနိုင်ငံ၊ ကုန်သွယ်ရေး၊ ခရီးသွားလုပ်ငန်းနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဝန်ကြီးဌာန၊ ဝန်ကြီး Hon Dan Tehan MP နှင့်အိန္ဒိယနိုင်ငံ၊ ကုန်သွယ်ရေးနှင့် စက်မှုဝန်ကြီး Piyush Goyal တို့ တွေ့ဆုံပြီးနောက် “ဩစတြေးလျ- အိန္ဒိယအခြေခံ အဆောက်အအုံဖိုရမ်” ကိုစတင်ခဲ့ပြီး၊ ခရီးသွားလုပ်ငန်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဆိုင်ရာ နားလည်မှုစာလွှာ (MoU) ကို သက်တမ်းတိုးခဲ့ကြောင်း သိရှိရသည်။

ဩစတြေးလျနိုင်ငံက စီးပွားရေးခရီးသွားများအပါအဝင် ကာကွယ်ဆေးအပြည့်အဝ ထိုးနှံထားသော ဗီဇာကိုင်ဆောင်ထားသူအားလုံးအတွက် ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၁ ရက်နေ့မှ စတင်၍ နိုင်ငံတကာဝင်ထွက်ပေါက်များ ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်လိုက်ခြင်းကြောင့် ပြန်လည်သက်တမ်းတိုးထားသည့်ခရီးသွားလုပ်ငန်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဆိုင်ရာ နားလည်မှုစာလွှာသည် ခရီးသွားလုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်သူများအတွက် အကျိုးအမြတ်ရရှိကြောင်း သိရှိရသည်။ နားလည်မှုစာလွှာအရ ဩစတြေးလျနှင့် အိန္ဒိယတို့သည် ဈေးကွက်နှစ်ခုကြား ခရီးသွားလာမှုကိုမြှင့်တင်ကာ ခရီးသွားမူဝါဒ၊ အချက်အလက်မျှဝေမှု၊ လေ့ကျင့်မှုနှင့် လုပ်ငန်းကဏ္ဍ ထိတွေ့ဆက်ဆံမှုဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများကို မြှင့်တင်သွားမည်ဖြစ်သည်။

ကပ်ရောဂါမတိုင်မီကာလက အိန္ဒိယနိုင်ငံသည် ဩစတြေးလျနိုင်ငံသို့ နိုင်ငံတကာဧည့်သည်များ လာရောက်လည်ပတ်မှုတွင် အလျင်မြန်ဆုံး ကြီးထွားလာနေသည့် ရင်းမြစ်နိုင်ငံဖြစ်ပြီး၊ ၂၀၁၉ ခုနှစ်တွင် အိန္ဒိယမှ ဧည့်သည် ၄၀၀,၀၀၀ နီးပါး ဩစတြေးလျသို့ လာရောက်လည်ပတ်ခဲ့ကာ စုစုပေါင်းဩစတြေးလျဒေါ်လာ ၁.၈ ဘီလီယံ သုံးစွဲခဲ့ကြောင်း သိရှိရသည်။

ဩစတြေးလျ- အိန္ဒိယ အခြေခံအဆောက်အအုံဖိုရမ်သည် အခြေခံအဆောက်အအုံအတွက် အပြန်အလှန်ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကိုမြှင့်တင်ရန် အချက်အချာအဖြစ် ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်သည်။ နှစ်နိုင်ငံအကြားဘက်စုံစီးပွားရေး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး သဘောတူညီချက်အတွက်

အိန္ဒိယနှင့် ညှိနှိုင်းနေဆဲဖြစ်ပြီး၊ ၎င်းသည် ပိုမိုကျယ်ပြန့်သော ကုန်သွယ်မှုနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု ရည်မှန်းချက်များကို ပံ့ပိုးပေးမည်ဖြစ်သည်။ ဩစတြေးလျဒေါ်လာ ၅.၈ သန်းတန်ဖိုးရှိ ဘင်္ဂလား ပင်လယ်အော်ချိတ်ဆက်မှု မိတ်ဖက်ဆက်ဆံရေးအသစ်သည် ဒေသတွင်းရှိ အခြားနိုင်ငံများသို့ တိုးချဲ့ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရှိရသည်။

Source: www.trademinister.gov.au

ရှင်စောသူ၊ စီးပွားရေးသံမှူး၊
ကင်ဘာရာ

.....

